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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ'

Τρίτη 12 Ιανουαρίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 12 Ιανουαρίου 1999, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.05', συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΥ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Πέτρο Κατσιλιέρη,
Βουλευτή Μεσσηνίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας
Ελλάδας ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και στήριξης του
Ποντιακού Ελληνισµού.
2) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας Ελλάδας
ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και στήριξης του Ποντιακού
Ελληνισµού.
3) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας
Ελλάδας ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και στήριξης του
Ποντιακού Ελληνισµού.
4) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας
Ελλάδας ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και στήριξης του
Ποντιακού Ελληνισµού.
5) Η Βουλευτής Πέλλας κυρία ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών
Σωµατείων Νότιας Ελλάδας ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και
στήριξης του Ποντιακού Ελληνισµού.
6) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας
Ελλάδας ζητεί να ληφθούν µέτρα προστασίας και στήριξης του
Ποντιακού Ελληνισµού.
7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ποδοσφαιρικών
Σωµατείων Μεσσηνίας ζητεί την καταβολή των επιχορηγήσεων κατά

τη διάρκεια του πρωταθλήµατος κ.λπ.
8) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ποδοσφαιρικών Σωµατείων
Μεσσηνίας ζητεί την καταβολή των επιχορηγήσεων κατά τη
διάρκεια του πρωταθλήµατος κ.λπ.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα
Αθλητικά Σωµατεία Μεσσηνίας ζητούν τη συντήρηση και βελτίωση
των ήδη υπαρχόντων αθλητικών εγκαταστάσεων του Νοµού
Μεσσηνίας.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων 6ου ∆ιαµερίσµατος
∆ήµου Αθηναίων ζητεί να παραταθούν οι χρονικές προθεσµίες για
την ανάδειξη των οργάνων των γονέων όλων των βαθµίδων.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος
Γλυκών Νερών Αττικής, καταγγέλλει την εγκατάσταση των
πυρηνικών αντιδραστήρων στην Τουρκία.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ
ζητεί την οργάνωση των στοιχηµάτων προκαθορισµένης ή µη
απόδοσης.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Ανεξάρτητος
Αγροτικός Σύλλογος Αλµυρού Μαγνησίας αναφέρεται στα
προβλήµατα που δηµιουργούν οι Ενώσεις Γεωργικών
Συνεταιρισµών στους αγρότες κατά τη διανοµή των πάσης φύσεως
επιδοτήσεων φυτικού ή ζωικού κεφαλαίου.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ηµοκρατικός
Σύλλογος Γυναικών Βύρωνα Αθηνών καταγγέλλει τους
βοµβαρδισµούς των ΗΠΑ και της Βρετανίας εναντίον του Ιράκ.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Παράρτηµα Πετραλώνων - Θησείου - Πάνω Σφαγείων της ΠΕΑΕΑ
εκφράζει τη συµπαράσταση των µελών του Παραρτήµατος στους
αγώνες των µαθητών, φοιτητών, καθηγητών, αγροτών, άλλων
εργαζοµένων ενάντια στην κυβερνητική πολιτική.
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16) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Επιµελητών Εισπράξεων ΤΕΒΕ "Η ΜΕΛΙΣΣΑ" και Συνεργαζόµενοι
Επιµελητές Εισπράξεων στα 85 Τµήµατα του ΤΕΒΕ σε 75 πόλεις
της Ελλάδας ζητούν να αλλάξει η εργασιακή σχέση των
συµβασιούχων υπαλλήλων ορισµένου χρόνου του ΤΕΒΕ σε
αορίστου.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Κορίνθου ζητεί την αύξηση του
αφορολογήτου ορίου για µισθωτούς και συνταξιούχους στο ύψος
των ετήσιων αποδοχών του ανειδίκευτου εργάτη.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
Εργαζόµενοι, 'Ανεργοι και Συνταξιούχοι της Λευκάδας ζητούν την
τήρηση του 8ώρου ωραρίου εργασίας κ.λπ.
19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου υποβάλλει
προτάσεις του για τον έλεγχο ανελέγκτων φορολογικών υποθέσεων
και επίλυση φορολογικών διαφορών.
20) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Οδοντιατρικός Σύλλογος
Αγρινίου καταγγέλλει παρανοµίες της οδοντιάτρου της ∆ΕΗ στο
Αγρίνιο.
21) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Εργαζόµενοι της Αβερωφείου ΤΕΣ Λάρισας
ζητούν να τους καταβληθούν δεδουλευµένες αποδοχές τους.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Σιδηροδροµικών, η Οµοσπονδία Συνταξιούχων
Σιδηροδροµικών Ελλάδος και ο Σύλλογος Φίλων Σιδηροδρόµου
ζητούν τη λήψη µέτρων για τον εκσυγχρονισµό και την ανάπτυξη
του σιδηροδρόµου.
23) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Εσπεριδοκαλλιεργητών
Χίου ζητεί ειδικές ρυθµίσεις για τους εσπεριδοκαλλιεργητές της
νήσου Χίου.
24) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα που
υπάρχουν για την καταβολή της επιδότησης ελαιολάδου της
τρέχουσας ελαιοκοµικής περιόδου.
25) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα επικίνδυνα κτίρια
που υπάρχουν στο ∆ήµο Καλαµάτας Μεσσηνίας µετά τους
σεισµούς.
26) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η ίδρυση ΤΕΕ και
εσπερινού γυµνασίου στην πόλη της Μεσσήνης Νοµού Μεσσηνίας.
27) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο καταγγέλλεται ο αποκλεισµός
των ΤΕΕ από τα σχολικά πρωταθλήµατα.
28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυστέρηση
των ελέγχων των επενδυτικών προτάσεων για την παραγωγή
ελαιολάδου ονοµασίας προελεύσεως.
29) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο η ΤΕ∆Κ Μεσσηνίας εκφράζει τις
διαφωνίες της για το θεσµικό πλαίσιο που θα διέπει τις ΤΕ∆Κ και
την ΚΕΚ∆Ε.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μ. Καρχιµάκης, πρ. Βουλευτής
Λασιθίου, ζητεί να παραχωρηθεί η χρήση του ΒΚ28 ακινήτου του
∆ηµοσίου στο Σύλλογο Εθελοντών Αιµοδοτών Ιεράπετρας Κρήτης.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 1902/1.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5027Β/22.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1902 που κατατέθηκε την
1.9.98 από το Βουλευτή κ. Γιάννη Κουράκη σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Ο οικισµός του Αγίου Ιωάννη δεν φαίνεται ότι πληροί τις
προϋποθέσεις για να οριοθετηθεί στα πλαίσια του από 24.4.85
Π.∆/γµατος (ΦΕΚ 181∆/85), δεδοµένου ότι δεν είναι
απογεγραµµένος το έτος 1981 (στην ΕΣΥΕ του 1991 αναφέρεται µε
πληθυσµό πέντε κατοίκων).
Ο εν λόγω οικισµός είναι παραλιακός και η αρµοδιότητα έγκρισης
των ορίων του ανήκει στο Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας Ηρακλείου
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 25 του ν. 2508/97 (ΦΕΚ
124Α).

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 1849/28.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5021/29.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτητη µε αριθµό 1849 που κατατέθηκε στις
28.8.98 από τους Βουλευτές κυρίους Νικόλαο Γκατζή και Αχιλλέα
Κανταρτζή σας γνωρίζουµε τα εξής:
Για τη Βιοµηχανία SOVEL µετά από υποβολή Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ) έχει εκδοθεί ΚΥΑ 'Εγκρισης
Περιβαλλοντικών 'Ορων (αρ. πρωτ. 68887/97).
Για τη Βιοµηχανία "Χαλυβουργία Θεσσαλίας ΑΣΕΕ" έληξε η ΚΥΑ
'Εγκρισης Περιβαλλοντικών 'Ορων (µε αρ. 33147/96) και
υποβλήθηκε νέα ΜΠΕ, η οποία απεστάλη στο Νοµαρχιακό
Συµβούλιο Μαγνησίας προς δηµοσιοποίηση (σχετ. υπ'αριθµ.
61587/98 έγγραφο της αρµόδιας ∆/νσης ΕΑΡΘ του Υπουργείου).
Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας δηµοσιοποίησης-
γνωµοδότησης θα συνταχθεί η ΚΥΑ 'Εγκρισης Περιβαλλοντικών
'Ορων στην οποία θα προβλέπεται η λήψη µέτρων για τον
περιορισµό των επιπτώσεων στο περιβάλλον.
Η Βιοµηχανία ΕΛΣΙ σύµφωνα µε την ενηµέρωση της
προαναφερθείσας υπηρεσίας µας έχει σταµατήσει την παραγωγική
της δραστηριότητα και κατά συνέπεια δεν τίθεται θέµα έγκρισης
περιβαλλοντικών όρων.
Ο έλεγχος τήρησης των εγκεκριµένων περιβαλλοντικών όρων
ανήκει στην αρµοδιότητα της αδειοδοτούσας αρχής καθώς και των
Νοµαρχιακών και Περιφερειακών Υπηρεσιών.
Τέλος, σχετικά µε τις αναφερόµενες παρεµβάσεις στον αιγιαλό και
στην παραλία, σας πληροφορούµε ότι εµπίπτουν στην αρµοδιότητα
των Υπηρεσιών της οικείας Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, (της
οποίας επισυνάπτουµε φωτοαντίγραφο του αρ. πρωτ. 1320/28.9.98
εγγράφου σε απάντηση της ενηµέρωσης που ζητήθηκε) καθώς και
της οικείας Κτηµατικής Τράπεζας.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

3. Στις µε αριθµό 1841/28.8.98, 2442/29.9.98. 2893/6.10.98
ερωτήσεις  δόθηκε  µε  το  υπ'αριθµ.  5020/29.9.98  έγγραφο  από
τον  Υπουργό  Περιβάλλοντος,  Χωροταξίας  και  ∆ηµοσίων
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'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις µε αριθµούς 1841/28.8.98,
2442/21.9.98 και 2893/6.10.98 από τους Βουλευτές κυρίους
∆ηµήτριο Πιπεργιά και Χρήστο Θεοδώρου σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Ι.Γ.Μ.Ε. πραγµατοποίησε προκαταρκτική γεωτεχνική έρευνα
στην Κοινότητα Βίταλα και στον οικισµό ∆ένδρα ύστερα από
εκδήλωση κατολισθητικών φαινοµένων (έκθεση Τ1989/98). Σε
αυτήν την έκθεση διατυπώνεται η ανάγκη πραγµατοποίησης
λεπτοµερέστερης γεωτεχνικής έρευνας και προτείνεται
χαρτογράφηση σε κατάλληλη κλίµακα, καθορισµός ζωνών
οικιστικής καταλληλότητας κλπ., λόγω της έντασης των
κατολισθητικών φαινοµένων που έχουν πλήξει ένα σηµαντικό τµήµα
του οικισµού, προκειµένου να προταθούν τα αναγκαία έργα
προστασίας και να διαµορφωθεί το πλαίσιο των παρεµβάσεων. Η
∆/νση Οικιστικής Πολιτικής και Κατοικίας του Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.
αναγνωρίζοντας τον επείγοντα χαρακτήρα του προβλήµατος που
έχει ανακύψει στην περιοχή αυτή, σε συνεννόηση µε τις
νοµαρχιακές υπηρεσίες, προχώρησε στην έκδοση σχετικής
απόφασης µε διάθεση ποσού 4.500.000 δραχµών στο Ι.Γ.Μ.Ε.
προκειµένου να γίνει Γεωτεχνική-Γεωλογική και Τεχνικογεωλογική
'Ερευνα στα Βίταλα Ν. Ευβοίας καθώς και προκαταρκτική
Γεωτεχνική 'Εκθεση στον οικισµό Κόµητο Ν. Ευβοίας, που
παρουσιάστηκαν κατολισθητικά προβλήµατα.
'Ηδη πληροφορούµαστε ότι το Ι.Γ.Μ.Ε. πρόκειται να ξεκινήσει
άµεσα τις εργασίες σύνταξης της έρευνας αυτής που σύµφωνα µε
το χρονοδιάγραµµα που έχει σταλεί θα παραδοθεί σε τρεις µήνες.
Παράλληλα, και πάντα σε συνεννόηση µε τις αρµόδιες υπηρεσίες
της Νοµαρχίας και των κεντρικών φορέων που εµπλέκονται, θα
εξεταστεί και η περίπτωση µετεγκατάστασης των πληγέντων
κατοίκων σε άλλη ασφαλή θέση εφόσον αυτό απαιτείται.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 1801/27.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5019Β/14.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1801 που κατατέθηκε στις
27.8.98 από το Μηνά Σταυρακάκη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στο Νοµό Ηρακλείου προβλέπεται να κατασκευαστούν τουλάχιστον
οκτώ (8) Χώροι Υγειονοµικής Ταφής (ΧΥΤΑ) για την εξυπηρέτηση
των ΟΤΑ του Νοµού. Το προαναφερόµενο γεγονός αποδεικνύει ότι
το θέµα της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων, στο Νοµό
Ηρακλείου, αντιµετωπίζεται αποσπασµατικά και όχι συλλογικά σε
επίπεδο Νοµού, όπως επιβάλλει η επιστηµονική δεοντολογία και η
ελληνική νοµοθεσία που είναι εναρµόνιση οδηγιών της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.
Η παραπάνω νοµοθεσία προβλέπει να συνταχθεί µελέτη
σχεδιασµού διαχείρισης των στερεών αποβλήτων σε επίπεδο
Νοµού, στο πλαίσιο της οποίας θα δοθεί προτεραιότητα στη µείωση
αποβλήτων, στη δυνατότητα ανάκτησης υλικών και ενέργειας στην
ανακύκλωση, καθώς και στην τελική διάθεσή τους χωρίς να
δηµιουργηθούν προβλήµατα στη δηµόσια υγεία και το περιβάλλον.
Με τον τρόπο αυτόν εξασφαλίζεται ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα
δράσης σε επίπεδο νοµού και όχι µεµονωµένες προτάσεις
Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Με βάση τα παραπάνω θεωρούµε ότι η πολιτική της
συλλογικότητας που προωθεί το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. για το σχεδιασµό
της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων εξυπηρετεί σκοπούς τόσο
περιβαλλοντικούς όσο και οικονοµικούς (βιωσιµότητα της
λειτουργίας των ΧΥΤΑ και της διαχείρισης των στερεών
αποβλήτων).
Το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. προκειµένου να βοηθήσει την Τοπική
Αυτοδιοίκηση στην προσπάθεια επιλύσεως των προβληµάτων που
δηµιουργούνται από τη λειτουργία των ανεξέλεγκτων χωµατερών
έχει εκδόσει την ΚΥΑ για την κατασκευή ΧΥΤΑ της 1ης και 7ης

Εδαφικής Περιφέρειας Ν. Ηρακλείου καθώς και τις ΚΥΑ για
αποκατάσταση των χώρων διάθεσης Σκαφιδαρά και Τεµένους.
Επίσης, από τις 29.3.95 µε την Απόφαση 56407/1448 έχει δοθεί η
προέγκριση χωροθέτησης για το Φόδελε στη 10η Εδαφική
Περιφέρεια. Στην παρούσα φάση το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. προχωρεί στην
έκδοση της ΚΥΑ για την κατασκευή ΧΥΤΑ της 3ης Εδαφικής
Περιφέρειας του Νοµού στο πλαίσιο της διαδικασίας προέγκρισης
χωροθέτησης των ΧΥΤΑ της 9ης Εδαφικής Περιφέρειας αλλά
επισηµαίνεται ότι απαιτείται η ολοκλήρωση της περιβαλλοντικής
αδειοδότησης των υπό εξέταση ΧΥΤΑ να οριστικοποιηθεί στο
πλαίσιο εγκεκριµένου, από τη Νοµαρχία και την Περιφέρεια
σχεδιασµού της διαχείρισης απορριµµάτων σε επίπεδο Νοµού ή
Περιφέρειας όπου εκτός των άλλων θα συνεκτιµηθούν:
α. Οι υπάρχουσες και προωθούµενες χωροταξικές και
πολεοδοµικές µελέτες του Νοµού και
β. Η βιωσιµότητα λειτουργίας των προτεινόµενων ΧΥΤΑ καθώς και
εκτίµηση του προϋπολογισµού των έργων κατασκευής.
Τέλος, σας επισηµαίνουµε ότι θα µπορούσαν να έχουν γίνει οι
κατασκεαστικές µελέτες για την 1η και 7η Εδαφική Περιφέρεια και
να αρχίσουν τα έργα για την κατασκευή των ΧΥΤΑ, πράγµα που
σίγουρα θα εξασφάλιζε την πλήρη απορρόφηση της επιχορήγησης
από το ΠΕΠ Κρήτης, το οποίο λήγει το 1999.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 1794/27.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
938/22.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 1794/27.8.98 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή από τη Βουλευτή κυρία Στέλλα Αλφιέρη, για το θέµα της
αρµοδιότητός µας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε τη νοµοθεσία του Τ.Ε.Β.Ε. αρ. 1 Ν. 1027/80 (ΦΕΚ
49Α), στην υποχρεωτική ασφάλιση αυτού υπάγονται όλοι οι άνω
των 18 ετών επαγγελµατίες και βιοτέχνες, που διατηρούν
επαγγελµατική στέγη.
Σαν επαγγελµατική στέγη νοείται οποιοσδήποτε χώρος, όπου
ασκείται το επάγγελµα (κατάστηµα πώλησης, πάγκοι, υπαίθρια
εγκατάσταση, αυτοκίνητο κλπ.).
Εποµένως, οι αµαξάδες υπάγονται στην ασφάλιση του Τ.Ε.Β.Ε.,
εφόσον ασκούν το επάγγελµά τους σε περιοχές άνω των 2000
κατοίκων ή άνω των 1000 στους νοµούς Αττικής, Ευβοίας,
Βοιωτίας, Κορινθίας και Θεσσαλονίκης, όπου έχει επεκταθεί η
ασφάλιση.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

6. Στην µε αριθµό 1513/24.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5004Β/5.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1513 που κατατέθηκε στις
24.8.98 από τους Βουλευτές κυρίους Μαρία Μπόσκου και Σταύρο
Παναγιώτου σας γνωρίζουµε τα εξής:
Βάσει της κείµενης νοµοθεσίας για την επιβολή κυρώσεων στις
βιοµηχανίες που δεν τηρούν τους όρους επεξεργασίας και διάθεσης
των υγρών αποβλήτων τους αρµόδια Υπηρεσία να εισηγηθεί την
επιβολή κυρώσεων είναι η ∆/νση Υγιεινής της οικείας Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης, η οποία και εισηγείται και τη χορήγηση της άδειας
στο Νοµάρχη.
Ειδικότερα, για τον έλεγχο και την επιβολή κυρώσεων στις µονάδες
που αποχετεύουν απόβλητα στην Τ. 66 αρµόδιες είναι οι υπηρεσίες
των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων Πέλλας και Ηµαθίας.
Για την αντιµετώπιση περιβαλλοντικών προβληµάτων στους πιο
πάνω νοµούς, το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.:
-'Εχει εγκρίνει πιστώσεις από ΕΤΕΡΠΣ για την ίδρυση και
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λειτουργία χώρων διάθεσης αποσυρόµενων αγροτικών προϊόντων
στους Νοµούς Ηµαθίας και Πέλλας, συνολικού ποσού 278
εκατοµµυρίων δραχµών, µε τις Υπουργικές Αποφάσεις
82216/19.9.95 και 84105/18.10.95 αντίστοιχα.
-'Εχει εντάξει στο ΕΠΠΕΡ την κατασκευή ΧΥΤΑ στο Νοµό Πέλλας
µε προϋπολογισµό 700 εκατοµµύρια δραχµές.
- Με την απόφαση Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. οικ. 73186/10.1.97 έχει εγκρίνει 20
εκατοµµύρια δραχµές από το ΕΤΕΡΠΣ για µελέτη διαχείρισης
απορριµµάτων στο Νοµό Πέλλας.
- Με την απόφαση Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. οικ. 46758/28.5.96, έχει εγκρίνει
150 εκατοµµύρια από ΕΤΕΡΠΣ, για πρόγραµµα διαχείρισης
απορριµµάτων στο Συµβούλιο Περιοχής 3ης Εδαφικής Καλλιέργειας
Ν. Ηµαθίας.
Το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. λαµβάνοντας γνώση του αναφεροµένου στην
ερώτηση επεισοδίου, απέστειλε έγγραφο υπογραφής Γενικού
Γραµµατέα στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, φωτοαντίγραφο του
οποίου επισυνάπτουµε για ενηµέρωσή σας. Επιπλέον, οι υπηρεσίες
του Υπουργείου είναι διαθέσιµες για παροχή τεχνικής βοήθειας στην
προσπάθεια των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων για την
αντιµετώπιση της κατάστασης.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

7. Στην µε αριθµό 1476/21.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5000β έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1476 που κατατέθηκε στις
21.8.98 από το Βουλευτή κ. Γεώργιο Τρυφωνίδη και αφορά την
υλοποίηση του αρδευτικού έργου Ελαιώνα-Λάµαρης στο Νοµό
Πρεβέζης, σας γνωρίζουµε ότι η αρµόδια υπηρεσία του
Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. (∆/νση Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού) γνωµοδότησε
αρνητικά για το έργο δεδοµένου ότι η περιοχή εκτέλεσης του
βρίσκεται εντός προστατευόµενης ζώνης (οδηγία 92/43 "NATURA
2000" Σύµβαση Ramsar και οδηγία 79/409 "Προστασία
ορνιθοπανίδας").

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 1183/18.8.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4987Β/16.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1183 που κατατέθηκε στις
18.8.98 από το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Πολύζο σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Βάσει της κείµενης νοµοθεσίας για την επιβολή κυρώσεων στις
βιοµηχανίες που δεν τηρούν τους όρους επεξεργασίας και διάθεσης
των υγρών αποβλήτων τους αρµόδια Υπηρεσία να εισηγηθεί την
επιβολή των κυρώσεων είναι η ∆/νση Υγιεινής της οικείας
Νοµαρχιακής Αυτοδοίκησης, η οποία και εισηγείται και τη χορήγηση
της άδειας στο Νοµάρχη.
Ειδικότερα για τον έλεγχο και την επιβολή κυρώσεων στις µονάδες
που αποχετεύουν απόβλητα στην Τ.66 αρµόδιες είναι οι υπηρεσίες
των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων Πέλλας και Ηµαθίας.
Για την αντιµετώπιση περιβαλλοντικών προβληµάτων στους πιο
πάνω νόµους, το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.:
-'Εχει εγκρίνει πιστώσεις από ΕΤΕΡΠΣ για τη ίδρυση και λειτουργία
χώρων διάθεσης αποσυρόµενων αγροτικών προϊόντων στους
Νοµούς Ηµαθίας και Πέλλας, συνολικού ποσού 278 εκατοµµυρίων
δραχµών, µε τις υπουργικές αποφάσεις 82216/19.9.95 και
84105/18.10.95, αντίστοιχα.
-'Εχει εντάξει στο ΕΠΠΕΡ την κατασκευή ΧΥΤΑ στο Νοµό Πέλλας
µε προϋπολογισµό 700 εκατοµµύρια δραχµές.
- Με την απόφαση Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. έχει εγκρίνει 20 εκατοµµύρια
δραχµές από το ΕΤΕΡΠΣ για µελέτη διαχείρισης απορριµµάτων στο
Νοµό Πέλλας.
- Με την απόφαση Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. οικ. 46758/28.5.96, έχει εγκρίνει
150 εκατοµµύρια από ΕΤΕΡΠΣ, για πρόγραµµα διαχείρισης

απορριµµάτων στο Συµβούλιο Περιοχής 3ης Εδαφικής Περιφέρειας
Ν. Ηµαθίας.
Το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. λαµβάνοντας γνώση του αναφεροµένου στην
ερώτηση επεισοδίου, απέστειλε έγγραφο υπογραφής Γενικού
Γραµµατέα στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, φωτοαντίγραφο του
οποίου επισυνάπτουµε για την ενηµέρωσή σας. Επιπλέον, οι
υπηρεσίες του Υπουργείου είναι διαθέσιµες για παροχή τεχνικής
βοήθειας στην προσπάθεια των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων για
την αντιµετώπιση της κατάστασης.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 721/31.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4947Β/21.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 721 που κατατέθηκε στις
31.7.98 από το Βουλευτή κ. Γιάννη Κουράκη σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Το πρόβληµα της αυθαίρετης δόµησης αντιµετωπίζεται µε την
εκπόνηση πολεοδοµικών µελετών και την ένταξη περιοχών στο
σχέδιο πόλης, µε στόχο την εκτόνωση των οικιστικών πιέσεων και
την κάλυψη πραγµατικών αναγκών Α και Β κατοικίας και συναφών
χρήσεων.
Ειδικότερα για το ευρύτερο πολεοδοµικό συγκρότηµα Ηρακλείου
είχαµε την ευκαιρία να ενηµερώσουµε προφορικά τη Βουλή κατά τη
συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης 1220/20.5.97 (Σύνοδος Α-
Συνεδρίαση ΡΛΕ - 26.5.97).
Επιπλέον σας ενηµερώνουµε ότι στο πλαίσιο του Γ' προγράµµατος
αναθέσεων του Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. έχει ήδη ανατεθεί η µελέτη
τροποποίησης του Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου της πόλης του
Ηρακλείου, έτσι ώστε τα όριά του να επεκταθούν και έχει παραδοθεί
η Α' φάση.
Στο πλαίσιο του παραπάνω προγράµµατος εκπονείται εξάλλου
µελέτη Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου (Γ.Π.Σ.) του οικισµού
Γιοφυράκια της Κοινότητας Βουτών (εµπίπτει στην ευρύτερη
περιοχή του Πολεοδοµικού Συγκροτήµατος Σχεδίου Ηρακλείου)
καθώς και µελέτη Γ.Π.Σ. της Σταλίδας Κοινότητας Μοχού.
Μετά την ολοκλήρωση των παραπάνω τριών µελετών Γ.Π.Σ. που
αφορούν αστικά κέντρα του Νοµού Ηρακλείου θα είναι δυνατή η
πολεοδόµηση και των περιοχών των νέων επεκτάσεων που θα
προβλέπονται βάσει των µελετών αυτών.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 595/28.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4935Β/25.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 595 που κατατέθηκε στις
28.7.98 από το Βουλευτή κ. Σπύρο ∆ανέλλη σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Για τον παραλιακό και αξιόλογο αρχιτεκτονικά οικισµό ΠΑΝΟΡΜΟ
του Ν. Ρεθύµνης έχουν πραγµατοποιηθεί οι ακόλουθες
πολεοδοµικές ρυθµίσεις.
1. 1992-Απόφαση Νοµάρχη ΤΠ 3755/22.7.1992 µε την οποία
καθορίστηκαν όρια και όροι δόµησης.
2. 1993-Απόφαση Νοµάρχη ΤΠ 4029/13.8.1993 (ΦΕΚ
1127∆/15.9.93) µε την οποία επεκτάθηκαν τα όρια του οικισµού και
εγκρίθηκε µελέτη πολεοδόµησης.
3. 1996-Σχέδιο Προεδρικού ∆ιατάγµατος για τον χαρακτηρισµό του
οικισµού ως παραδοσιακού και επιβολή όρων προστασίας και
δόµησης, κατόπιν εισήγησης της ∆/νσης Πολεοδοµικού Σχεδιασµού
του Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.
∆εδοµένου ότι το ΣτΕ κατά την επεξεργασία του θέµατος (πρακτικό
90/98) θεώρησε ότι η αρχική οριοθέτηση του οικισµού έπρεπε να
γίνει µε Π.∆. και κατά συνέπεια η Πολεοδοµική Μελέτη θεωρείται µη
νόµιµη, οι υπηρεσίες του Υπουργείου µας επανεξετάζουν το θέµα
για την εξεύρεση λύσης και µέτρων προστασίας του οικισµού.
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Τέλος, σας ενηµερώνουµε ότι η προαναφερθείσα υπηρεσία µας έχει
ήδη αποστείλει προς το αρµόδιο Πολεοδοµικό Γραφείο Περάµατος
κατάλογο αξιόλογων κτιρίων του οικισµού στα οποία δεν
επιτρέπεται η κατεδάφιση ενώ προωθείται και ο χαρακτηρισµός των
κτιρίων αυτών ως διατηρητέων.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ").

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη των
αναφορών και ερωτήσεων θα αναγνωσθεί το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Τετάρτης 13 Ιανουαρίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2&3
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 398/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα Τζανή προς τον
Υφυπουργό Πολιτισµού (αρµόδιο για θέµατα αθλητισµού), σχετικά
µε τη µετατροπή του Εθνικού Σταδίου Νέας Ιωνίας Βόλου σε
Περιφερειακό Πανθεσσαλικό Στάδιο κλπ.
2. Η µε αριθµό 396/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα προς τον Υπουργό Υγείας
και Πρόνοιας, σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία του νέου

Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Θεσσαλίας.
3. Η µε αριθµό 402/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς την
Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης της
λειτουργίας και ανάπτυξης της ΛΑΡΚΟ Α.Ε. κλπ.
4. Η µε αριθµό 399/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων επίλυσης των προβληµάτων της ΛΑΡΚΟ Α.Ε., την
προστασία των εργαζοµένων κλπ.
5. Η µε αριθµό 393/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τον
χαρακτηρισµό ως προαιρετικού του µαθήµατος της Κοινωνιολογίας
στα λύκεια.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.
2&3 Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 391/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. 'Αννας Μπενάκη-Ψαρούδα προς τον Υπουργό
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις διαδικασίες που
τηρήθηκαν για τις αποστάσεις των δασκάλων και καθηγητών κλπ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι Βουλευτές,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Πρώτη είναι η υπ'αριθµόν 3630/10-11-98 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αλέξανδρου
Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ένταξη των πρώην
ασφαλισµένων του Οργανισµού Γεωργικών Ασφαλίσεων στα
προνοιακά προγράµµατα.
Η ερώτηση του κ. Χρυσανθακόπουλου, η οποία είναι από µία
φωτοτυπία ξεθωριασµένη και δεν ξέρω πώς θα τα καταφέρω στην
ανάγνωση, έχει ως εξής:
"Ασφαλισµένοι του ΟΓΑ και άλλων ασφαλιστικών ταµείων, των
οποίων η ασφάλιση έχει διακοπεί λόγω µη εκπλήρωσης των
ασφαλιστικών τους υποχρεώσεων, απευθυνόµενοι στις αρµόδιες
Υπηρεσίες Πρόνοιας, παρά το γεγονός ότι είναι ασφαλιστικά
ακάλυπτοι, αποκλείονται της ένταξής τους σε διάφορα προνοµιακά
προγράµµατα όπως επιδόµατα αναπηρίας, παιδικής προστασίας,
ασφαλιστικής κάλυψης ανασφάλιστων κ.λ.π.
Ερωτάται ο Υπουργός, ποια µέτρα προτίθεται να λάβει, ώστε οι
πληρούντες τις προϋποθέσεις, πρώην ασφαλισµένοι του ΟΓΑ και
άλλων ασφαλιστικών ταµείων, να απολαµβάνουν των σχετικών
προνοµιακών προγραµµάτων;".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Θεόδωρος Κοτσώνης έχει το
λόγο. Και καλή σας χρονιά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Καλή χρονιά σε όλους.
Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας για ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη χορηγεί βιβλιάριο υγείας για όλους όσους είναι
οικονοµικά αδύνατοι και ανασφάλιστοι. Σε πρόγραµµα οικονοµικής
ενίσχυσης της πρόνοιας, που αφορά βαριά αναπηρία, εντάσσονται
έµµεσα ασφαλισµένα και ανασφάλιστα ανίκανα για εργασία άτοµα
µε ειδικές ανάγκες µε ποσοστά αναπηρίας 67% και άνω, τα οποία
δεν διατηρούν κανένα δικαίωµα ασφάλισης από ασφαλιστικό
φορέα.
Τον τελευταίο καιρό παρατηρείται οι ασφαλισµένοι ταµείων και
κυρίως του ΟΓΑ, να διαγράφονται από τον κύριο ασφαλιστικό τους
φορέα για διάφορους λόγους και να αναζητούν την κάλυψη της
πρόνοιας, που ας σηµειωθεί ότι δεν είναι ασφαλιστικός φορέας. Η
πρόνοια δεν κάνει ασφαλιστική πολιτική και οι παροχές της δεν είναι
ανταποδοτικού χαρακτήρα εφόσον οι παροχές αυτής υπερέχουν
των αντίστοιχων που ελάµβαναν.
Με το νέο θεσµικό καθεστώς του ΟΓΑ είναι υποχρεωτική η
ασφάλιση για όλους τους αγρότες και δεν προβλέπεται να
διαγραφούν από τα µητρώα του ΟΓΑ ακόµη και αν οφείλουν
εισφορές. Στα πλαίσια όµως εκκαθάρισης του µητρώου αυτού
διαγράφονται ασφαλισµένοι που δεν υπήρξαν αγρότες και οι οποίοι
ως ανασφάλιστοι, προσέρχονται στις υπηρεσίες υγείας και
πρόνοιας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων για να τύχουν των
αναλόγων παροχών. Το πρόβληµα αυτό διογκώνεται συνεχώς και
το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και τη διοίκηση του ΟΓΑ,
διερευνά τρόπους διευθέτησής του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Χρόνια πολλά σε όλους.
Το 1999 όµως δεν ξεκινά αισιόδοξα για όλους τους κατοίκους της
χώρας µας. Υπάρχουν συνάνθρωποί µας που είναι σε
δυσχερέστατη οικονοµική θέση. Πολλοί απ' αυτούς έχουν
προβλήµατα υγείας, κάτω του 67%, που είναι το ποσοστό
αναπηρίας, για να τύχουν οποιασδήποτε ευεργετικής στήριξης και
έχουν µείνει πλέον ανασφάλιστοι.
Ο ΟΓΑ υπήρξε καταφύγιο στο παρελθόν για πολλούς. Και πρέπει
να πούµε ότι ήταν τεχνητά εγγεγραµµένοι στον ΟΓΑ πάρα πολλοί
συµπολίτες µας, οι οποίοι δεν πλήρωσαν ποτέ. Υπάρχουν διακόσια

πενήντα χιλιάδες άτοµα σε όλην την Ελλάδα ασφαλισµένα στον
ΟΓΑ, που δεν είχαν ποτέ πληρώσει ασφάλιστρα. Είχαν όµως
βιβλιάρια ασθενείας. Πρόκειται για πάµπτωχους αγρότες ηλικίας
πενήντα πέντε µε εξήντα πέντε ετών και πολλοί τσιγγάνοι.
Από 1.1.99, σύµφωνα µε το νόµο για την ασφάλιση του ΟΓΑ,
διαγράφονται από τα µητρώα ασφαλισµένων όσοι απ' αυτούς δεν
πληρώνουν εισφορές -και όπως είπαµε, υπήρξαν πολλοί που δεν
πλήρωναν- και δεν έχουν πλέον ασφαλιστικά βιβλιάρια. ∆εν
δικαιούνται επίσης προνοιακά επιδόµατα όπως για παράδειγµα το
επίδοµα απορίας ή το ασφαλιστικό βιβλιάριο απόρου.
Ποια είναι η λύση: Η λύση είναι, κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να
παρθεί µια απόφαση από την Κυβέρνηση για το συγκεκριµένο θέµα.
Κατανοώ το δυσβάστακτο του Υπουργείου σας να σηκώσει το
βάρος. Πρέπει να παρθεί µια πολιτική απόφαση στήριξης όλου
αυτού του κόσµου και κυρίως αναφέροµαι σε αυτούς που έχουν
προβλήµατα υγείας και δεν έχουν ποσοστό αναπηρίας 67%.
Σκεφθείτε όλο αυτόν τον κόσµο που δεν µπορεί να αγοράσει τα
φάρµακά του -µε τον ΟΓΑ ήταν και δωρεάν- σκεφθείτε τι θα
προκύψει.
Οι τσιγγάνοι προστρέχουν και πολλές φορές σύµφωνα µε
εγκυκλίους σας, καλύπτονται. Υπάρχουν όµως και άλλοι, οι οποίοι
δεν είναι τσιγγάνοι, οι οποίοι θα τρέξουν και αυτοί να ζητήσουν
συµπαράσταση και δεν θα έχουν το δικαίωµα να πάρουν
ασφαλιστικό βιβλιάριο. Τι θα απογίνουν αυτοί οι άνθρωποι;
Η έκφραση που χρησιµοποιήσατε στην απάντησή σας ότι µελετάµε
τη λύση του προβλήµατος, δεν επαρκεί γιατί απαιτείται άµεση λύση.
Πρέπει να δώσετε εντολή στις υπηρεσίες πρόνοιας των νοµαρχιών
να καλύψουν αυτούς τους ανθρώπους µέχρι να ολοκληρώσετε τη
µελέτη σας. 'Οσο θα µελετάτε πρέπει να έχουν κάλυψη. Γιατί αυτές
τις µέρες που διανύουµε πολλοί απ'αυτούς βρίσκονται σε
απελπιστική θέση.
Θα παρακαλούσα, λοιπόν, να δοθεί αυτή η εντολή και όταν
ολοκληρώσετε τη µελέτη του ζητήµατος µε τις πτυχές τις οποίες έχει
γιατί είναι και πολύπλοκο, να οδηγηθούµε σε µία διευθέτηση. 'Οσο
όµως διαρκεί αυτό το προσωρινό, θα πρέπει αυτοί οι άνθρωποι να
έχουν κάλυψη. Αλλιώς θα βρεθείτε προ εκπλήξεως και εσείς και
εµείς και θα αισθανθούµε και µία ντροπή απέναντί τους, γιατί
πολλοί έχουν πραγµατικές ανάγκες και δεν έχουν βοήθεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, οι προθέσεις της Κυβερνήσεως, οι προθέσεις του
Υπουργείου µας και ιδιαίτερα οι προθέσεις της πρόνοιας είναι
εξίσου ευαίσθητες και εκκινούν από την ίδια ευαισθησία ακριβώς
που εκκινά και η ανησυχία του κυρίου συναδέλφου.
'Οµως να σας πω αυτήν τη στιγµή ότι µε µία εντολή µου µπορεί να
γίνει µία δαπάνη κάποιων δισεκατοµµυρίων δεν είναι δυνατόν.
Επίσης πρέπει να πω ότι δεν είναι δυνατόν η πρόνοια να καλύψει
προβλήµατα που δηµιουργούνται από τον εξορθολογισµό της
ασφαλιστικής πολιτικής. Ωστόσο βλέπω ότι στην ουσία του θέµατος
υπάρχει ένα δίκαιο αίτηµα. Γι' αυτό θα αναζητήσουµε µία λύση, έτσι
ώστε µέσα στις υπάρχουσες δυνατότητες να µην µείνει 'Ελληνας
ακάλυπτος διότι αυτός είναι ο στόχος και η πρόθεση της
Κυβέρνησης. Να µην υπάρχει 'Ελληνας ακάλυπτος από βασικές
καλύψεις υγείας, πρόνοιας, σύνταξης, κλπ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 3511/5.11.98 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Αποστόλου Σταύρου προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων σχετικά µε την πλήρωση των κενών οργανικών
θέσεων στο Ενιαίο Λύκειο Βάρης.
Η ερώτηση του κ. Σταύρου έχει ως εξής:
"Οργή και αγανάκτηση διακατέχει τους κατοίκους του ∆ήµου Βάρης
και  τους  µαθητές  και  τις  µαθήτριες  του  Ενιαίου  Λυκείου  Βάρης
για  την  έλλειψη  διδακτικού  προσωπικού.  Είναι  απαράδεκτο  για
ευνοµούµενη πολιτεία δύο µήνες µετά την έναρξη
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των µαθηµάτων να υπάρχουν κενές οργανικές θέσεις καθηγητών
που καθιστούν δυσχερή τη λειτουργία του Λυκείου και
υποβαθµίζουν τις γνώσεις των µαθητών.
∆ικαίως ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Ενιαίου Λυκείου Βάρης
διαµαρτύρεται εντονότατα και απειλεί δυναµικές κινητοποιήσεις για
να εξασφαλίσει την απρόσκοπτη λειτουργία του Λυκείου και να
προστατεύσει την µόρφωση των µαθητών και µαθητριών του
Λυκείου Βάρης.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
τι µέτρα προτίθεται να λάβει για την άµεση πλήρωση των κενών
οργανικών θέσεων καθηγητών στο Ενιαίο Λύκειο Βάρης;".
Αυτό εάν δεν τελεί υπό κατάληψη. Εάν τελεί υπό κατάληψη προς τι
η στελέχωση;
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, το Λύκειο
Βάρης ανήκει στη ∆ιεύθυνση Ανατολικής Αττικής, στην οποία το
Υπουργείο Παιδείας έχει διαθέσει εκατόν εξήντα δύο πιστώσεις για
προσλήψεις αναπληρωτών. Υπάρχει δηλαδή αυτήν τη στιγµή
διαθέσιµη πίστωση αναπληρωτή, αλλά δεν υπάρχει διαθέσιµος
καθηγητής Πληροφορικής. Παρά το γεγονός ότι στην επετηρίδα
υπάρχουν εγγεγραµµένοι περί τους δύο χιλιάδες αδιόριστοι
καθηγητές πληροφορικής κανείς εξ αυτών δεν προσφέρεται να
εργαστεί ως αναπληρωτής για να καλύψει αυτό το κενό.
Το Υπουργείο Παιδείας, προκειµένου να καλύψει αυτό το κενό αν
και οι ώρες είναι δέκα και καλύπτονται από ωροµίσθιο εκπαιδευτικό,
έχει διαθέσει πίστωση για πρόσληψη αναπληρωτού -που γίνεται
από δώδεκα ώρες και πάνω- και ενεργοποίησε µε απόφασή του
ακόµα και αδιόριστους εκπαιδευτικούς, οι οποίοι έχουν το πτυχίο
πληροφορικής αλλά δεν έχουν το πτυχίο ΠΑΤΕΣ, δηλαδή της
λεγόµενης παιδαγωγικής επάρκειας προκειµένου να διδάξουν.
Από την άλλη πλευρά µε εγκύκλιό µας ζητήσαµε σε περίπτωση
κατά την οποία δεν βρεθεί ούτε τέτοιος καθηγητής για να προσφέρει
τις υπηρεσίες του, τότε, είτε µε προαιρετική είτε µε υποχρεωτική
υπερωριακή απασχόληση κάποιου εκπαιδευτικού να καλυφθεί αυτό
το κενό.
Θέλω να διαβεβαιώσω το συνάδελφο ότι πραγµατικά κατεβλήθησαν
και καταβάλλονται προσπάθειες για να λυθεί αυτό το πρόβληµα
λόγω και της µεγάλης ζήτησης που προέκυψε στο µάθηµα της
Πληροφορικής, στα επιλεγόµενα µαθήµατα του λυκείου. Από την
άλλη µεριά θα ευχόµασταν να υπήρχε µεγαλύτερη προσφορά από
την πλευρά των εκπαιδευτικών.
Στο παρελθόν υπήρξε δυνατότητα χρησιµοποίησης σε θέσεις
διδασκαλίας Πληροφορικής και καθηγητών άλλων ειδικοτήτων.
'Ηταν οι λεγόµενοι δεκαεξαµηνίτες που ζήτησαν να ενταχθούν και
στην επετηρίδα της Πληροφορικής. Το Υπουργείο Παιδείας
σκέφθηκε σοβαρά να επαναφέρει εκείνη την τακτική διότι υπάρχουν
πάρα πολλοί καθηγητές είτε συναφών είτε άλλων ειδικοτήτων που
διαθέτουν το πτυχίο της πληροφορικής είτε µε τη διαδικασία της
επιµόρφωσης, είτε µε τη διαδικασία της µετεκπαίδευσης. Θα
ζητήσουµε να αξιοποιηθεί και αυτή η περίπτωση για να καλυφθεί το
κενό που υπάρχει στο Λύκειο Βάρης αλλά και κενά που υπάρχουν
σε άλλα λύκεια της χώρας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σταύρου έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΣΤΑΥΡΟΥ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, έχω την
εντύπωση ότι εκτός από τις ελλείψεις στα σχολεία µας, υπάρχει
έλλειψη από πλευράς Κυβερνήσεως για την σοβαρή αντιµετώπιση
των προβληµάτων που έχει ο ευαίσθητος κλάδος της ελληνικής
παιδείας. Χθες κατά τη συζήτηση που έγινε σε επίπεδο Αρχηγών
κοµµάτων, καταδείχθηκε, κατά την άποψή µας, η πολιτική ευθύνη
της Κυβερνήσεως για το σηµείο στο οποίο βρίσκεται σήµερα
δυστυχώς η ελληνική παιδεία.
Στη συγκεκριµένη ερώτησή µου που κατετέθη προ δύο µηνών και
ήδη έχουν περάσει τέσσερις µήνες από τότε που έχει ξεκινήσει το

σχολικό έτος, δυστυχώς δεν υπάρχει, παρά τις καλές προθέσεις, αν
θέλετε, του Υπουργείου Παιδείας, το αναγκαίο διδακτικό
προσωπικό. Αυτό δείχνει, την έλλειψη προγραµµατισµού και
υποδοµής που υπάρχει, την έλλειψη εποπτείας από το Υπουργείο
Παιδείας, ώστε όχι µετά την πάροδο τεσσάρων µηνών να υπάρχει
διδακτικό προσωπικό, αλλά σε µία ευνοµούµενη δηµοκρατική
πολιτεία θα πρέπει πριν την έναρξη του σχολικού έτους να υπάρχει
το αναγκαίο διδακτικό προσωπικό.
Θέλω να αναφέρω πως το γεγονός ότι διετέθησαν κάποιες
πιστώσεις, δεν λέει τίποτε. Αυτό που έχει σηµασία για τους γονείς
και τα παιδιά, όχι µόνο του Ενιαίου Λυκείου Βάρης, αλλά ολόκληρης
της χώρας µας, είναι να υπάρχει το αναγκαίο προσωπικό για να
διδάξει και η ανάλογη υποδοµή. ∆ιότι, αν υποτεθεί ότι το Υπουργείο
Παιδείας εξεύρει καθηγητές της πληροφορικής, οφείλω να σας πω,
αξιότιµε κύριε Πρόεδρε και αξιότιµε κύριε Υφυπουργέ, ότι δεν
υπάρχει ούτε ένας ηλεκτρονικός υπολογιστής στο Ενιαίο Λύκειο
Βάρης στο οποίο χρειάζονται 14. Συνεπώς, αυτά, αν µη τι άλλο, τα
χαρακτηρίζω τελείως ως προχειρότητες, για να µη χρησιµοποιήσω
άλλα επίθετα.
Επίσης, υπάρχουν ελλείψεις σε διδακτικό προσωπικό στο µάθηµα
των θρησκευτικών. Λείπει καθηγητής για εννέα ώρες στο µάθηµα
των θρησκευτικών. Ακόµη, υπάρχουν ελλείψεις και σε αίθουσες
διδασκαλίας, αφού χρειάζονται τουλάχιστον τέσσερις νέες
σύγχρονες αίθουσες για το Ενιαίο Λύκειο Βάρης.
Με αυτές τις σύντοµες επισηµάνσεις νοµίζω ότι η Κυβέρνηση δεν
πράττει ό,τι έπρεπε να πράξει για την εύρυθµη λειτουργία του
ευαίσθητου τοµέα της παιδείας και φοβούµαι ότι αναγκάζει µε αυτήν
την πρόχειρη πολιτική της να γίνονται οι καταλήψεις, να στερούνται
τα παιδιά ολόκληρου του ελληνικού λαού της απαραίτητης
µόρφωσης και να χάνουν τόσους πολύτιµους µήνες, λόγω έλλειψης
καθηγητών. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός εχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ούτε στο περιεχόµενο της ερώτησης υπάρχει το
θέµα της έλλειψης στο µάθηµα των θρησκευτικών και το θέµα της
έλλειψης αιθουσών στο ίδιο λύκειο, τουλάχιστον αυτό προκύπτει και
από την ερώτηση του αγαπητού συναδέλφου, αλλά ούτε και από τη
σχετική βεβαίωση, που έχω από τον αρµόδιο Προϊστάµενο του
τρίτου γραφείου της ∆ιεύθυνσης ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.
'Οσον αφορά τη σοβαρότητα µε την οποία αντιµετωπίζει τα
εκπαιδευτικά προβλήµατα της χώρας αυτή η Κυβέρνηση, όπως και
γενικότερα οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ., θα ήθελα να υπενθυµίσω
τόσο στον κύριο συνάδελφο όσο και στους άλλους παρόντες
συναδέλφους σ' αυτήν την Αίθουσα, ότι η Πληροφορική εισήχθη για
πρώτη φορά το 1993-1994 στη χώρα µας. Την εισήγαγε το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. και εκείνην την εποχή ήµουν πάλι Υφυπουργός Παιδείας
στο Υπουργείο Παιδείας. Επιµορφώσαµε χίλιους διακόσιους
εκπαιδευτικούς, προκειµένου στα γυµνάσια, ως υποχρεωτικό
µάθηµα, να καθιερωθεί το µάθηµα της Πληροφορικής.
Με την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση το µάθηµα της Πληροφορικής το
περάσαµε ως επιλεγόµενο προαιρετικό µάθηµα και στο λύκειο. Και
στο λύκειο ως επιλεγόµενο µάθηµα δεν έχει βαθµό ο οποίος να
χρεώνεται ή να υπολογίζεται στο γενικό µέσο όρο βαθµολογίας,
διότι θέλουµε απλά να µάθουµε στα παιδιά τη χρήση του
ηλεκτρονικού υπολογιστή.
Αλλά ακόµη κι αν δεν γίνει -όχι λόγω αδράνειας της πολιτείας, όχι
λόγω έλλειψης πιστώσεως αναπληρωτή, αλλά λόγω έλλειψης
καθηγητή επειδή υπάρχουν µεν αδιόριστοι, αλλά είναι απρόθυµοι ν'
ανταποκριθούν σ' αυτήν την πρόσκληση- θα έχουν τα παιδιά της
σηµερινής Β' λυκείου την ευχέρεια να το κάνουν στη Γ' λυκείου.
∆ιότι  δώσαµε  το  προνόµιο  αν  στη  Β'  λυκείου  δεν  κάνουν  αυτό
το  µάθηµα  ως  επιλεγόµενο  να  το  κάνουν  στη  Γ'  λυκείου.
Εποµένως  δεν  νοµίζω  ότι  αξίζει  η  Κυβέρνηση  αυτές  τις
παρατηρήσεις.  'Ισα-ίσα  έχει  να  αποδείξει  µε  το  δικό  της  τρόπο,
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µε τα στοιχεία της, ότι και ενδιαφέρεται για τη διεύρυνση του
µαθήµατος της Πληροφορικής, αλλά και διασφαλίζει όλες τις
αναγκαίες προϋποθέσεις για να γίνεται.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
θα σας παρακαλέσω να προταχθεί η πρώτη ερώτηση δεύτερου
κύκλου, που αφορά τον κύριο Υφυπουργό Παιδείας. Βγήκε από
σύσκεψη και θα ήθελα να τον διευκολύνουµε να επανέλθει στη
σύσκεψη.
Εγκρίνει το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το Σώµα
ενέκρινε.
Προτάσσεται, λοιπόν, η πρώτη ερώτηση δεύτερου κύκλου, η µε
αριθµό 3829/13.11.98 του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Πέτρου Κατσιλιέρη προς τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επιτάχυνση των
διαδικασιών κατασκευής του Μουσικού Σχολείου Καλαµάτας.
Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"H ανέγερση του Μουσικού Σχολείου Καλαµάτας, προκειµένου να
αντιµετωπιστούν κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο οι εκπαιδευτικές
ανάγκες των µαθητών που φοιτούν σε αυτό, αποτελεί µια
διαπιστωµένη ανάγκη.
Παρ' ότι, όµως, έχουν δροµολογηθεί οι απαραίτητες διαδικασίες για
την ανέγερση του Μουσικού Σχολείου της Μεσσηνιακής
Πρωτεύουσας, εν τούτοις εµφανίζονται καθυστερήσεις στις
διαδικασίες απαλλοτρίωσης του οικοπέδου στο οποίο πρόκειται να
ανεγερθεί µε κίνδυνο η όλη προσπάθεια να ακυρωθεί.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι πρόκειται να πράξει προκειµένου να επιταχυνθούν και να
ολοκληρωθούν το ταχύτερο δυνατόν οι απαραίτητες ενέργειες για
την πραγµατοποίηση της απαλλοτρίωσης του επιλεγέντος
οικοπέδου και την ανέγερση του Μουσικού Σχολείου Καλάµατας;
2. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η όλη διαδικασία;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει και πάλι το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε την απαλλοτρίωση
της οικοπεδικής έκτασης για την ανέγερση του Μουσικού Σχολείου
Καλαµάτας, έχω να πω τα ακόλουθα:
Με το από 19.11.97 -ένα χρόνο και πλέον δηλαδή πριν- πρακτικό
της αρµόδιας επιτροπής, κρίθηκε κατάλληλος, αλλά και αναγκαίος
για την ανέγερση του Μουσικού Σχολείου-Λυκείου Καλαµάτας, ένας
χώρος εµβαδού επτά χιλιάδων εξακοσίων ενενήντα επτά τ.µ. που
είναι τµήµα του οικοδοµικού τετραγώνου στην ανατολική παραλία
Καλαµάτας µεταξύ ανωνύµων δρόµων και ενός µικρού ρεύµατος.
'Εχει διαβιβαστεί στην αρµόδια υπηρεσία του ΥΠΕΠΘ από τον ΟΣΚ
µε αριθµό 135.15.29/24.8.98 ο φάκελος µε τα στοιχεία του ανωτέρω
οικοπέδου, έχοντας ολοκληρωθεί προηγουµένως όλη η
γραφειοκρατική και άλλη διαδικασία και έχει αποσταλεί από τον
περασµένο Σεπτέµβρη στο Υπουργείο Οικονοµικών για τη σύνταξη
της κοινής υπουργικής απόφασης, την οποία αναµένει το
Υπουργείο Παιδείας.
Σε πρόσφατη επικοινωνία που είχαµε µε το Υπουργείο
Οικονοµικών, µας διαβεβαίωσαν ότι σύντοµα, στις επόµενες µέρες,
θα υπογραφεί ο σχετικός φάκελος και θα προχωρήσει η διαδικασία
για την απαλλοτρίωση αυτού του οικοπέδου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κατσιλιέρης έχει
το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να τονίσω ότι το
Μουσικό Σχολείο Καλαµάτας λειτουργεί φέτος για έκτη χρονιά, κάτω
από δύσκολες και εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες σ' ένα χώρο του
πρώην ορφανοτροφείου. Γι' αυτούς ακριβώς τους λόγους είναι
επιτακτικό και άµεσα αναγκαίο να βρεθεί ο κατάλληλος χώρος και
να ανεγερθεί το καινούριο µουσικό σχολείο.
Χαίροµαι ειλικρινά που σήµερα ενηµερώνει τη Βουλή ο κ.
Ανθόπουλος ότι έχουν προχωρήσει τόσο πολύ οι διαδικασίες, έτσι

ώστε και ο χώρος έχει βρεθεί, περίπου οκτώ στρέµµατα και έχει
σταλεί ο φάκελος από τον ΟΣΚ προς το ΥΠΕΠΘ και στη συνέχεια
από το Υπουργείο Παιδείας προς το Υπουργείο Οικονοµικών για
κοινή υπουργική απόφαση.
Εύχοµαι πραγµατικά να υπάρξει, αν όχι τις επόµενες ηµέρες, τις
επόµενες εβδοµάδες θα έλεγα, αυτή η κοινή υπουργική απόφαση,
προκειµένου να συνεχιστούν οι διαδικασίες, γιατί ο δρόµος από εκεί
και πέρα δεν σταµατάει, συνεχίζεται.
Χρειάζονται µελέτες, χρειάζεται κατασκευή και ασφαλώς χρειάζεται
ένα σηµαντικό χρονικό διάστηµα, προκειµένου να ολοκληρωθεί ένα
σύγχρονο µουσικό σχολείο. 'Αλλωστε το Μουσικό Σχολείο
Καλαµάτας είναι ένα από τα είκοσι έξι µουσικά σχολεία, που
λειτουργούν στην Ελλάδα.
Χρειάζονται ειδικοί χώροι, ειδικές αίθουσες, προκειµένου να
ανταποκριθεί στο µεγάλο ρόλο που παίζει στην ελληνική
εκπαίδευση. Εύχοµαι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να επαληθευτούν τα
λόγια σας και σε λίγες ηµέρες, έστω εβδοµάδες, να υπάρξει η
αναµενόµενη κοινή υπουργική απόφαση του ΥΠΕΠΘ µε το
Υπουργείο Οικονοµικών. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός, εάν επιθυµεί, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο,
κατ'αρχήν ευχαριστώ για την περισσότερη πίστωση χρόνου, την
οποία δίνει στο Υπουργείο Παιδείας και γενικότερα στην
Κυβέρνηση, αλλά εµείς δεν θα αξιοποιήσουµε την πίστωση χρόνου
που δίνει ο συνάδελφος, θα επιταχύνουµε όσο το δυνατόν
περισσότερο τις διαδικασίες...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να αξιοποιήσετε τις
πιστώσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ακριβώς, θα αξιοποιήσουµε τις πιστώσεις, έτσι
ώστε η µουσική παιδεία στην Καλαµάτα να αποκτήσει στέγη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επανερχόµαστε στη
συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων πρώτου κύκλου. Τρίτη
είναι η µε αριθµό 1503/21-8-98 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την
επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων στα τουριστικά
επαγγέλµατα στην Κρήτη.
Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Η κατάσταση που επικρατεί στους χώρους δουλειάς για τους
εργαζόµενους στα τουριστικά επαγγέλµατα στην Κρήτη, µπορεί να
χαρακτηριστεί τραγική. ∆εν καταπατείται κατάφωρα µόνο η εργατική
νοµοθεσία, αλλά και αυτά τα ανθρώπινα δικαιώµατα.
Αποδείχτηκε τελικά, µε την ανοχή βέβαια της Κυβέρνησης, πως το
ξενοδοχειακό κεφάλαιο έχει εξελιχθεί στον πιο σκληρό και
αδυσώπητο εργοδότη.
Συγκεκριµένα:
Η τροµοκρατία σε βάρος των εργαζοµένων είναι στην ηµερήσια
διάταξη µε την απειλή της απόλυσης.
∆εν επιτρέπουν στους εργαζόµενους να συνδικαλιστούν.
Οι πάνω από σαράντα - σαράντα πέντε ετών (άνδρες-γυναίκες) δεν
προσλαµβάνονται µε το αιτιολογικό ότι "δεν είναι αποδεκτοί από το
κοινό" (καµαριέρες και σερβιτόροι).
Εργάζονται έξι-επτά µήνες και τους ασφαλίζουν για εκατόν µία
ηµέρες.
Εργάζονται χιλιάδες αλλοδαποί χωρίς ασφάλιση.
Οι υπηρεσίες του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού
έχουν αποσαθρωθεί, ενώ δεν υπάρχει καµιά παρέµβαση και
έλεγχος στους χώρους δουλειάς από την Επιθεώρηση Εργασίας.
Επίσης, στερείται τεχνικού για την πρόληψη ατυχηµάτων.
Προσλαµβάνονται κοπέλες δεκαπέντε - δεκαέξι ετών ως
ρεσεψιονίστ µε ελάχιστη αµοιβή.
Το επίδοµα του Ταµείου Ανεργίας είναι το µικρότερο σε χρόνο.
Επίσης, τα Σωµατεία των Ξενοδοχοϋπαλλήλων διαµαρτύ-
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ρονται για την κατάργηση της εικοσαετίας για τη λήψη εφάπαξ και
ζητούν να επανέλθει σε ισχύ αυτό που ίσχυε πριν.
Ερωτάται ο κύριος Υπυργός τι µέτρα σκοπεύει να πάρει άµεσα για
τη λύση των παραπάνω προβληµάτων;".
Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ.
Πρωτόπαπας έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, πολλά πράγµατι είναι
τα προβλήµατα των ξενοδοχοϋπαλλήλων. ∆εν µας βοηθάει ο
αγαπητός συνάδελφος µε τον τρόπο που θέτει την ερώτηση, όµως
θα ήθελα να έχω συγκεκριµένες καταγγελίες. Πάντα
ανταποκρινόµαστε σε συγκεκριµένες καταγγελίες. 'Εχει χιλιάδες
ξενοδοχεία η Κρήτη, όπως γνωρίζετε, και δεν µπορεί να µιλάµε
γενικά. Πρέπει να πούµε µέρη, χώρους, ονόµατα, εργοδότες, γιατί
δεν είναι όλοι κακοί και δεν είναι όλοι καλοί. Υπάρχουν σαφώς και
κακοί εργοδότες και χρέος µας είναι να συνεργαζόµαστε µε όλους
τους συναδέλφους και να συνεργαζόµαστε και µε τα συνδικαλιστικά
σωµατεία προκειµένου να βρίσκουµε αυτούς τους κακούς
εργοδότες και µε το οπλοστάσιο που µας δίνει η ελληνική
νοµοθεσία, που είναι αρκετά σηµαντικό, να απονέµουµε δικαιοσύνη.
Θέλω να πω για παράδειγµα ότι έχουν γίνει πεντακόσιοι είκοσι τρεις
έλεγχοι σε ξενοδοχεία της Κρήτης µέσα στο έτος 1998 και έχουµε
υποβάλει έντεκα µηνύσεις για τη µη καταβολή δεδουλευµένων
αποδοχών στους εργαζόµενους. Και να είσθε βέβαιος, κύριε
συνάδελφε, ότι µε την εφαρµογή του νόµου για την επιθεώρηση
εργασίας, του νόµου 2639/98 και τη δηµιουργία του ΣΕΠΕ -του
ειδικού σώµατος των επιθεωρητών εργασίας- αυτοί οι έλεγχοι θα
καταστούν ακόµα αποτελεσµατικότεροι. Θα υπάρχει µεγαλύτερη
δυνατότητα για επιβολή ποινών -όχι µόνο η µήνυση- θα υπάρχουν
οι δυνατότητες είτε χρηµατικής είτε σε περίπτωση επαναλήψεων ή
κατάφωρης παραβίασης της εργατικής νοµοθεσίας επιβολής
αυστηρών µέτρων σε βάρος των επιχειρήσεων, όπως ο ίδιος ο
νόµος προβλέπει.
'Εχουµε, λοιπόν, θωρακίσει το σύστηµα. ∆ουλεύουµε αυτήν τη
στιγµή για να φτιάξουµε τον καινούριο οργανισµό του ΣΕΠΕ και να
κάνουµε µετά τις αναγκαίες προσλήψεις. Εντός του 1999 αυτό θα
είναι µία πραγµατικότητα.
Θέλω, επίσης, να σας θυµίσω ότι έχουµε αλλάξει ριζικά και τη
νοµοθεσία για το ΙΚΑ σε σχέση µε τη σύλληψη της
εισφοροδιαφυγής. Είναι εδώ ο κ. Φαρµάκης, ο οποίος είχε δουλέψει
ιδιαίτερα και το νόµο µε τον οποίο άλλαξε η κατάσταση σε σχέση µε
το ΙΚΑ. Λήφθηκαν συγκεκριµένα µέτρα για το χτύπηµα της
εισφοροδιαφυγής και έγιναν ειδικές υπηρεσίες ελέγχου ασφάλισης
στις περιφέρειες της χώρας -περιφερειακές υπηρεσίες ελέγχου
ασφάλισης. Σύµφωνα µε το άρθρο 2 του νόµου αυτού, όπως
γνωρίζετε, από 1-4-98 πρέπει να έχει ένα βιβλίο ο εργοδότης στο
οποίο να καταχωρεί όλους τους νεοπροσλαµβανόµενους
µισθωτούς από την πρώτη ηµέρα -και έχει σηµασία αυτό για τα
ξενοδοχεία- της πρόσληψής τους και σε οποιοδήποτε έλεγχο, αν
βρεθεί εργαζόµενος, ο οποίος δεν είναι καταχωρηµένος στο σχετικό
βιβλίο, οι ποινές είναι ιδιαίτερα αυστηρές.
'Εχουµε πάρει µέτρα, λοιπόν, δεν αφήνουµε ασύδοτους τους
εργοδότες και αυτό θα πρέπει να το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά.
Πρόθεσή µας είναι να προστατευτούν απόλυτα τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων και όταν έχουµε να κάνουµε µε χιλιάδες επιχειρήσεις,
πολλές εκ των οποίων είναι ιδιαίτερα µικρές, θέλουµε και τη δική
σας βοήθεια µε συγκεκριµένα παραδείγµατα και συγκεκριµένες
καταγγελίες πάνω σε αυτό. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και κατ' αρχήν,
θα ήθελα να σας εκφράσω τις ευχές µου, για τα χρόνια πολλά...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Χρόνια πολλά σε
όλους, τα είπαµε και από την αρχή, τα επαναλαµβάνουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ... καθώς και σε όλους τους συναδέλφους
βέβαια.

Κύριε Υπουργέ, άκουσα µε µεγάλη προσοχή τις προσπάθειες που
καταβάλλει το Υπουργείο. ∆εν θα αµφισβητήσω εγώ τις προθέσεις,
έκανα όµως, µια περιοδία πέντε ηµερών εκεί και µπορώ να σας πω
ότι η κατάσταση είναι γενικευµένη, σε σχέση µε αυτές τις
καταγγελίες, τις οποίες αναφέρω και στην ερώτηση.
∆εν είναι περιπτώσεις που παρανοµούν, κύριε Υπουργέ, είναι
γενικότερη η κατάσταση αυτή που ισχύει στην Κρήτη. Μπορώ να
σας πω ότι εκεί οι συνδικαλιστικές ελευθερίες, τα δηµοκρατικά
δικαιώµατα, οι εργασιακές σχέσεις κλπ. βρίσκονται το λιγότερο σε
µεσαιωνική εποχή. Καµία ελευθερία δεν έχουν οι εργαζόµενοι στον
τόπο δουλειάς. Ακόµη και έξω είναι απαγορευµένο να µιλήσουν σε
ορισµένους άλλους συναδέλφους που προτίθενται να
συνδικαλιστούν ή συνδικαλίζονται.
Θα ήθελα επίσης να πω ότι δεν µιλάµε για εντατικοποίηση της
δουλειάς, µιλάµε για παράταση σε χρόνο, σε µείωση του µισθού, να
δουλεύουν δέκα - δώδεκα ώρες για πέντε χιλιάδες οι κοπελίτσες
ρεσεψιονίστ και όταν πηγαίνει κάποιος εκεί, να λένε είναι η
ανηψούλα µου, είναι η κόρη µου.
Οι υπηρεσίες ελέγχου είναι ανύπαρκτες. ∆εν ξέρω τι θα γίνει µε το
σώµα των νέων επιθεωρητών, αλλά είναι πέρα για πέρα
ανύπαρκτος ο έλεγχος. Αυτή η κατάσταση είναι γενικευµένη, χώρια
ότι οι εργαζόµενες καµαριέρες χρεώνονται να δουλέψουν όλες, να
καθαρίσουν πάνω από είκοσι τρία δωµάτια η κάθε µια. Από
δεκατρία πήγαν το λιγότερο εικοσιτρία. Οι άνθρωποι που είναι
σαράντα πέντε µε πενήντα ετών, δεν προσλαµβάνονται και το
κυριότερο, επειδή µιλήσατε για εισφοροδιαφυγή, όλοι ξέρετε ότι
στην Κρήτη η διάρκεια η τουριστική κρατάει έξι µε επτά µήνες. ∆εν
θα βρείτε κανέναν ασφαλισµένο να έχει πάνω από εκατόν ένα
ένσηµα.
Επίσης οι υπηρεσίες εκεί, δεν είναι υπηρεσίες, όπου µπορεί
κανένας να πει ότι εκτελούνται όλες οι αποφάσεις και οι νόµοι, οι
οποίοι βγαίνουν από τη Βουλή και εκτελούνται. Ανύπαρκτος ο
ΟΑΕ∆, ανύπαρκτος τεχνικός, ανύπαρκτη η υπηρεσία της
Επιθεώρησης Εργασίας, ανύπαρκτος ο έλεγχος από το ΙΚΑ,
υπάρχει µια πλήρη ανυπαρξία και µια πλήρη ασυδοσία εκεί στο νέο
κεφάλαιο που αναπτύσσεται -και που έχει αναπτυχθεί- της
τουριστικής βιοµηχανίας στην Κρήτη. Θα πρέπει να πάρετε τα
µέτρα σας. ∆εν νοµίζω ότι µε αυτά που είπατε, ικανοποιείσθε και
σεις ο ίδιος. Πρέπει να τα εντείνετε ακόµη περισσότερο και να
δούµε πως εκεί οι εργαζόµενοι θα ανακουφισθούν και θα έχουν
τριτοκοσµικές σχέσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, δεν αµφισβητώ ότι
είναι στυγνές καταγγελίες, φοβάµαι όµως ότι αυτή η γενίκευση δεν
είναι σωστή, διότι αναµφίβολα στην Κρήτη υπάρχουν και πολλές
καλές επιχειρήσεις που τηρούν την εργατική νοµοθεσία. ∆εν µπορεί
κανείς να τους βάλει όλους στο ίδιο τσουβάλι, υπάρχουν και
υπηρεσίες ελέγχου.
Μίλησα λίγο πριν για την ύπαρξη πεντακοσίων είκοσι τριών
ελέγχων που έγιναν από την επιθεώρηση εργασίας σε
ξενοδοχειακές µονάδες και περιµένω βέβαια να αναγνωρίσετε ότι µε
το νέο νόµο για την πάταξη της φοροδιαφυγής του ΙΚΑ -για τον
οποίο πρέπει να ξέρετε ότι και πολλοί εργοδότες εκφράζουν τη
δυσφορία τους αλλά δεν πειράζει- είναι µεγάλο θέµα αυτή η ιστορία
µε το βιβλίο, στο οποίο υποχρεούται ο εργοδότης να εγγράφει το
νεοπροσλαµβανόµενο, από την πρώτη µέρα της πρόσληψής του.
Είναι µεγάλη ιστορία, γιατί µέχρι τώρα υπήρχε το διάστηµα του
µηνός και όλοι λέγανε, ναι χθες τον πήραµε, την προηγούµενη
βδοµάδα τον πήραµε, πριν δεκαπέντε µέρες τον πήραµε και το
πήγαιναν αυτό καροτσάκι.
Τώρα και αυτό κόβεται και αυτό σταµάτησε. Και έτσι δεν µπορούν
πια  να  βάζουν  εκατό  ένσηµα  και  να  τους  απασχολούν  επτά
µήνες.  'Ετσι  είναι  υποχρεωµένοι  να  τους  βάζουν  όλα  τα
ένσηµα  για  όσους  µήνες  τους  απασχολούν,  διότι  αν  έρθει
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έλεγχος του ΙΚΑ -ο οποίος αναβαθµίζεται βέβαια µε τη σύσταση της
περιφερειακής επιτροπής που κάνουµε- δεν θα µπορούν να το
δικαιολογήσουν.
Για όλους αυτούς τους λόγους και χωρίς να λέω ότι είναι
παράδεισος η κατάσταση, θέλω να πω, να µην περιγράφουµε µια
γενικευµένη κόλαση. ∆εν είναι ούτε παράδεισος ούτε κόλαση. Η
αλήθεια είναι κάπου στη µέση. Εχει γίνει πρόοδος. Εγώ
αναγνωρίζω ότι έχουµε ακόµη πολλά προβλήµατα και χαιρετίζω την
περιοδία που κάνατε στους χώρους. Μας βοηθάει πάρα πολύ να
είµαστε σε εγρήγορση, να παίρνουµε συνεχώς µέτρα και να
διορθώνουµε τα κακώς κείµενα. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αναφορές - ερωτήσεις
δευτέρου κύκλου. ∆εύτερη µε αριθµό 4148/20-11-98 ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη φαρµακευτική πολιτική
της Κυβέρνησης.
Η ερώτηση έχει ως εξής:
"Πριν από ένα χρόνο, όταν οι φαρµακευτικές δαπάνες ανήλθαν σε
650 δις, η Κυβέρνηση ανακοίνωσε αποφάσεις για την περιστολή
τους και ως εκ τούτου µείωση του πληθωρισµού.
Ανακοίνωσε ότι το 1998 θα προκύψει περιστολή των
φαρµακευτικών δαπανών κατά 150 και πλέον δις δραχµές µε τη
µείωση των τιµών και την εφαρµογή της λίστας.
Βάσει αυτών των εκτιµήσεων έσπευσε η Κυβέρνηση να
ανακοινώσει τη µείωση του πληθωρισµού κατά 0,20%.
Μετά από ένα χρόνο διαπιστώνεται ότι όχι µόνο δεν µειώθηκαν οι
φαρµακευτικές δαπάνες αλλά αντίθετα ευξήθηκαν κατά 50 δις
δαρχµές.
Από τα συγκεκριµένα και αδιάψευστα αυτά στοιχεία:
Επιβεβαιώνονται οι επισηµάνσεις ότι δεν υπάρχει φαρµακευτική
πολιτική.
Προκύπτει ότι οι µειώσεις ήταν εικονικές και ανακοινώθηκαν
αποκλειστικά και µόνο για να δηµιουργήσουν εντυπώσεις και να
δικαιολογήσουν την πλασµατική µείωση του πληθωρισµού.
Η λίστα των φαρµάκων έτσι όπως εφαρµόσθηκε δεν απέδωσε
κανένα οικονοµικό όφελος, αντίθετα προκάλεσε αναστάτωση,
σύγχυση και προφανώς προώθησε σκοπιµότητες και οικονοµικά
συµφέροντα ορισµένων.
Μετά απ'όλα αυτά πρέπει να αντιληφθεί η Κυβέρνηση ότι δεν
υπάρχουν άλλα περιθώρια εµπαιγµού. Το φάρµακο είναι µία
σοβαρή υπόθεση για την προστασία της υγείας και την οικονοµία
της χώρας και οφείλει επιτέλους να το αντιµετωπίσει µε
σοβαρότητα, αίσθηµα ευθύνης και ο κύριος Υπουργός παρακαλείται
να ενηµερώσει τη Βουλή τι πρόκειται να κάνει προς την κατεύθυνση
αυτή".
Ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγο καιρό συζητήθηκε στη Βουλή
επερώτηση Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας για το ίδιο θέµα, για
το θέµα του φαρµάκου. Και είχαµε την ευκαιρία τότε εν εκτάσει και
λεπτοµερειακά να απαντήσουµε σ'όλους τους ισχυρισµούς των
συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
Επανέρχεται όµως ο κ. Σούρλας προβάλλοντας τους ίδιους
ισχυρισµούς, αλλά και έναν επιπλέον. Ακούµε για πρώτη φορά ότι η
µείωση του πληθωρισµού στην Ελλάδα, είναι πλασµατική. Αυτό
µόνο ο κ. Σούρλας, µέχρι τώρα τουλάχιστον, ακούσαµε να το
υποστηρίζει. Χωρίς κανένα στοιχείο διατείνεται ότι υπήρξε στο 1998
αύξηση της φαρµακευτικής δαπάνης κατά πενήντα δισεκατοµµύρια
(50.000.000.000) δραχµές.

Υπάρχουν αδιάψευστα τα στοιχεία που έχουµε στη διάθεσή µας και
εκείνος είµαι βέβαιος ότι γνωρίζει. Για άλλους λόγους επικαλείται
ανακριβή στοιχεία.
Είχαµε προβλέψει µε την αναγγελία και εφαρµογή των µέτρων µας
στις αρχές του χρόνου, µε την αλλαγή δηλαδή του τρόπου της
κοστολόγησης όλων των φαρµάκων και την εφαρµογή της λίστας
ότι θα υπήρχε µια µείωση του κόστους φαρµακευτικής δαπάνης για
το 1998, 21% περίπου. Είµαστε µέσα στις προβλέψεις µας. Τώρα
που έχουµε απολογιστικά στοιχεία, πραγµατικά για τα τρία τρίµηνα
του 1998, και θα έχουµε σε λίγες µέρες και τα απολογιστικά στοιχεία
του τετάρτου τριµήνου, µπορούµε να προβλέψουµε µε ακρίβεια τι
έχει συµβεί.
Πληροφορούµε, λοιπόν, τη Βουλή και τον κ. Σούρλα ότι η µείωση
της φαρµακευτικής δαπάνης θα αγγίξει τα εκατόν τριάντα
δισεκατοµµύρια (130.000.000.000) δραχµές, ποσό που αντιστοιχεί
στο στόχο ακριβώς που είχαµε προϋπολογίσει. Η δε λίστα αυτή
καθ'εαυτή ως θεσµός και το γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, λόγω της
ιδιότητάς σας, δεν είναι µηχανισµός µείωσης φαρµακευτικής
δαπάνης. 'Αλλα πράγµατα κάνει η λίστα. Ελάχιστα συµµετέχει αυτή
καθ'εαυτή στη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης, γιατί µπορεί να
µεταφερθεί η συνταγογράφηση από ένα φάρµακο που είναι εκτός
λίστας, σε κάποιο άλλο που είναι εντός. Συµπιέζει όµως τις τιµές,
νοικοκυρεύει τη διακίνηση του φαρµάκου, δεν δίνει περιθώριο σε
όσους κάνουν αυτήν τη δουλειά να αφαιρούν φθηνά και καλά
φάρµακα και να προσθέτουν νεότερα και ακριβότερα, όποτε εκείνοι
το θέλουν. Είναι επαναλαµβάνω και µηχανισµός συµπίεσης των
τιµών, αφού ένα από τα κριτήρια, για να συµπεριληφθεί ένα
φάρµακο στη λίστα, είναι και το κόστος ηµερήσιας θεραπείας.
Υπάρχει λοιπόν και πολιτική στο φάρµακο. Και υπάρχει µόνο από
τις δικές µας κυβερνήσεις τέτοια πολιτική και της πρώτης
κυβερνητικής µας θητείας µεταξύ 1980 και 1990 αλλά και της
δεύτερης.
∆εν έχετε πάρει κύριε Σούρλα ως Κυβέρνηση ποτέ κανένα µέτρο για
το φάρµακο. Και αν έχετε στοιχεία για την αύξηση της δαπάνης, να
τα φέρετε, αλλά θα είσθε ο µόνος που το υποστηρίζετε. Και
επιπλέον θα πρέπει επιτέλους να µην αµφισβητούµε πράγµατα
αυταπόδεικτα και παραδεκτά και στην Ελλάδα και έξω από αυτήν,
όπως είναι η µείωση του τιµαρίθµου, στην οποία βέβαια και η
µείωση των τιµών των φαρµάκων έχει συµβάλλει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Είναι πλασµατική και η µείωση των
δαπανών των φαρµάκων και ως εκ τούτου και η µείωση του
τιµαρίθµου κατά 0,2%. 'Οταν υπολογίζατε πέρυσι ότι θα µειωθούν
οι δαπάνες κατά εκατόν είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια
(125.000.000.000), εξαγγείλατε προκαταβολικά τη µείωση -και αυτό
είναι πολιτική ατιµία- του πληθωρισµού. Επειδή εµείς δεν έχουµε
προσωπικά ούτε διαφορές προσωπικές πάµε να λύσουµε και
επειδή δυσκολευόµαστε ενδεχοµένως να συνεννοηθούµε, την
απάντηση στις διαφωνίες και διαφορές θα δώσει, κύριε Φαρµάκη, ο
ΕΟΦ, επίσηµο χαρτί που φρόντισα να πάρω σήµερα και θα το
καταθέσω για τα Πρακτικά της Βουλής, από το οποίο προκύπτει ότι
είναι πράγµατι πλασµατική η µείωση κατά εκατόν είκοσι πέντε
δισεκατοµµύρια (125.000.000.000) δραχµές. Αυτό προκύπτει αν
αφαιρέσετε τα ενενήντα δισεκατοµµύρια (90.000.000.000) δραχµές,
που ήταν εισφορές που καταργήθηκαν ή περιορίστηκαν για τον
ΕΟΦ, το ΤΣΑΥ, ΤΕΑΥΦΕ και ΦΠΑ. Τις εισφορές αυτές τις
εισπράταµε από τα φάρµακα και τις δίναµε σ' αυτούς τους
οργανισµούς, ενώ τώρα τις επιβαρύνεται ο κρατικός
προϋπολογισµός. Αυτό λέγεται πολιτική απάτη, κύριε Φαρµάκη.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Σούρλας καταθέτει για τα
Πρακτικά της Βουλής το προαναφερόµενο έγγραφο του ΕΟΦ που
έχει ως εξής:
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Αν όµως προσχωρήσουµε στη δική σας
εκτίµηση για εκατόν είκοσι πέντε, ή εκατόν τριάντα δισεκατοµµύρια
(125.000.000.000 ή 130.000.000.000) δραχµές ότι µειώθηκαν οι
δαπάνες των φαρµάκων απο τον πίνακα που θα καταθέσω από τη
"ΦΑΡΜΕΤΡΙΚΑ" προκύπτει ότι είναι µόνο σαράντα επτά
δισεκατοµµύρια (47.000.000.000) δραχµές. Αλλά εγώ επιµένω, που
γνωρίζω πολύ καλά το θέµα αυτό, ότι οι τιµές των φαρµάκων
αυξήθηκαν φέτος κατά πενήντα δισεκατοµµύρια (50.000.000.000)
δραχµές. Να µιλάµε µε ουσία και να µην εξαπατάµε άλλο τον
ελληνικό λαό. Να είµαστε ειλικρινείς.
'Οσον αφορά για τη φαρµακευτική πολιτική που ακολουθήσατε, θα
καταθέσω και ένα άλλο στοιχείο, που προφανώς αγνοείτε. Επί
τριετίας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κύριε Φαρµάκη, δαπανήθηκαν
οκτακόσια πενήντα οκτώ δισεκατοµµύρια (858.000.000.000)
δραχµές, ενώ επί τριετίας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. αντίστοιχα ένα
τρισεκατοµµύριο τετρακόσια ενενήντα τέσσερα δισεκατοµµύρια
(1.494.000.000.000) δραχµές. Αυτά είναι τα στοιχεία. Ποτέ δεν ήρθα
στη Βουλη χωρίς στοιχεία να µιλήσω. Αν µπορείτε, διαψεύστε τα
στοιχεία που καταθέτω. Μην προκαλείτε έτσι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, δεν χρειάζονται ούτε οι φωνές ούτε οι βαριές
κουβέντες σε όσους έχουν στοιχεία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Υφυπουργέ, ....
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ µη
διακόπτετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αφήστε, λοιπόν, τις "πολιτικές ατιµίες" και τις "απάτες" και
χρησιµοποιήστε άλλες φράσεις, για να είναι καλύτερος ο διάλογος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Εξευτελίζετε το διάλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ ήρεµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αφήστε το να σας
απαντήσει. ∆εν σας διέκοψε όµως.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Σούρλα, µέσα και έξω από την Ελλάδα ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ να µη
γράφονται οι διακοπές, για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): ...
είναι σήµερα γνωστή η µείωση του πληθωρισµού και τολµάτε µόνον
εσείς να την αµφισβητείτε και να αναφέρετε ότι είναι πλασµατική.

'Οταν εξαγγείλαµε τα µέτρα για το φάρµακο, προβλέψαµε µείωση
του πληθωρισµού. ∆εν υπολογίσαµε, δεν µετρήσαµε ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν είναι σωστό αυτό,
κύριε Σούρλα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, δεν τον αφήνετε να
πει την άποψή του. Μα, εδώ υπάρχει λόγος και αντίλογος. Είπατε
την άποψή σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εξαγγείλαµε, προβλέψαµε και αποδείχθηκε µε το κλείσιµο του
χρόνου ότι ήταν πράγµατι έτσι. Για την άρση των επιβαρύνσεων,
στην οποία σοφιστικά προσπαθείτε να αποδώσετε τη µείωση της
φαρµακευτικής δαπάνης, οι επιβαρύνσεις είναι γνωστές ποιες ήταν
και ποιου ποσοστού. Είναι γνωστές. Αλλά έχω και εγώ στοιχεία εδώ
της "FΑRΜΕΤRΙΚΑ"...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Σας παρακαλώ πάρα πολύ!
...µε την οποία συνεργάζοµαι απο το πρωί ως το βράδυ και
καθηµερινά, που αποδεικνύουν κάτι πολύ απλό. 'Οπως γνωρίζετε
οι εταιρείες έχουν υποχρέωση στο τέλος κάθε µήνα να δίνουν
στοιχεία για τις πωλήσεις. Είναι η πρώτη φορά στην ιστορία του
φαρµάκου στην Ελλάδα που και από τα στοιχεία ακόµα του
Συνδέσµου Φαρµακευτικών Επιχειρήσεων Ελλάδος προκύπτει ότι
οι πωλήσεις φέτος είναι 16% κάτω. Είναι η πρώτη φορά που
υπήρξε µείωση του τζίρου. Και η µεγαλύτερη απόδειξη ότι υπήρξε η
σηµαντική µείωση στις φαρµακευτικές δαπάνες είναι ακριβώς οι
αντιδράσεις του συνδέσµου των φαρµακοβιοµηχάνων και των ίδιων
των φαρµακοποιών που έπεσε ο τζίρος και συνεπώς και το κέρδος
τους.
∆εν ξέρω τι υπερασπίζεσθε και γιατί το κάνετε.
Εµείς πάντως θα συνεχίσουµε, κύριε Σούρλα, και αν δεν είσθε
ικανοποιηµένοι από αυτά τα µέτρα που έχουµε πάρει µέχρι τώρα
και από τη µείωση της φαρµακευτικής δαπάνης που έχει
συντελεσθεί -που µπορεί να µην είσθε ευχαριστηµένος, να θέλετε
περισσότερο- δηλώνω στο Σώµα και σε σας ότι έχει ολοκληρωθεί
ήδη ο σχεδιασµός και άλλων µέτρων και σύντοµα θα έχετε και νέες
αποφάσεις της Κυβέρνησης γι' αυτό το χώρο, το χώρο του
φαρµάκου, όπου γνωρίζετε πολύ καλά τι συµβαίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ολοκληρώθηκε η
συζήτηση των αναφορών και ερωτήσεων.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ' - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3179

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα στην
ηµερήσια διάταξη.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας τουριστικής συνεργασίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Ινδίας".
'Εχει γίνει οµοφώνως δεκτό στη ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς, το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Ανάπτυξης: "Κύρωση της Συµφωνίας τουριστικής
συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Ινδίας", έγινε δεκτό
οµοφώνως, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:
"Κύρωση της Συµφωνίας τουριστικής συνεργασίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της ∆ηµοκρατίας της Ινδίας

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία τουριστικής συνεργασίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας της Ινδίας, που υπογράφηκε στο Νέο ∆ελχί στις 13
Ιανουαρίου 1998, της οποίας το κείµενο σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗΣ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ

ΜΕΤΑΞΥ
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΚΑΙ
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΗΣ ΙΝ∆ΙΑΣ

Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνηση της
∆ηµοκρατίας της Ινδίας (αποκαλούµενες εφεξής "τα δύο Μέρη"),
ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ να διευρύνουν τους υφιστάµενους δεσµούς φιλίας
µεταξύ των δύο Μερών και να προωθήσουν την καθιέρωση στενής
συνεργασίας µεταξύ τους στον τοµέα του τουρισµού,
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ ΤΑ ΑΚΟΛΟΥΘΑ:

ΑΡΘΡΟ 1
Τα δύο Μέρη θα ενθαρρύνουν µέτρα για την προώθηση και αύξηση
των τουριστικών ανταλλαγών µεταξύ τους και, γι' αυτόν το σκοπό,
το κάθε Μέρος θα ενθαρρύνει την ανάπτυξη της συνεργασίας
µεταξύ των επίσηµων Τουριστικών Αρχών των δύο χωρών.

ΑΡΘΡΟ 2
Μέσα στα όρια που καθορίζονται από την εσωτερική τους
νοµοθεσία, τα δύο Μέρη θα ευνοήσουν:
(α) την αµοιβαία τουριστική προβολή και διαφήµιση,
(β) µέτρα για την απλοποίηση, όσο αυτό είναι δυνατόν, των
διατυπώσεων που απαιτούνται για τα ταξίδια,
(γ) την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε την αντίστοιχη

τουριστική βιοµηχανία τους και τουριστικά αναπτυξιακά
προγράµµατα,
(δ) τη διερεύνηση των ευκαιριών για συνεργασία σε οποιοδήποτε
άλλο πεδίο αµοιβαίου ενδιαφέροντος για την ανάπτυξη των
τουριστικών σχέσεών τους.

ΑΡΘΡΟ 3
Τα δύο Μέρη θα διευκολύνουν την εισαγωγή και εξαγωγή υλικού και
εντύπων που προορίζονται για τουριστική διαφήµιση
απαλλαγµένων από δασµούς, σύµφωνα µε το Συµπληρωµατικό
Πρωτόκολλο στη "Σύµβαση που αφορά δασµολογικές
διευκολύνσεις για τον Τουρισµό" σχετικά µε την εισαγωγή
τουριστικών διαφηµιστικών εντύπων και υλικού, που υπεγράφη στη
Νέα Υόρκη την 4η Ιουνίου 1954, καθώς επίσης και σύµφωνα µε την
εσωτερική τους νοµοθεσία για το θέµα αυτό.

ΑΡΘΡΟ 4
Τα δύο Μέρη, σύµφωνα µε την αντίστοιχη νοµοθεσία τους, θα
διευκολύνουν και θα ενθαρρύνουν τη συνεργασία µεταξύ των
ταξιδιωτικών τους γραφείων, των τουρ-οπερέιτορς, των αλυσίδων
ξενοδοχείων, των αεροπορικών εταιρειών, των ναυτιλιακών
εταιρειών και κάθε άλλης οργάνωσης ή επιχείρισης του τουριστικού
τοµέα, που µπορεί να προωθήσει την αµοιβαία τουριστική κίνηση
µεταξύ των δύο χωρών.
Τα Μέρη θα διερευνήσουν τις δυνατότητες κοινής συνεργασίας στο
χώρο των σιδηροδροµικών µεταφορών και του τουρισµού και, γι'
αυτόν το σκοπό, θα ανταλλάξουν διαφηµιστικό υλικό για τις
παρεχόµενες υπηρεσίες και για το σιδηροδροµικό τους σύστηµα,
καθώς επίσης εµπειρίες και πληροφορίες σχετικά µε θέµατα
τουρισµού µε το τραίνο.

ΑΡΘΡΟ 5
Τα δύο Μέρη θα προωθούν και θα διευκολύνουν αµοιβαία,
σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία στις δύο χώρες, τις
επενδύσεις Ελλήνων ή Ινδών επιχειρηµατιών, καθώς επίσης και
µικτές επιχειρήσεις στους αντίστοιχους τουριστικούς τοµείς τους.

ΑΡΘΡΟ 6
Τα δύο Μέρη θα ανταλλάσσουν πληροφορίες για τους τουριστικούς
τους πόρους<M^. για την εµπειρία τους στον τοµέα της διαχείρισης
ξενοδοχείων ή άλλης µορφής τουριστικών καταλυµάτων<M^. για τις
κανονιστικές ρυθµίσεις και τη νοµοθεσία που µπορεί να έχει το κάθε
Μέρος όσον αφορά τις τουριστικές δραστηριότητες, καθώς και την
προστασία και διατήρηση των φυσικών και πολιτιστικών πόρων σαν
πόλων για την προσέλκυση τουριστών<M^. για την οργάνωση της
επαγγελµατικής κατάρτισης του προσωπικού που απασχολείται
στον τουριστικό τοµέα.

ΑΡΘΡΟ 7
Τα δύο Μέρη θα προβαίνουν σε τακτική ανταλλαγή πληροφοριών
και στατιστικών στοιχείων για το µέγεθος και τα χαρακτηριστικά του
δυναµικού των τουριστικών αγορών στις δύο χώρες.
Τα δύο Μέρη συµφωνούν ότι οι παράµετροι που έχουν καθιερωθεί
από τον Παγκόσµιο Οργανισµό Τουρισµού για τη συλλογή και
παρουσίαση των στατιστικών που αφορούν τον εσωτερικό και το
διεθνή τουρισµό θα έχουν εφαρµογή για το σκοπό αυτόν.

ΑΡΘΡΟ 8
Τα δύο Μέρη θα µελετήσουν τη δυνατότητα ανταλλαγής
εκπαιδευτών στον τοµέα της τουριστικής επαγγελµατικής
κατάρτισης µεταξύ των αρµόδιων ιδρυµάτων, σχολών ή
οργανισµών των δύο χωρών.
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ΑΡΘΡΟ 9
Τα δύο Μέρη θα ενθαρρύνουν, όσο αυτό είναι δυνατόν, τη
συνεργασία µεταξύ των ταξιδιωτικών τους γραφείων και άλλων
ειδικευµένων φορέων, προκειµένου να προσελκύσουν και να
προωθήσουν τα ταξίδια από τρίτες χώρες.

ΑΡΘΡΟ 10
Τα δύο Μέρη θα διευκολύνουν και θα βοηθήσουν το ένα το άλλο,
σύµφωνα µε την εσωτερική τους νοµοθεσία και στη βάση της
αµοιβαιότητας, στην περίπτωση που θα αποφασίσουν να ιδρύσουν
ένα Εθνικό Γραφείο Τουριστικών Πληροφοριών, το οποίο δεν θα
ασκεί εµπορικές δραστηριότητες, στην Ελληνική ∆ηµοκρατία και στη
∆ηµοκρατία της Ινδίας αντίστοιχα.

ΑΡΘΡΟ 11
Για την παρακολούθηση της εφαρµογής αυτής της Συµφωνίας, την
προώθηση και αξιολόγηση των αποτελεσµάτων της και την
υποβολή συστάσεων προς τις αντίστοιχες αρµόδιες αρχές, τα δύο
Μέρη θα σχηµατίσουν µία Μικτή Επιτροπή που θα αποτελείται από
ίσο αριθµό µελών από τα δύο Μέρη και στην οποία και εκπρόσωποι
του ιδιωτικού τουριστικού τοµέα µπορούν επίσης να προσκληθούν
να µετάσχουν, προκειµένου να βοηθήσουν στην υλοποίηση των
σκοπών της Συµφωνίας.
Η Μικτή Επιτροπή θα συνέρχεται διαδοχικά στις δύο χώρες.
Οι συναντήσεις θα πραγµατοποιούνται σε τόπο και χρόνο που θα
συµφωνείται από τα Μέρη.

ΑΡΘΡΟ 12
Η παρούσα Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ προσωρινά την ηµεροµηνία
της υπογραφής της από τα δύο Μέρη και οριστικά την ηµεροµηνία
κατά την οποία και τα δύο Μέρη θα έχουν γνωστοποιήσει το ένα
στο άλλο, δια της διπλωµατικής οδού, την ολοκλήρωση των
νοµικών διατυπώσεων που απαιτούνται σε κάθε χώρα για τη θέση
σε εφαρµογή της Συµφωνίας.

Η Συµφωνία αυτή θα παραµείνει σε ισχύ επί µία περίοδο πέντε
ετών και θα ανανεώνεται αυτόµατα για διαδοχικές πενταετείς
περιόδους, εκτός αν οποιοδήποτε από τα Μέρη εκφράσει την
επιθυµία του να την τερµατίσει µε γραπτή γνωστοποίηση που θα
απευθύνεται στο άλλο Μέρος, δια της διπλωµατικής οδού, τρεις
µήνες πριν από την εκπνοή κάθε πενταετούς περιόδου.
Η παρούσα Συµφωνία µπορεί να τροποποιηθεί ή να συµπληρωθεί
οποτεδήποτε, εφόσον αυτό αποφασισθεί και συµφωνηθεί από τα
Μέρη.
Ο τερµατισµός αυτής της Συµφωνίας δεν θα επηρεάζει την
εφαρµογή προγραµµάτων και έργων, που είχαν επισηµοποιηθεί
κατά το χρόνο κατά τον οποίο ήταν σε ισχύ, εκτός αν τα Μέρη
συµφωνήσουν διαφορετικά.
'Εγινε στο Νέο ∆ελχί τη 13η Ιανουαρίου 1998 σε δύο πρωτότυπα,
το καθένα στην ελληνική, ινδική και αγγλική γλώσσα. 'Ολα τα
κείµενα είναι εξίσου αυθεντικά. Σε περίπτωση απόκλισης ως προς
την ερµηνεία θα υπερισχύει το αγγλικό κείµενο.
Εκ µέρους της
Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

(υπογραφή)
Θεόδωρος Πάγκαλος

Εκ µέρους της
Κυβέρνησης της

∆ηµοκρατίας της Ινδίας
Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΩΝ
ΘΕΜΑΤΩΝ ΚΑΙ
ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ
(υπογραφή)

Srikanta Kumar Jena
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής
Επιτροπής Ατοµικής Ενέργειας, της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Εθνικής Επιτροπής για τον έλεγχο πυρηνικών δραστηριοτήτων της
Ρουµανίας, για την έγκαιρη γνωστοποίηση πυρηνικού ατυχήµατος
και την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικών µε τις πυρηνικές
εγκαταστάσεις".
Και αυτό το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό οµοφώνως στη ∆ιαρκή
Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Ανάπτυξης: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της
Ελληνικής Επιτροπής Ατοµικής Ενέργειας, της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Εθνικής Επιτροπής για τον έλεγχο πυρηνικών
δραστηριοτήτων της Ρουµανίας, για την έγκαιρη γνωστοποίηση
πυρηνικού ατυχήµατος και την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικών
µε τις πυρηνικές εγκαταστάσεις" έγινε δεκτό οµοφώνως, σε µόνη
συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής:
"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Επιτροπής
Ατοµικής Ενέργειας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Εθνικής Επιτροπής για τον 'Ελεγχο Πυρηνικών
∆ραστηριοτήτων της Ρουµανίας, για την έγκαιρη
γνωστοποίηση πυρηνικού ατυχήµατος και την ανταλλαγή
πληροφοριών σχετικών µε τις πυρηνικές εγκαταστάσεις
'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Ελληνικής Επιτροπής
Ατοµικής Ενέργειας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Εθνικής
Επιτροπής για τον 'Ελεγχο Πυρηνικών ∆ραστηριοτήτων της
Ρουµανίας για την έγκαιρη γνωστοποίηση πυρηνικού ατυχήµατος
και την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικών µε τις πυρηνικές
εγκαταστάσεις, που υπογράφηκε στο Βουκουρέστι στις 22
∆εκεµβρίου 1997, της οποίας το κείµενο σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΑΤΟΜΙΚΗΣ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΚΑΙ ΤΗΣ ΕΘΝΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΓΙΑ ΤΟΝ ΕΛΕΓΧΟ ΠΥΡΗΝΙΚΩΝ ∆ΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΩΝ
ΤΗΣ ΡΟΥΜΑΝΙΑΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΓΚΑΙΡΗ

ΓΝΩΣΤΟΠΟΙΗΣΗ ΠΥΡΗΝΙΚΟΥ ΑΤΥΧΗΜΑΤΟΣ
ΚΑΙ ΤΗΝ ΑΝΤΑΛΛΑΓΗ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΩΝ ΣΧΕΤΙΚΩΝ

ΜΕ ΤΙΣ ΠΥΡΗΝΙΚΕΣ ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ
Η Ελληνική Επιτροπή Ατοµικής Ενέργειας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και η Εθνική Επιτροπή για τον 'Ελεγχο Πυρηνικών
∆ραστηριοτήτων της Ρουµανίας (στο εξής αναφέρονται ως
"Συµβαλλόµενα Μέρη") σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου
2 του 'Αρθρου 4 της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβερνήσεως της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως της Ρουµανίας, για
την έγκαιρη γνωστοποίηση πυρηνικού ατυχήµατος και ανταλλαγή
πληροφοριών σχετικές µε τις πυρηνικές εγκαταστάσεις, που
υπεγράφη στην Αθήνα στις 10 Μαρτίου 1995, (στο εξής αναφέρεται
ως "∆ιακυβερνητική Συµφωνία"),
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ ως ακολούθως:

ΑΡΘΡΟ 1
Πεδίο

Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 2 του 'Αρθρου 1 της

∆ιακυβερνητικής Συµφωνίας ο κατάλογος των πυρηνικών
εγκαταστάσεων και των πυρηνικών δραστηριοτήτων δίδεται στο
Παράρτηµα 1 αυτής της Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 2
Γνωστοποίηση Πυρηνικού Ατυχήµατος

1) Οι πληροφορίες που ανταλλάσσουν τα Συµβαλλόµενα Μέρη,
σύµφωνα µε το 'Αρθρο 2 της ∆ιακυβερνητικής Συµφωνίας, δίδονται
στο Παράρτηµα 2 αυτής της Συµφωνίας.
2) Σε περίπτωση ραδιολογικής έκτακτης ανάγκης σε πυρηνική
εγκατάσταση ή σε πυρηνική δραστηριότητα ενός εκ των
Συµβαλλόµενων Μερών, το εν λόγω Μέρος θα πρέπει να
πληροφορήσει το έτερο Συµβαλλόµενο Μέρος, σχετικά, όχι
αργότερα από 15 λεπτά της ώρας από τη στιγµή που λαµβάνεται
απόφαση για την έκτακτη ανάγκη. Η διαδικασία πληροφόρησης θα
συµφωνηθεί µεταγενέστερα µεταξύ των Συµβαλλόµενων Μερών.
3) Τα σηµεία επαφής των Συµβαλλόµενων Μερών δίδονται στο
Παράρτηµα 3 αυτής της Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 3
Ανταλλαγή Πληροφοριών

1) Η ανταλλαγή πληροφοριών µε βάση το 'Αρθρο 3 της
∆ιακυβερνητικής Συµφωνίας καθορίζεται στο Παράρτηµα 4 αυτής
της Συµφωνίας.
2) Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναθεωρούν εφόσον απαιτείται ή θα
διευρύνουν µετά από αµοιβαία συµφωνία τις πληροφορίες των
Παραρτηµάτων 1 και 4 αυτής της Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 4
Επιστηµονική και Τεχνική Συνεργασία

Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα ενθαρρύνουν και θα διευκολύνουν την
επιστηµονική συνεργασία µεταξύ των ενδιαφερόµενων αρχών και
µεταξύ άλλων οργανισµών αµφοτέρων των Συµβαλλόµενων
Μερών, στο πεδίο της πυρηνικής ασφάλειας, του σχεδιασµού
αντιµετώπισης πυρηνικής έκτακτης ανάγκης και της
ακτινοπροστασίας, περιλαµβανοµένου και του ελέγχου των
ραδιενεργών εκλύσεων και των µετρήσεων της ραδιενέργειας
περιβάλλοντος.

ΑΡΘΡΟ 5
∆ιαχείριση

Εκτός αν άλλως συµφωνηθεί, έκαστο των Συµβαλλόµενων Μερών
αναλαµβάνει το κόστος που συνεπάγεται η συµµετοχή του στη
Συµφωνία αυτή. Κανένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη δεν δικαιούται
να ζητήσει αποζηµίωση από το έτερο Μέρος εξαιτίας των
πληροφοριών που αντηλλάγησαν µε βάση αυτή τη Συµφωνία.

ΑΡΘΡΟ 6
Εχεµύθεια

Αν ένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη θεωρεί τις παρεχόµενες
πληροφορίες µε βάση τη ∆ιακυβερνητική Συµφωνία ως
εµπιστευτικές, θα πρέπει αυτό να το καταστήσει σαφές στο έτερο
των Συµβαλλόµενων Μερών.
Το Συµβαλλόµενο Μέρος που δέχεται τις πληροφορίες θα πρέπει
να σέβεται το εµπιστευτικό των πληροφοριών. Κοινοποίηση των
εµπιστευτικών πληροφοριών από το Μέρος που τις δέχεται σε
Τρίτους µπορεί να επιτρέπεται µόνον κατόπιν γραπτής συναίνεσης
του έτερου των Συµβαλλόµενων Μερών.

ΑΡΘΡΟ 7
Ρύθµιση ∆ιαφωνιών

∆ιαφωνίες που αφορούν στην ερµηνεία ή στην εφαρµογή αυτής της
Συµφωνίας θα ρυθµίζονται µε απευθείας διαπραγµατεύσεις µεταξύ
των Συµβαλλόµενων Μερών ή µε άλλους τρόπους αποδεκτούς από
αµφότερα τα Συµβαλλόµενα Μέρη.
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ΑΡΘΡΟ 8
Σχέση µε ∆ιεθνείς Συµφωνίες

Αυτή η Συµφωνία δεν θα επηρεάσει τα δικαιώµατα και τις
υποχρεώσεις των Συµβαλλόµενων Μερών που πηγάζουν από τη
∆ιακυβερνητική Συµφωνία, τις ∆ιεθνείς Συµβάσεις που έχουν
συνάψει πριν ή µετά την ισχύ αυτής της Συµφωνίας και σχετίζονται
µε το σκοπό της παρούσας ∆ιακυβερνητικής Συµφωνίας.

ΑΡΘΡΟ 9
'Εναρξη ισχύος και διάρκεια

Η παρούσα Συµφωνία συνάπτεται για µη καθορισµένη χρονική
διάρκεια και θα τεθεί σε ισχύ την ηµεροµηνία της τελευταίας
ειδοποίησης µε την οποία τα Συµβαλλόµενα Μέρη πληροφορούν το
ένα το άλλο ότι έχουν εκπληρώσει όλες τις σχετικές νοµικές
απαιτήσεις για την έναρξη της ισχύος της. Η Συµφωνία παύει να
ισχύει την ηµεροµηνία της λήξης της ∆ιακυβερνητικής Συµφωνίας.
'Εκαστο Συµβαλλόµενο Μέρος µπορεί να τερµατίσει αυτή τη
Συµφωνία ένα χρόνο µετά από γραπτή κοινοποίηση στο έτερο
Συµβαλλόµενο Μέρος.
Αυτή η Συµφωνία µπορεί να τροποποιηθεί οποτεδήποτε µε τη
συναίνεση των Συµβαλλόµενων Μερών.
Υπεγράφη στο Βουκουρέστι στις 22 ∆εκεµβρίου 1997 σε δύο
πρωτότυπα στην ελληνική, ρουµανική και αγγλική γλώσσα, τα
οποία είναι εξίσου ισοδύναµα. Σε περίπτωση αποκλίσεων που
προκύπτουν από την ερµηνεία υπερισχύει το αγγλικό κείµενο.
Για την Ελληνική
Επιτροπή
Ατοµικής Ενέργειας
(υπογραφή)
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΤΣΑΝΟΣ

Για την Εθνική Επιτροπή
Ελέγχου Πυρηνικών
∆ραστηριοτήτων

(υπογραφή)
DAN CUTOIU

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 1
Κατάλογος των Πυρηνικών Εγκαταστάσεων

και Πυρηνικών ∆ραστηριοτήτων
Ελληνική ∆ηµοκρατία:
1. Ερευνητικός Αντιδραστήρας
Τοποθεσία: Ινστιτούτο Πυρηνικής Τεχνολογίας -

Ακτινοπροστασίας ΕΚΕΦΕ ∆ηµόκριτος, Αγία
Παρασκευή, Αττική.

Τύπος: Ανοικτής ∆εξαµενής, θερµική ισχύς 5MW,
τύπος καύσιµου MTR, καρδιά µικτού
εµπλουτισµού (ΗEU+LEU).

2. Εγκατάσταση αποθήκευσης χρησιµοποιηµένων Σχασίµων
Στοιχείων
Τοποθεσία: Κτίριο Ερευνητικού Αντιδραστήρα (προσωρινή

αποθήκευση).
Ρουµανία:
1. FCEN Cernavoda
2. Ερευνητικός Αντιδραστήρας VURS
Τοποθεσία: Εθνικό Ινστιτούτο 'Ερευνας και Ανάπτυξης

Φυσικής και Πυρηνικής Μηχανικής, Horia
Hulubei - Βουκουρέστι

3. Ερευνητικός Αντιδραστήρας TRIGA
Τοποθεσία: Ινστιτούτο Πυρηνικής 'Ερευνας - Pitesti
4. Σταθµός Επεξεργασίας Ραδιενεργών Καταλοίπων
Τοποθεσία: Εθνικό Ινστιτούτο 'Ερευνας και Ανάπτυξης

Φυσικής και Πυρηνικής Μηχανικής, Horia
Hulubei- Βουκουρέστι

5. Σταθµός Επεξεργασίας Ραδιενεργών Καταλοίπων
Τοποθεσία: Ινστιτούτο Πυρηνικής 'Ερευνας - Pitesti
6. Εθνική τοποθεσία αποθήκευσης Μέσου και Χαµηλού
Επιπέδου Ραδιενεργών Αποβλήτων

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 2
Πληροφορίες σχετικά µε πυρηνικά ατυχήµατα

Σε περίπτωση οποιουδήποτε πυρηνικού ατυχήµατος σε πυρηνική
εγκατάσταση ή σε πυρηνική δραστηριότητα στην οποία αναφέρεται
η παρούσα Συµφωνία, το οποίο συνεπάγεται τη θέση σε
κατάτασταση ετοιµότητας περιοχών εκτός των ορίων της
εγκατάστασης, ή που αντιστοιχεί στην κλίµακα 3 και άνω της
διεθνούς κλίµακας πυρηνικών συµβάντων του ∆ΟΑΕ (ΙΑΕΑ ΙΝΕS
scale) ή σε περίπτωση που µετρήσεις ραδιενέργειας περιβάλλοντος
απαιτούν εθνική κατάσταση ετοιµότητας, οι ακόλουθες πληροφορίες
θα παρέχονται αµέσως µόλις και στη µορφή που είναι διαθέσιµες,
στο Συµβαλλόµενο Μέρος που κάνει τη γνωστοποίηση:
1. Ο χρόνος, η ακριβής τοποθεσία και κατά περίπτωση η φύση του
συµβάντος.
2. Η συγκεκριµένη εγκατάσταση ή δραστηριότητα.
3. Τα υποτιθέµενα ή εξακριβωµένα αίτια του συµβάντος, καθώς και
η προβλεπόµενη εξέλιξη του πυρηνικού συµβάντος.
4. Τα γενικά χαρακτηριστικά της ραδιενεργού έκλυσης,
συµπεριλαµβανοµένων κατά το δυνατόν της φύσης, της πιθανής
φυσικής και χηµικής µορφής, της ποσότητας, σύνθεσης και του
ενεργού ύψους της έκλυσης.
5. Τα στοιχεία των επικρατουσών και των αναµενόµενων
µετεωρολογικών και υδρολογικών συνθηκών και οποιαδήποτε
πληροφορία, που είναι απαραίτητα για την πρόβλεψη της
διασποράς της ραδιενεργού έκλυσης.
6. Τα αποτέλεσµατα των µετρήσεων του δικτύου ελέγχου
ραδιενέργειας περιβάλλοντος.
7. Τα µέτρα έκτακτης ανάγκης εκτός των ορίων της εγκατάστασης
που έχουν ληφθεί ή θεωρείται πιθανό να ληφθούν.
8. Η προβλεπόµενη εξέλιξη της ραδιενεργού έκλυσης.
Οι παραπάνω πληροφορίες θα παρέχονται σε τακτά χρονικά
διαστήµατα, το ταχύτερο δυνατόν, όχι αργότερα όµως των 12 ωρών
και, όταν απαιτείται, θα συµπληρώνονται, µε νεότερες πληροφορίες
σχετικά µε την εξέλιξη της κατάστασης έκτακτης ανάγκης,
συµπεριλαµβανοµένων του προβλεπόµενου ή πραγµατικού χρόνου
άρσης αυτής.

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 3
Σηµεία επαφής

Ελληνική ∆ηµοκρατία:
Ελληνική Επιτροπή Ατοµικής Ενέργειας
∆ιεύθυνση: Τ.Θ. 60092, 153 10 Αγ. Παρασκευή

Αττικής, Ελλάδα
Τηλ.: ++30 1 - 65 15 194 (ώρες γραφείου)

++30 1 - 65 44 526 (ώρες γραφείου)
Fax: ++30 1 - 65 33 939 / 65 35 436
Telex : 218254 / 217450 KRYP GR

Ελληνική Μετεωρολογική Υπηρεσία
Τηλ.: ++30 1 9831305 / 9629404 / 9629316 (όλο

το 24ωρο)
Fax: ++30 1 96 28 952 / 96 49 646
Telex : 223153 / 216606 / 216605
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Ρουµανία:
Εθνική Επιτροπή Ελέγχου Πυρηνικών ∆ραστηριοτήτων
∆ιεύθυνση: 12, Blvd, Libertatii, Bucharest 5,Romania
Τηλ.: ++ 40 1 - 410 24 41
Fax: ++ 40 1 410 34 76 / 411 1436

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 4
Πληροφορίες σχετικές µε εγκαταστάσεις

Οι παρακάτω πληροφορίες παρέχονται εφάπαξ και η ισχύς τους
επιβεβαιώνεται τον Ιανουάριο κάθε χρόνου, µαζί µε τυχόν σχετικές
µεταβολές και προσθήκες, για κάθε εγκατάσταση του
Παραρτήµατος 1.
Ι. Γενικές Πληροφορίες
1. Ονοµασία της εγκατάστασης.
2. Τοποθεσία και διεύθυνση.
3. Ιδιοκτήτης.
4. Χειριστής.
5. Χρήση.
6. Βασικές παράµετροι της εγκατάστασης.
7. Παρούσα κατάσταση λειτουργίας.
8. Περιγραφή της τοποθεσίας (συµπεριλαµβανοµένων
σεισµολογικών, µετεωρολογικών και υδρολογικών δεδοµένων).
9. Επεξεργασία και αποθήκευση των πυρηνικών αποβλήτων.
10. ∆ιαχείριση των χρησιµοποιηµένων σχασίµων στοιχείων.

ΙΙ. Πληροφορίες σχετικές µε τους πυρηνικούς αντιδραστήρες
1. Τύπος του αντιδραστήρα.
2. Ισχύς.
3. Καρδιά (εµπλουτισµός νέου καυσίµου, υπολογισµέ- νο burn-up,
κύκλος επαναφόρτισης, ποιοτική και ποσοτική σύσταση
ραδιονουκλιδίων (core inven- tory).
4. 'Ελεγχος και λειτουργία των αντιδραστήρων.
5. ∆οχείο του αντιδραστήρα.
6. Ψυκτικά µέσα και κυκλώµατα (πρωτεύον και δευτερεύον).
7. Ατµοστρόβιλος.
8. Επιτρεπτή και πραγµατική έκλυση ραδιενέργειας στο περιβάλλον
για µία συγκεκριµένη χρονική περίοδο.
9. Τύπος περιβλήµατος.
10. Συστήµατα ασφαλείας.
11. Πληροφορίες ανάλυσης ασφαλείας (προσδιοριστική ή/και
πιθανολογική, περιλαµβανοµένης της πληροφορήσεως που
παρασχέθηκε στο διεθνή Οργανισµό Ατοµικής Ενέργειας).
ΙΙΙ. Εγκατάσταση αποθήκευσης χρησιµοποιηµένων στοιχείων
καυσίµου
1. Τύπος.
2. Χωρητικότητα.
3. Ρυθµός αποθήκευσης.
IV. ∆ίκτυο ελέγχου ραδιενέργειας περιβάλλοντος της Χώρας
1. Τοποθεσίες σταθµών δειγµατοληψίας και µετρήσεων.
2. Είδος και συχνότητα συλλεγόµενων δειγµάτων.
3. Προσδιοριζόµενα µεγέθη.
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'Αρθρο δεύτερο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του πρώτου εδαφίου του
άρθρου 9 αυτής.
Παραγγέλλοµε τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως και την εκτέλεσή του ως νόµου του Κράτους."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της ∆ιαπεριφερειακής Συµφωνίας -
Πλαίσιο για τη συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και
των Κρατών-Μελών αυτής, αφ'ενός και της Κοινής Αγοράς του
Νότου και των Κρατών-Μελών αυτής, αφ'ετέρου".
'Εγινε δεκτό οµοφώνως στη ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση της ∆ιαπεριφερειακής

Συµφωνίας-Πλαίσιο για τη συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής
Κοινότητας και των Κρατών-Μελών αυτής αφ'ενός και της Κοινής
Αγοράς του Νότου και των Κρατών-Μελών αυτής, αφ'ετέρου", έγινε
δεκτό οµοφώνως, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου και έχει ως εξής:
"Κύρωση της ∆ιαπεριφερειακής Συµφωνίας - Πλαίσιο για τη
συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των
Κρατών-Μελών αυτής, αφ' ενός, και της Κοινής Αγοράς του
Νότου και των Κρατών-Μελών αυτής, αφ' ετέρου

'Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η ∆ιαπεριφερειακή Συµφωνία - πλαίσιο για τη
συνεργασία µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των Κρατών-
Μελών αυτής, αφ' ενός, και της Κοινής Αγοράς του Νότου και των
Κρατών-Μελών αυτής, αφ' ετέρου, που υπογράφηκε στις 15
∆εκεµβρίου 1995 στη Μαδρίτη, της οποίας το κείµενο σε
πρωτότυπο στην ελληνική γλώσσα έχει ως εξής:
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'Αρθρο δεύτερο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του πρώτου εδαφίου του
άρθρου 9 αυτής.
Παραγγέλλοµε τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως και την εκτέλεσή του ως νόµου του Κράτους."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου το οποίο τροποποιεί τα
άρθρα 40, 41 και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της Συµφωνίας του
Σένγκεν της 19ης Ιουνίου 1990".
Αυτό το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία µε διαφωνία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου και του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος.
Θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας για συνεργασία
στον τοµέα της υγείας".
Μου φαίνεται ότι αυτή τη Συµφωνία την είχα υπογράψει εγώ το
1989.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Είναι άλλη συµφωνία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι άλλη συµφωνία.
Είπα και εγώ! Κάνουµε τόσα χρόνια να τις κυρώσουµε!
'Εγινε δεκτό οµοφώνως στη ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς, το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας: "Κύρωση της Συµφωνίας
µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της
Αλβανίας για συνεργασία στον τοµέα της υγείας", έγινε δεκτό
οµοφώνως, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:
"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας για συνεργασία στον τοµέα
της υγείας

`Αρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας για συνεργασία στον τοµέα της
υγείας, που υπογράφηκε στα Τίρανα στις 5 Μαΐου 1998, της οποίας
το κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει
ως εξής:

ΣΥΜΦΩΝΙΑ
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΚΑΙ ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΤΗΣ ΑΛΒΑΝΙΑΣ

ΓΙΑ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΣΤΟΝ ΤΟΜΕΑ ΤΗΣ ΥΓΕΙΑΣ
Η Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και η Κυβέρνηση της
∆ηµοκρατίας της Αλβανίας, αποκαλούµενες εφεξής "Συµβαλλόµενα
Μέρη",
ΕΠΙΘΥΜΩΝΤΑΣ την ανάπτυξη των διµερών σχέσεων στον τοµέα
της υγείας και
ΠΙΣΤΕΥΟΝΤΑΣ ότι η συνεργασία αυτή θα συµβάλλει στη βελτίωση

της κατάστασης της υγείας των πληθυσµών των δύο χωρών,
ΣΥΜΦΩΝΗΣΑΝ ΤΑ ΑΚΟΛΟΥΘΑ:

'Αρθρο 1
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναπτύξουν και θα διευρύνουν τη
συνεργασία τους στον τοµέα της υγείας και θα προάγουν την
αµοιβαία ανταλλαγή των εµπειριών τους, κυρίως µε:
α) την ανάπτυξη κοινών ερευνητικών προγραµµάτων και τη
συνεργασία µεταξύ ερευνητικών κέντρων και επιστηµονικών
συλλόγων σε θέµατα αµοιβαίου ενδιαφέροντος,
β) τη συµµετοχή επιστηµόνων σε ιατρικά συνέδρια, σεµινάρια ή
συναντήσεις που οργανώνονται στις δύο χώρες,
γ) την ανταλλαγή πληροφοριών σε θέµατα δηµόσιας υγείας,
υγιεινής περιβάλλοντος, υγιεινής τροφίµων και άλλων αγαθών,
δ) τη διασυνοριακή συνεργασία και την αλληλοενηµέρωση σχετικά
µε την εµφάνιση λοιµωδών και άλλων ασθενειών πλατιάς
επιδηµικής διάδοσης στο έδαφός τους, µε σκοπό τη λήψη των
αναγκαίων µέτρων και από τα δύο Μέρη, για τον περιορισµό της
διάδοσής τους µέσω ξηράς, θαλάσσης και αέρος, από επιβάτες ή
εµπορεύµατα της κάθε πλευράς.

'Αρθρο 2
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα διευκολύνουν αµοιβαίες βραχυχρόνιες
επισκέψεις επιστηµόνων, ερευνητών και άλλων ειδικών στον τοµέα
της υγείας µε σκοπό την ανταλλαγή εµπειριών.
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη συµφωνούν ότι το αποστέλλον µέρος θα
αναλαµβάνει την κάλυψη των εξόδων ταξιδίου.
Τα έσοδα παραµονής βαρύνουν τη φιλοξενούσα χώρα. Το ύψος
του ποσού που θα καταβάλλεται ηµερησίως θα καθορίζεται
εκάστοτε ανάλογα µε το κόστος ζωής σε κάθε χώρα.

'Αρθρο 3
Καθένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα παρέχει, σε περίπτωση
έκτακτων περιστατικών που απαιτούν άµεση αντιµετώπιση, δωρεάν
ιατρική περίθαλψη στους ανασφάλιστους πολίτες του άλλου Μέρους
κατά τη διάρκεια της προσωρινής νόµιµης διαµονής τους.

'Αρθρο 4
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη συµφωνούν ότι µπορούν να νοσηλεύονται
δωρεάν σε ελληνικά νοσοκοµεία, που θα ορίζονται κάθε φορά µε
απόφαση του 'Ελληνα Υπουργού Υγείας, έως 300 Αλβανοί ετησίως,
εφόσον:
α) διαθέτουν πιστοποιητικό επίσηµης υγειονοµικής αρχής της
Αλβανίας, ότι πάσχουν από πολύ σοβαρές ασθένειες, οι οποίες δεν
µπορούν να αντιµετωπιστούν σε αλβανικά νοσοκοµεία λόγω
έλλειψης συναφών ιατρικών ειδικοτήτων ή αναγκαίου τεχνολογικού
εξοπλισµού ή άλλων σοβαρών λόγων,
β) η προσέλευσή τους στα ελληνικά νοσοκοµεία θα γίνεται
βαθµιαία,
γ) τα ελληνικά νοσοκοµεία µπορούν να αρνηθούν την
προαναφερόµενη νοσηλεία σε περίπτωση που δεν το επιτρέπουν οι
περιστάσεις,
δ) οι δαπάνες ταξιδίου καλύπτονται από την αλβανική πλευρά.

'Αρθρο 5
Η ελληνική πλευρά:
α) θα χορηγεί εύλογο αριθµό υποτροφιών σε Αλβανούς ιατρούς
προς απόκτηση ιατρικής ειδικότητας σε ελληνικά νοσοκοµεία
σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην ελληνική νοµοθεσία,
β) θα συµβάλλει, στο µέτρο του δυνατού, στην προώθηση
εκπαιδευτικών προγραµµάτων, µέσω των αρµόδιων φορέων
υγείας, αλβανικού νοσηλευτικού προσωπικού και στελεχών
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διοίκησης και οικονοµικών της υγείας.
'Αρθρο 6

Η ελληνική πλευρά θα στηρίξει, στο µέτρο του δυνατού, το
Υπουργείο Υγείας της Αλβανίας µε τεχνογνωσία για την ανάπτυξη
της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, της νοσοκοµειακής
περίθαλψης και εν γένει της οργάνωσης υπηρεσιών υγείας.

'Αρθρο 7
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα αναπτύξουν τη συνεργασία τους στον
τοµέα των φαρµάκων µε πρωτοβουλία του Εθνικού Οργανισµού
Φαρµάκων της Ελλάδος και του Αλβανικού Κέντρου Ελέγχου
Φαρµάκων.

'Αρθρο 8
Τα Συµβαλλόµενα Μέρη θα προωθήσουν το θεσµό της
αδελφοποίησης νοσηλευτικών ιδρυµάτων. Οι σχετικές συνεννοήσεις
θα γίνουν µε πρωτοβουλία των ενδιαφερόµενων ιδρυµάτων.

'Αρθρο 9
Η παρούσα Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ την ηµεροµηνία κατά την
οποία τα δύο Συµβαλλόµενα Μέρη θα γνωστοποιήσουν το ένα στο
άλλο, δια της διπλωµατικής οδού, την ολοκλήρωση των νοµικών
λεπτοµερειών που απαιτούνται από κάθε χώρα προκειµένου αυτή
να τεθεί σε ισχύ.
Με την έναρξη της παρούσας Συµφωνίας, κάθε προηγούµενη
συναφής Συµφωνία µεταξύ των δύο χωρών καταργείται.

Η παρούσα Συµφωνία θα ισχύσει για µία περίοδο δύο (2) ετών,
µετά την οποία θα ανανεωθεί αυτόµατα για µια περίοδο δύο (2)
ακόµη ετών, εκτός εάν ένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη προβεί σε
καταγγελία της µε έγγραφη γνωστοποίηση έξι (6) µήνες πριν την
εκπνοή κάθε περιόδου.
Σε περίπτωση καταγγελίας της παρούσας Συµφωνίας κατά τις
προβλέψεις του παρόντος άρθρου, κάθε πρόγραµµα ανταλλαγής ή
συνεργασίας που έχει αναληφθεί και δεν έχει ακόµη ολοκληρωθεί
θα παραµείνει σε ισχύ έως την ολοκλήρωσή του.
Υπεγράφη στα Τίρανα την 5η Μαΐου 1998, σε δύο εξίσου αυθεντικά
αντίγραφα διατυπωµένα στην ελληνική, αλβανική και αγγλική
γλώσσα.
Σε περίπτωση διαφωνίας, το αγγλικό κείµενο υπερισχύει.
ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
(υπογραφή)
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ
Yπουργός Υγείας
και Πρόνοιας

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΤΗΣ ΑΛΒΑΝΙΑΣ

(υπογραφή)
L. SOLIS

Υπουργός Υγείας
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'Αρθρο δεύτερο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 9 παρ. 1 αυτής.
Παραγγέλλοµε τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως και την εκτέλεσή του ως νόµου του Κράτους."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υπουργείου
Οικονοµικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των αυτοκινήτων
οχηµάτων και άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο αυτό θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων
Πολιτικών ∆ιοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆. και
άλλες διατάξεις".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το νοµοσχέδιο
κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τον Κανονισµό.
Επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου το οποίο τροποποιεί τα
άρθρα 40, 41 και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της Συµφωνίας του
Σένγκεν της 19ης Ιουνίου 1990".
Κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτού το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ. Χαράλαµπο Αγγουράκη.
Επίσης ο Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου ορίζει τον κ.
Σπυρίδωνα ∆ανέλλη ως ειδικό αγορητή επί του νοµοσχεδίου αυτού.
Το ∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ.
Γεώργιο Ρόκο.
Ο κ. Αγγουράκης έχει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω όσο γίνεται πιο σύντοµα να εξηγήσω τους λόγους
για τους οποίους και στην επιτροπή αλλά και σήµερα το Κόµµα µας
είναι υποχρεωµένο να καταψηφίσει το Πρωτόκολλο για το οποίο
συζητάµε.
Κατ' αρχήν, όπως φαίνεται, από την εισηγητική έκθεση, γίνεται
λόγος για ένα πρωτόκολλο µε βάση το οποίο από δω και στο εξής
θα µπορούν τα συµβαλλόµενα µέρη, δηλαδή τα κράτη τα οποία
έχουν υπογράψει τη συµφωνία Σένγκεν να ορίζουν τα ίδια χωρίς να
χρειάζεται τροποποίηση της όλης συνθήκης, εκείνα τα όργανα, τα
οποία είναι επιφορτισµένα µε την εκτέλεση των όσων προβλέπουν
τα άρθρα 40 και 41 καθώς και το άρθρο 65 της συγκεκριµένης
συνθήκης. ∆ηλαδή µέχρι τώρα, αν κάποιο κράτος-µέλος ήθελε να
ορίσει µια άλλη αρχή, για να υλοποιεί τις συγκεκριµένες
υποχρεώσεις της, από την παραπάνω συνθήκη, χρειαζόταν να
υπάρχει µια αναδιαπραγµάτευση συνολικά της συνθήκης, ώστε να
γίνει αποδεκτή η συγκεκριµένη αλλαγή και όχι το συγκεκριµένο
πρωτόκολλο, υποτίθεται για να διευκολύνει και να κάνει πιο
ευέλικτες τις διαδικασίες και να αυξήσει, όπως είχε πει, ο
Υφυπουργός των Εξωτερικών κ. Κρανιδιώτης, το ρόλο των κρατών-
µελών, µε τη διαδικασία ότι σε µια τέτοια περίπτωση, αν ένα κράτος
µέλος θέλει να αλλάξει το συγκεκριµένο όργανο, δεν χρειάζεται πια
η τροποποίηση της συνθήκης, αλλά τα συµβαλλόµενα µέρη, τα
οποία αντιπροσωπεύονται στη συγκεκριµένη εκτελεστική επιτροπή,
όπως ονοµάζεται, εφόσον συµφωνούν µπορεί να γίνει αποδεκτή η
συγκεκριµένη αλλαγή.
Αυτό, κύριε Πρόεδρε, εκ πρώτης όψεως, φαίνεται µια τυπική
διαδικασία και µια υπόθεση που θα µπορούσε να περάσει χωρίς
µεγάλη συζήτηση. Σας διαβεβαιώνω ότι η αντίθεσή µας στο

συγκεκριµένο πρωτόκολλο δεν στηρίζεται µόνο στη συνθήκη αυτήν
καθ' εαυτή, που όπως ξέρετε την έχουµε καταψηφίσει, αλλά
θεωρούµε ότι αυτή η ρύθµιση είναι άκρως αντιδηµοκρατική και
ενισχύει όλους εκείνους τους κινδύνους, που δυστυχώς
συνεπάγεται η συγκεκριµένη συνθήκη.
Πρέπει να πω ότι τα τρία άρθρα αναφέρονται στο δικαίωµα
παρακολούθησης υπόπτων από το ένα κράτος στο άλλο, που σε
εξαιρετικές περιπτώσεις µπορεί να γίνει πριν δοθεί η συναίνεση του
κράτους µέσα στο οποίο θα συνεχιστεί η παρακολούθηση, αν
υπάρχουν αποχρώσες ενδείξεις τέλεσης αξιόποινων πράξεων. Το
δεύτερο είναι ότι αυτά τα τρία άρθρα αφορούν στην καταδίωξη υπό
προϋποθέσεις για σοβαρά αδικήµατα. 'Οπως ξέρετε, κύριε
Πρόεδρε, όταν είχε γίνει η συζήτηση για τη συνθήκη Σέγκεν ένας
από τους βασικούς λόγους και αντιρρήσεις µας, ήταν η διατύπωση
αξιόποινης πράξης µε βάση τις αποχρώσες ενδείξεις. Η συνθήκη
προβλέπει τέτοιου είδους διαδικασίες και εµείς είχαµε σηµειώσει ότι
αυτό δεν µπορεί να γίνει δεκτό µε βάση τους νόµους και το
Σύνταγµα της χώρας µας, όπως το καταλαβαίνουµε και το
ερµηνεύουµε εµείς.
'Αρα, λοιπόν, όταν έχουµε µια αλλαγή στα όργανα της συνθήκης, τα
οποία άπτονται τέτοιου είδους διαδικασιών, πιστεύουµε πως θα
έπρεπε οι εισηγητές να είναι πολύ πιο ευαίσθητοι και τουλάχιστον
τέτοιου είδους αλλαγές, θα έπρεπε να περνάνε µέσα από τις
κανονικές διαδικασίες που σηµαίνει δηλαδή οποιεσδήποτε
τροποποιήσεις της ίδιας της συνθήκης.
Το δεύτερο, που θέλω να σηµειώσω είναι ότι για να έρχεται µια
τέτοια ρύθµιση, δυο πραγµατα συµβαίνουν. Είτε έχουν γίνει κάποιες
απόπειρες να αλλάξουν τα συγκεκριµένα όργανα ή θα γίνουν στο
µέλλον. Και όσο για τα όργανα είναι πολύ σηµαντικά Υπουργεία της
χώρας µας. Το ένα είναι το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης και το άλλο
είναι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης. Και αναρωτιόµαστε, µα, είναι
δυνατόν η ανάθεση τέτοιων λειτουργιών να γίνεται χωρίς
ενηµέρωση των εθνικών κοινοβουλίων των χωρών που έχουν
υπογράψει τη Συνθήκη Σένγκεν; Στη χώρα µας φυσικά έχουµε µόνο
την Αστυνοµία, αλλά έχω υπόψη µου ότι στη Γαλλία υπάρχει
Αστυνοµία, αλλά και κάποια άλλα σώµατα. Στην Ιταλία το ίδιο,
όπως και σε άλλες χώρες. Είναι φανερό ούτως ή άλλως ότι η
συνθήκη παράγει ένα δικό της δίκαιο. Αυτό το συγκεκριµένο δίκαιο
έχει συγκεκριµένα όργανα για την υλοποίησή του και τώρα έρχεται
και αναφέρει το συγκεκριµένο πρωτόκολλο ότι µε τη σύµφωνη
γνώµη απλώς των κυβερνήσεων, µπορούν να γίνουν αυτές οι
αλλαγές.
Εµείς αυτά τα θεωρούµε εξαιρετικά επικίνδυνα πράγµατα και γι'
αυτό το λόγο καταψηφίζουµε το συγκεκριµένο πρωτόκολλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, η
συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτού γίνεται κατ' εφαρµογή του άρθρου
111 µε τη διαδικασία του άρθρου 108.
Καλούνται να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντιρρήσεις επί του
νοµοσχεδίου. Γι' αυτό δεν έδωσα το λόγο στον κ. Παπαδόπουλο και
στην κ. Μπενάκη που είναι οι εισηγητές τους.
Ο κ. ∆ανέλλης. Απών.
Ο κ. Ρόκος. Απών.
Πάντως έχει δηλωθεί και στη ∆ιαρκή Επιτροπή η θέση των δύο
κοµµάτων, ότι καταψηφίζουν το νοµοσχέδιο αυτό;
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου το οποίο
τροποποιεί τα άρθρα 40, 41 και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της
Συµφωνίας του Σένγκεν της 19ης Ιουνίου 1990" έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:
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"Κύρωση του Πρωτοκόλλου το οποίο τροποποιεί τα άρθρα 40,
41 και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της Συµφωνίας του
Σένγκεν της 19ης Ιουνίου 1990

'Aρθρο πρώτο
Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Πρωτόκολλο το οποίο τροποποιεί τα άρθρα 40, 41
και 65 της Σύµβασης Εφαρµογής της Συµφωνίας του Σένγκεν της
19ης Ιουνίου 1990, το οποίο υπογράφηκε στη Λισσαβόνα στις 24
Ιουνίου 1997 και του οποίου το κείµενο σε πρωτότυπο στη ελληνική
γλώσσα έχει ως εξής:

ΠΡΩΤΟΚΟΛΛΟ
ΤΟ ΟΠΟΙΟ ΤΡΟΠΟΠΟΙΕΙ ΤΑ ΑΡΘΡΑ 40, 41 ΚΑΙ 65 ΤΗΣ
ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ ΤΗΣ ΣΥΜΦΩΝΙΑΣ ΤΟΥ ΣΕΝ-

ΓΚΕΝ ΤΗΣ 14ΗΣ ΙΟΥΝΙΟΥ 1985,
Η ΟΠΟΙΑ ΥΠΕΓΡΑΦΗ ΣΤΟ ΣΕΝΓΚΕΝ

ΣΤΙΣ 19 ΙΟΥΝΙΟΥ 1990
Οι Κυβερνήσεις του Βασιλείου του Βελγίου, του Βασιλείου της
∆ανίας, της Οµοσπονδιακής ∆ηµοκρατίας της Γερµανίας, της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, του Βασιλείου της Ισπανίας, της Γαλλικής
∆ηµοκρατίας, της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας, του Μεγάλου ∆ουκάτου του
Λουξεµβούργου, του Βασιλείου των Κάτω Χωρών, της Αυστριακής
∆ηµοκρατίας, της Πορτογαλικής ∆ηµοκρατίας, της Φινλανδικής
∆ηµοκρατίας και του Βασιλείου της Σουηδίας (εφεξής τα
"Συµβαλλόµενα Μέρη"), Συµβαλλόµενα Μέρη της Σύµβασης
Εφαρµογής της Συµφωνίας του Σένγκεν της 14ης Ιουνίου 1985, η
οποία υπεγράφη στο Σένγκεν στις 19 Ιουνίου 1990 (εφεξής η
"Σύµβαση Σένγκεν").
ΕΧΟΝΤΑΣ ΥΠΟΨΗ το άρθρο 141 της Σύµβασης Σένγκεν,
ΕΚΤΙΜΩΝΤΑΣ ΟΤΙ, τα αρµόδια όργανα, αρχές και φορείς των
Συµβαλλόµενων Μερών, δυνάµει του άρθρου 40 παρ. 4 και 5, του
άρθρου 41 παρ. 7 και του άρθρου 65 παρ. 2 της Σύµβασης
Σένγκεν, ορίζονται άµεσα στη Σύµβαση και ότι, ως συνέπεια, οι
µεταγενέστεροι ορισµοί που προκύπτουν από τροποποιήσεις στη
εσωτερική οργάνωση ενός Συµβαλλόµενου Μέρους συνεπάγονται
την τροποποίηση της Σύµβασης,
ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΠΟΦΥΓΗ, στο µέλλον, τέτοιων τροποποιήσεων της
Σύµβασης καθίσταται πρόσφορη η απλοποίηση της διαδικασίας
αυτής, µε την εφαρµογή της αρχής ότι εναπόκειται σε κάθε
Συµβαλλόµενο Μέρος να ορίζει τα δικά του όργανα, αρχές και
φορείς, µε την επιφύλαξη της αποδοχής του ορισµού αυτού από τα
άλλα Συµβαλλόµενα Μέρη, όταν πρόκειται για όργανα στα οποία
ανατίθενται αποστολές στο έδαφος άλλου Συµβαλλόµενου Μέρους,
Η ΘΕΣΠΙΣΗ της απλοποιηµένης αυτής διαδικασίας ορισµού
συνεπάγεται την προσθήκη νέων παραγράφων στα άρθρα 40, 41
και 65 της Σύµβασης Σένγκεν, τα οποία προβλέπουν τον ορισµό
αρµόδιων υπαλλήλων, αρχών ή φορέων,
ΣΥΜΦΩΝΕΙ ΤΑ ΕΞΗΣ:

'Αρθρο 1
1. Στο άρθρο 40 παράγραφος 4 της Σύµβασης Σένγκεν προστίθεται
η κάτωθι παράγραφος:
"Τα Συµβαλλόµενα Μέρη δύνανται να τροποποιούν τον ορισµό των
οργάνων τους. Ο ορισµός των οργάνων, ο οποίος ανακοινώνεται
από το σχετικό Συµβαλλόµενο Μέρος, επιβεβαιώνεται µε δήλωση
της Εκτελεστικής Επιτροπής και τίθεται σε ισχύ την πρώτη ηµέρα
του δευτέρου µηνός που έπεται της δηλώσεως αυτής."
2. Στο άρθρο 40 παράγραφος 5 της Σύµβασης Σένγκεν προστίθεται
η κάτωθι παράγραφος:
"Τα Συµβαλλόµενα Μέρη δύνανται να τροποποιούν τον ορισµό των

αρχών τους. Ο ορισµός των αρχών, ο οποίος ανακοινώνεται από το
σχετικό Συµβαλλόµενο Μέρος λαµβάνεται υπόψη µε δήλωση της
Εκτελεστικής Επιτροπής και τίθεται σε ισχύ την πρώτη ηµέρα του
δευτέρου µηνός που έπεται της δηλώσεως αυτής."
3. Στο άρθρο 41 παράγραφος 7 της Σύµβασης Σένγκεν προστίθεται
η κάτωθι παράγραφος:
"Τα Συµβαλλόµενα Μέρη δύνανται να τροποποιούν τον ορισµό των
οργάνων τους. Ο ορισµός των οργάνων, ο οποίος ανακοινώνεται
από το σχετικό Συµβαλλόµενο Μέρος, επιβεβαιώνεται µε δήλωση
της Εκτελεστικής Επιτροπής και τίθεται σε ισχύ την πρώτη ηµέρα
του δευτέρου µηνός που έπεται της δηλώσεως αυτής."
4. Στο άρθρο 65 παράγραφος 2 της Σύµβασης Σένγκεν προστίθεται
η κάτωθι παράγραφος:
"Τα Συµβαλλόµενα Μέρη δύνανται να τροποποιούν τον ορισµό των
αρµόδιων Υπουργείων τους. Ο ορισµός του αρµόδιου Υπουργείου,
ο οποίος ανακοινώνεται από το σχετικό Συµβαλλόµενο Μέρος,
λαµβάνεται υπόψη µε δήλωση της Εκτελεστικής Επιτροπής και
τίθεται σε ισχύ την πρώτη ηµέρα του δευτέρου µηνός που έπεται
της δηλώσεως αυτής."

'Αρθρο 2
1. Το παρόν Πρωτόκολλο υπόκειται σε κύρωση, έγκριση ή
αποδοχή. Τα έγγραφα κυρώσεως, εγκρίσεως ή αποδοχής
κατατίθενται στην Κυβέρνηση του Μεγάλου ∆ουκάτου του
Λουξεµβούργου, η οποία γνωστοποιεί την κατάθεση αυτή σε όλα τα
Συµβαλλόµενα Μέρη.
2. Το παρόν Πρωτόκολλο αρχίζει να ισχύει την πρώτη ηµέρα του
δευτέρου µηνός που έπεται της κατάθεσης του τελευταίαυ
εγγράφου κυρώσεως, εγκρίσεως ή αποδοχής.
3. Η κυβέρνηση του Μεγάλου ∆ουκάτου του Λουξεµβούργου
γνωστοποιεί προς όλα τα Συµβαλλόµενα Μέρη την ηµεροµηνία
ενάρξεως ισχύος.
Σε πίστωση των ανωτέρω, οι κάτωθι πληρεξούσιοι, δεόντως
εξουσιοδοτηµέναι προς τούτο, υπέγραψαν το παρόν Πρωτόκολλο.
'Εγινε στη Λισσαβόνα, στις 24 Ιουνίου χίλια εννιακόσια ενενήντα
επτά, σε ένα µόνο αντίτυπο στη γαλλική, γερµανική, δανική,
ελληνική, ισπανική, ιταλική, ολλανδική, πορτογαλική, σουηδική και
φινλανδική γλώσσα, τα δε δέκα κείµενα είναι εξίσου αυθεντικά<M^.
κατατίθενται στο αρχείο της Κυβερνήσεως του Μεγάλου ∆ουκάτου
του Λουξεµβούργου, το οποίο διαβιβάζει επικυρωµένο αντίγραφο
σε καθένα από τα Συµβαλλόµενα Μέρη.
Για την Κυβέρνηση του Βασιλείου του Βελγίου
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση του Βασιλείου της ∆ανίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Οµοσπονδιακής ∆ηµοκρατίας
της Γερµανίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση του Βασιλείου της Ισπανίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Ιταλικής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
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Για την Κυβέρνηση του Μεγάλου ∆ουκάτου του
Λουξεµβούργου
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση του Βασιλείου των Κάτω Χωρών
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Αυστριακής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Πορτογαλικής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση της Φινλανδικής ∆ηµοκρατίας
(υπογραφή)
Για την Κυβέρνηση του Βασιλείου της Σουηδίας
(υπογραφή)

'Αρθρο δεύτερο
Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στη
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Πρωτοκόλλου που κυρώνεται
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 2 παρ. 2 αυτού.
Παραγγέλλοµε τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως και την εκτέλεσή του ως νόµου του Κράτους."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ' ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο των κατά τη
σηµερινή συνεδρίαση ψηφισθέντων νοµοσχεδίων.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρεσχέθη η ζητηθείσα
εξουσιοδότηση.
Εισερχόµεθα στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου
Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των αυτοκινήτων
οχηµάτων και άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο αυτό θα συζητηθεί σε τέσσερις συνεδριάσεις. Η
σηµερινή συνεδρίαση θα διατεθεί για τη συζήτηση επί της αρχής
µέχρις ολοκληρώσεως των εγγεγραµµένων ή µελλόντων να
ζητήσουν το λόγο επί της αρχής του νοµοσχεδίου. Οι άλλες τρεις
ηµέρες θα διατεθούν για τη συζήτηση των άρθρων.
Ο κ. Γεώργιος Αλογοσκούφης ορίζεται Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας επί του νοµοσχεδίου αυτού και
ο κ. Νικόλαος Γκατζής ορίζεται Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.
Ο κ. Ευάγγελος Αποστόλου ορίζεται ειδικός αγορητής του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου και ο κ. Αναστάσιος
Ιντζές ορίζεται ειδικός αγορητής του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος.
Ο κ. Αλέξανδρος Βούλγαρης εισηγητής της Πλειοψηφίας έχει το
λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κατά τη διάρκεια των δύο τελευταίων δεκαετιών το
αυτοκίνητο αποτελούσε µία από τις σηµαντικότερες πηγές
δηµοσιονοµικών εσόδων.
Το φορολογικό καθεστώς των επιβατηγών αυτοκινήτων, που
εφαρµόστηκε στην Ελλάδα στη δεκαετία του 1980 µε κύριο
χαρακτηριστικό τους ιδιαίτερα υψηλούς συντελεστές φόρου,
συντελεστές που κυµαίνονταν από τα 80% έως 300%, ανάλογα µε
τον κυλινδρισµό, δηµιούργησε πολλές στρεβλώσεις στην αγορά του
αυτοκινήτου.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Ενδεικτικά αναφέρεται ότι στη δεκαετία του 1980 οι πωλήσεις των
καινούριων αυτοκινήτων κυµάνθηκαν από τριάντα πέντε έως
ογδόντα πέντε χιλιάδες µονάδες. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα, λόγω
των υψηλών τιµών των καινούριων αυτοκινήτων, την επιλογή των

καταναλωτών σε µεταχειρισµένα ρυπογόνα αυτοκίνητα 30%
περίπου των εισαγωγών ετησίως, τα οποία εισάγονταν σε πολύ
χαµηλότερες τιµές και χωρίς κανέναν ουσιαστικά έλεγχο, διότι
έλειπε η κρατική υποδοµή, προκειµένου να πραγµατοποιείται αυτός
ο έλεγχος.
'Ετσι η αθρόα και ανεξέλεγκτη εισαγωγή µεταχειρισµένων και
µεγάλης ηλικίας αυτοκινήτων, καθώς επίσης και ο πολύ µικρός
ρυθµός στην ανανέωση αυτών των αυτοκινήτων, είχαν σαν
επακόλουθο την επιδείνωση του ατµοσφαιρικού περιβάλλοντος και
της έντασης του φαινοµένου της ατµοσφαιρικής ρύπανσης στα
µεγάλα αστικά κέντρα της χώρας και κυρίως στο λεκανοπέδιο της
Αττικής, αφού όπως είναι γνωστό τα αυτοκίνητα µαζί µε τις
βιοµηχανίες και τις κεντρικές θερµάνσεις αποτελούν τις βασικές
αιτίες του νέφους της Αθήνας.
Το 1989 ο στόλος αυτοκινήτων που υπήρχε στη χώρα µας ήταν
µεγάλης ηλικίας και τεχνολογικά ξεπερασµένος, αφού η µέση ηλικία
τους ήταν 11,3 έτη, ενώ την ίδια εποχή στα υπόλοιπα κράτη-µέλη
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης η µέση ηλικία ήταν πέντε µε έξι έτη.
Με στόχο να περιοριστούν αυτές οι δυσµενείς επιπτώσεις στο
περιβάλλον και να βελτιωθεί επίσης η οδική ασφάλεια, που ήταν
χαµηλή λόγω της εισαγωγής των µεταχειρισµένων αυτοκινήτων και
του µεγάλου ποσοστού αυτών των αυτοκινήτων που
κυκλοφορούσαν στο εθνικό, επαρχιακό και τοπικό δίκτυο, η πολιτεία
προχώρησε σε πολιτική παροχής σοβαρών κινήτρων για την
προώθηση των καινούριων αυτοκινήτων αντιρρυπαντικής
τεχνολογίας.
Η εφαρµογή του µέτρου αυτού έγινε µε την ψήφιση των νόµων
1858/1989 και 1882/1990, προώθησης κυκλοφορίας καθαρών
αυτοκινήτων, καθώς και µε τα κίνητρα για την απόσυρση
επιβατικών και φορτηγών αυτοκινήτων συµβατικής τεχνολογίας
ιδιωτικής χρήσης µε τους νόµους 1921/1990 και 2052/1992.
Οι νέες ρυθµίσεις σχετικά µε τη µεταφορά αυτοκινήτων νέας
τεχνολογίας προβλέπουν µείωση των συντελεστών φορολογίας του
ειδικού φόρου κατανάλωσης για τα καθαρά αυτοκίνητα, καθιέρωση
κινήτρων για την απόσυρση των παλαιών αυτοκινήτων και σε
περίπτωση βέβαια απόσυρσης του παλαιού και αγοράς καθαρού,
δηλαδή αντιρρυπαντικής τεχνολογίας αυτοκινήτου, ο αγοραστής
απαλλάσσεται από το πρόσθετο ειδικό τέλος πινακίδες και τα τέλη
κυκλοφορίας για πέντε χρόνια. Τα αυτοκίνητα του δηµόσιου τοµέα
και όσα αγοράζονται µε φοροαπαλλαγές θα πρέπει να είναι
καθαρής τεχνολογίας και οι ιδιοκτήτες ταξί που θα αντικαταστήσουν
το πετρελαιοκίνητό τους αυτοκίνητο µε άλλο καθαρό και
χρησιµοποιούν αµόλυβδη βενζίνη δεν θα πληρώνουν ειδικό φόρο
κατανάλωσης. Αυτές ήταν οι σηµαντικές ρυθµίσεις τότε,
προκειµένου να προωθηθεί και να υλοποιηθεί η πολιτική για τα
καθαράς τεχνολογίας, αντιρρυπαντικής δηλαδή τεχνολογίας
αυτοκίνητα.
Στο νόµο βέβαια 1882/90, αναφέρονται ως καθαρά αντιρρυπαντικής
τεχνολογίας και εφαρµόζονταν τα οικονοµικά κίνητρα για τα
καινούρια βενζινοκίνητα αυτοκίνητα που κατά τον εκτελωνισµό έχει
εκδοθεί δελτίο εγκρίσεως από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, όσον αφορά
τις εκποµπές καυσαερίων, σύµφωνα µε τις οδηγίες 88/86, 88/436,
89/458, 91/441 και 91/542 της τότε Ε.Ο.Κ. και ειδικότερα εκείνων
των οποίων οι εκ κατασκευής εκποµπές καυσαερίων για έγκριση
τύπου είναι ίσες ή µικρότερες µε τα όρια που έδινε µια βασική
οδηγία της Ε.Ο.Κ., η 88/76.
Στη συνέχεια υπήρξε και µια πολιτική αντικατάσταση των
πετρελαιοκίνητων ταξί. Με το ν.1882/90 καθορίζονται κίνητρα για
την αντικατάσταση των πετρελαιοκίνητων ταξί µε άλλα
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας και ο έλεγχος οχηµάτων από τα
Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου Οχηµάτων. Με το π.δ. 138/81
καθιερώνεται  και  ο  περιοδικός  τεχνικός  έλεγχος  των  οδικών
οχηµάτων  και  νοµοθετήθηκε  ο  υποχρεωτικός  τεχνικός  έλεγχος
των  οδικών  οχηµάτων  µε  τον  ν.1350/83.  Ο  έλεγχος  αυτός
βέβαια  γίνεται  και  στα  φορτηγά  που  εκτελούν  διεθνείς
µεταφορές,  στα  ταξί,  στα  αστικά  λεωφορεία,  στα  επιβατηγά
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ιδιωτικής χρήσεως και φορτηγά ιδιωτικής χρήσεως. Και τέλος, ο
έλεγχος των εκποµπών καυσαερίων των οχηµάτων που γίνεται στο
δρόµο.
Τα κίνητρα αυτά δόθηκαν µε τη µορφή διαδοχικών µειώσεων των
συντελεστών του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καινούρια
αυτοκίνητα αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, µε αποτέλεσµα ο φόρος
αυτός να µεταβληθεί από 80% έως 400% που ήταν έως τότε, σε
25% έως 75%. Το µέτρο αυτό δεν επεκτάθηκε και στα εισαγόµενα
καταλυτικά µεταχειρισµένα αυτοκίνητα, γιατί δεν υπήρχε τότε η
δυνατότητα ελέγχου της τεχνολογίας και της πραγµατικής
κατάστασης των αυτοκινήτων αυτών και επίσης δεν υπήρχαν
διαθέσιµα σε ικανοποιητικό βαθµό στην ευρωπαϊκή αγορά. Το
αποτέλεσµα της πολιτικής αυτής στις πωλήσεις αυτοκινήτων ήταν
να περιοριστεί η εισαγωγή µεταχειρισµένων σε ποσοστό 3% έως
4% των συνολικών εισαγωγών ετησίως, ενώ το 1990, µετά την
πρώτη µείωση των φορολογικών επιβαρύνσεων για τα καθαρά
καταλυτικά αυτοκίνητα, η αγορά ανήλθε από τα ογδόντα πέντε
χιλιάδες στα εκατόν δεκαπέντε χιλιάδες καινούρια επιβατηγά
αυτοκίνητα. ∆ηλαδή, είχαµε αύξηση κατά 34%. Ενώ το 1991
έφθασαν τις εκατόν εξήντα επτά χιλιάδες και το 1992 στα διακόσιες
χιλιάδες αυτοκίνητα.
Η πολιτική αυτή είχε αναµφίβολα θετικά αποτελέσµατα και στο
ατµοσφαιρικό περιβάλλον, αφού η απόσυρση τριακοσίων εξήντα
χιλιάδων περίπου αυτοκινήτων ηλικίας µεγαλύτερης των δεκαπέντε
ετών συνέβαλε στην ανανέωση του στόλου των κυκλοφορούντων
αυτοκινήτων στα τέλη του 1992. Η µέση ηλικία ήταν 8,94 έτη από
11,3 που ήταν πριν, µε αποτέλεσµα να υπάρξει η µείωση των
ρύπων κυρίως σε µονοξείδιο του άνθρακα, οξείδιο του αζώτου και
σε υδρογονάνθρακες. Στη χρονική περίοδο 1993, 1994 και 1995,
ελέγχθηκαν για εκποµπή καυσαερίων από τα κλιµάκια ελέγχου των
καυσαερίων στο δρόµο τρεις χιλιάδες επτακόσια ογδόντα ένα
αυτοκίνητα, από τα οποία το 37,6% είχε κυκλοφορήσει µετά την
1.10.86 και 45,8% πριν από την 1.10.86, ήταν εκτός ορίων, ενώ τα
αντίστοιχα ποσοστά που ελέγχθηκαν το 1992 ήταν 41% και 51%
αντίστοιχα, εµφανίζοντας βέβαια βελτίωση, η οποία οφείλεται
σαφώς στην πολιτική απόσυρσης των παλαιών οχηµάτων τα έτη
1991, 1992.
Μετά τη λήξη των οικονοµικών κινήτρων της απόσυρσης παλαιών
αυτοκινήτων το Μάρτιο του 1993, οι συντελεστές του ειδικού φόρου
κατανάλωσης επανήλθαν στο επίπεδο που ήταν πριν από την
απόσυρση, µε αποτέλεσµα το 1993 οι πωλήσεις να φτάσουν τα
εκατόν σαράντα οκτώ χιλιάδες αυτοκίνητα, µείωση δηλαδή 20% σε
σχέση µε το 1992, ενώ η αύξηση του ειδικού πρόσθετου εφάπαξ
τέλους, το γνωστό ΕΠΕΤ για τις πινακίδες στις αρχές του 1994
κατέβασε τις πωλήσεις στα εκατόν δωδεκάµισι χιλιάδες καινούρια
αυτοκίνητα, εµφανίζοντας µείωση 24% σε σχέση µε το 1993.
Από το 1995 η αγορά αυτοκινήτων στη χώρα µας παρουσιάζει
σταδιακές αλλά σταθερά αυξητικές τιµές µε εκατόν είκοσι πέντε
χιλιάδες αυτοκίνητα το 1995 συν 11%, εκατόν σαράντα χιλιάδες το
1996 συν 12% και εκατόν εξήντα χιλιάδες αυτοκίνητα το 1997,
αύξηση 14%.
'Ετσι παρά την οικονοµική πολιτική, που εφαρµόζει η Κυβέρνηση
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. για να πετύχει το στόχο της για την ένταξη της χώρας
στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, έχουµε µία σηµαντική
ανάκαµψη της αγοράς, η οποία οφείλεται στην απελευθέρωση της
καταναλωτικής πίστης το 1995, στην πολιτική της σκληρής δραχµής
που βοήθησε σηµαντικά την εισαγωγή αυτοκινήτων σε σταθερές
τιµές, τη σταδιακή µείωση των επιτοκίων ως αποτέλεσµα πτώσης
του πληθωρισµού και την αύξηση καταναλωτικών δανείων και µε
ευνοϊκότερους ακόµη όρους για την αγορά αυτοκινήτων στον έντονο
ανταγωνισµό µεταξύ των εισαγωγικών επιχειρήσεων αυτοκινήτων
και την συµπίεση του κέρδους τους και τέλος, στην τεράστια, όσο
και αυτό αν φαίνεται παράξενο, διαφηµιστική καµπάνια στα πλαίσια
του ανταγωνισµού, αφού το 1996 οι εισαγωγικές επιχειρήσεις
αυτοκινήτων δαπάνησαν είκοσι δύο δισεκατοµµύρια
(22.000.000.000) δραχµές για τη διαφηµιστική προβολή των
επιβατικών αυτοκινήτων.

Σήµερα η Κυβέρνηση στα πλαίσια της οικονοµικής πολιτικής που
εφαρµόζει στην προοπτική ένταξης της χώρας στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση, καθιστώντας ισχυρή την ελληνική οικονοµία,
συνεχίζει την πολιτική που ακολούθησε τα προηγούµενα χρόνια, µε
σκοπό την προώθηση αυτοκινήτων προηγµένης αντιρρυπαντικής
τεχνολογίας µε την αναµόρφωση πλέον σε νέα βάση και του
φορολογικού καθεστώτος αυτοκινήτων, το οποίο πραγµατοποιείται
µε τις διατάξεις του νοµοσχεδίου που συζητούµε σήµερα.
Στα πλαίσια του προϋπολογισµού του 1999, που ήδη ψηφίστηκε
από τη Βουλή των Ελλήνων και τη µείωση των έµµεσων φόρων
από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου αυτού, επέρχεται µείωση φόρων
της τάξεως των εξήντα πέντε δισεκατοµµυρίων (65.000.000.000)
δραχµών, όταν το δηµόσιο εισπράττει κάθε χρόνο από την πώληση
των αυτοκινήτων διακόσια εξήντα έως διακόσια εβδοµήντα
δισεκατοµµύρια (260.000.000.000-270.000.000.000) δραχµές
περίπου.
Με το νέο σύστηµα, φορολόγησης του αυτοκινήτου πέρα από την
απλοποίηση που γίνεται µε την κατάργηση του ειδικού φόρου
κατανάλωσης και του εφάπαξ πρόσθετου ειδικού τέλους και την
καθιέρωση ενός νέου τέλους µε την ονοµασία "τέλος ταξινόµησης",
προβλέπεται η υπαγωγή των αυτοκινήτων σε τέσσερις φορολογικές
κατηγορίες, οι οποίες είναι ανάλογα µε τον κυλινδρισµό του
κινητήρα και την αντιρυπαντική τεχνολογία του.
Για τα ταξί, προκειµένου να στηριχθεί η ανανέωση του στόλου µε
καθαρά αυτοκίνητα, προτείνεται η ευνοϊκή φορολογική µεταχείρισή
τους. Η τεχνολογία αυτή προσδιορίζει τρεις γενιές αντιρρυπαντικών
αυτοκινήτων, βάσει των οποίων καθορίζονται οι τέσσερις
κατηγορίες που αναφέρθηκαν πριν.
Πρώτον, αυτοκίνητα που κατασκευάσθηκαν πριν από το 1991.
∆εύτερον, αυτοκίνητα που κατασκευάσθηκαν από το 1992 µέχρι και
το 1995 και, τρίτον, αυτοκίνητα που κατασκευάστηκαν µετά το 1996.
Με βάση τη νέα αυτή διαρρύθµιση της φορολογίας, όσο πιο
προηγµένης αντιρρυπαντικής τεχνολογίας είναι ένα αυτοκίνητο, άρα
και µικρότερης ηλικίας, τόσο χαµηλότερος είναι ο συντελεστής του
τέλους ταξινόµησης, του ενιαίου δηλαδή πια φορολογικού τέλους
που επιβάλλεται στα αυτοκίνητα, αφού τα δύο καταργούνται και
ονοµάζεται ο φόρος "τέλος ταξινόµησης" που το επιβαρύνει.
Σύµφωνα µε τις διατάξεις που συζητούµε σήµερα, υπάρχει αυτός ο
µηχανισµός σε σχέση µε τα αυτοκίνητα της προηγµένης
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
Ουσιαστικά, η ρύθµιση αυτή -και αυτό είναι µια πολιτική επιλογή
που γίνεται µε αυτό το νοµοσχέδιο- συµβάλλει στη συνεχή ποιοτική
αναβάθµιση του στόλου των αυτοκινήτων, αφου διευκολύνει την
αγορά αυτοκινήτων της τελευταίας αντιρρυπαντικής γενιάς, των
οποίων οι εκποµπές των ρύπων είναι τουλάχιστον οκτώ φορές
µικρότερες από εκείνες των πρώτων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας
αυτοκινήτων που κατασκευάστηκαν, όπως αναφέρθηκα για την
πρώτη κατηγορία, δηλαδή πριν από το 1991.
Παράλληλα µε τις προτεινόµενες διατάξεις µειώνεται αισθητά η
φορολογική επιβάρυνση στα αυτοκίνητα της τελευταίας
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, είτε πρόκειται για καινούρια είτε
πρόκειται για µεταχειρισµένα. 'Ετσι επιτυγχάνεται η ενίσχυση των
αντιπληθωριστικών τάσεων της οικονοµίας, µε την αναµενόµενη
βέβαια µείωση του πληθωρισµού κατά 0,3% προκειµένου να
εκπληρωθούν φυσικά και τα κριτήρια σύγκλισης για την ένταξη της
χώρας µας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση.
Με τις ίδιες διατάξεις ρυθµίζονται και οι φορολογικοί συντελεστές
των µεταχειρισµένων αυτοκινήτων τα οποία είναι προγενέστερης
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας και επέρχεται έτσι ουσιαστικά µία
µείωση της φορολογικής επιβάρυνσης τους σε σχέση µε τη
φορολογική επιβάρυνση η οποία ισχύει µέχρι σήµερα.
Επίσης,  µε  τις  διατάξεις  του  σχεδίου  νόµου  που  συζητούµε
σήµερα,  αντιµετωπίζεται  και  το  θέµα  της  φορολογικής
ανισότητας  των  εισαγοµένων  µεταχειρισµένων  αυτοκινήτων  σε
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σχέση µε τα ίδια ακριβώς που µεταβιβάζονται στο εσωτερικό της
χώρας.
Η ανισότητα αυτή, όπως κρίθηκε πρόσφατα και µε απόφαση του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου τον Οκτώβρη του 1997 για την χώρας
µας, συνίσταται στο γεγονός ότι ο φόρος που καταβάλλουν τα
εισαγόµενα µεταχειρισµένα είναι σηµαντικά υψηλότερος από το
υπολοιπόµενο ποσό φόρου που εναποµένει ενσωµατωµένο στην
αξία του µεταβιβαζοµένου στην ελληνική αγορά όµοιου αυτοκινήτου.
Με το προτεινόµενο νέο φορολογικό καθεστώς αίρεται αυτή η
διακριτική µεταχείριση σε βάρος των εισαγοµένων αυτοκινήτων και
επιτυγχάνεται η εναρµόνιση της νοµοθεσίας µας µε τις σχετικές
κοινοτικές διατάξεις. Και αναφέροµαι κυρίως στο άρθρο 95 της
Συνθήκης της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Αυτό διασφαλίζεται µε τον
καθορισµό στα εισαγόµενα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα ίδιων
περίπου φορολογικών συντελεστών µε εκείνους που είχαν
επιβαρυνθεί τα ίδιας αντιρρυπαντικής τεχνολογίας όµοια
αυτοκίνητα, που κυκλοφορούν ήδη σήµερα στη χώρα µας.
Με το νέο φορολογικό καθεστώς εναρµονίζονται επίσης και όλες οι
ισχύουσες διατάξεις για τα φορτηγά αυτοκίνητα και τις µοτοσικλέτες
µε επιβάρυνση από το τέλος ταξινόµησης µικρότερη κατά 15% για
τα φορτηγά και 15% έως 20% για τις µοτοσικλέτες από τις µέχρι
σήµερα ισχύουσες φορολογικές επιβαρύνσεις.
Ο καθορισµός της φορολογητέας αξίας των µεταχειρισµένων
φορτηγών αυτοκινήτων και µοτοσικλετών γίνεται µε βάση την αξία
του καινούριου αυτοκινήτου καθώς και µία κλίµακα αφοµοίωσης
αυτής της αξίας, ανάλογα βέβαια µε την ηλικία του φορτηγού ή της
µοτοσικλέτας.
Κύριοι συνάδελφοι είναι γνωστό ότι ο προσδιορισµός της
φορολογητέας αξίας των εισαγοµένων µεταχειρισµένων και
καινούριων αυτοκινήτων γίνεται µέχρι σήµερα µε βάση το ν. 363/76.
Η πολυπλοκότητα του νόµου αυτού σε συνδυασµό µε την εµπλοκή
πολλών υπηρεσιών από τη φάση του προσδιορισµού της αξίας
µέχρι τον εκτελωνισµό του αυτοκινήτου αλλά και την πιστοποίηση
προδιαγραφών και εξοπλισµού οδηγεί πολλές φορές σε λάθη στην
εφαρµογή αυτής της διαδικασίας. Εάν ληφθεί µάλιστα υπόψη ότι
την τελευταία δεκαετία υπάρχουν τουλάχιστον πεντακόσιες χιλιάδες
διαφορετικοί εργοστασιακοί τιµοκατάλογοι αυτοκινήτων, που
δηµιουργούνται από συνδυασµό πολλών µοντέλων µε
διαφορετικούς κινητήρες και πολλά επίπεδα εξοπλισµού των
αυτοκινήτων, είναι βέβαιο ότι σε πολλές περιπτώσεις εισαγοµένων
µεταχειρισµένων αυτοκινήτων, που εκτελωνίζονται σε όλα τα
τελωνεία της χώρας, δηµιουργούνται σοβαρότατα λάθη στον
προσδιορισµό της φορολογητέας αξίας, κυρίως βέβαια στην
κατεύθυνση της υποεκτίµησης, µε αποτέλεσµα βέβαια την απώλεια
σηµαντικών εσόδων του δηµοσίου, κυρίως βέβαια από την
εισαγωγή µεταχειρισµένων αυτοκινήτων.
Με τις προτεινόµενες διατάξεις εξορθολογίζεται και εκσυγχρονίζεται
αυτό το νοµικό καθεστώς του καθορισµού της φορολογητέας αξίας
των επιβατικών αυτοκινήτων.
Απλοποιείται η διαδικασία, περιορίζεται η γραφειοκρατία και γίνεται
πιο αποτελεσµατικός ο έλεγχος είσπραξης του τέλους ταξινόµησης,
που αντικαθιστά τους δύο φόρους που ισχύουν µέχρι σήµερα,
δηλαδή τον ειδικό φόρο κατανάλωσης και το εφάπαξ πρόσθετο
ειδικό τέλος.
Mε το παρόν σχέδιο νόµου ρυθµίζονται επίσης τα θέµατα που
αφορούν τα καθεστώτα απαλλαγής προσωρινής εισαγωγής
οχηµάτων, τις φορολογικές αποθήκες κοινοτικών οχηµάτων,
αυτοκίνητα δηλαδή τα οποία έρχονται από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση,
προκειµένου να εναρµονιστεί η ελληνική νοµοθεσία µε τα αντίστοιχα
καθεστώτα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Τέλος το σχέδιο νόµου
αναφέρεται και στις παραβάσεις-κυρώσεις µε συγκεκριµένη
διαδικασία µε στόχο τη διαφάνεια, τη σαφήνεια και την αποφυγή
άσκοπης εµπλοκής των δικαστικών αρχών και τη διευκόλυνση των
διωκτικών υπηρεσιών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τις διατάξεις του νοµοσχεδίου που
συζητούµε σήµερα, εκτός από τη µείωση της αξίας των

εισαγοµένων αυτοκινήτων που κυµαίνεται σύµφωνα µε τους
συντελεστές που αναφέρονται στο σχέδιο νόµου από 4,9% έως 7%,
ανάλογα βέβαια µε τον κυβισµό των αυτοκινήτων, εκσυγχρονίζεται
και το σύστηµα του καθορισµού της φορολογητέας αξίας τους και
προστατεύεται το ατµοσφαιρικό περιβάλλον, κυρίως στα αστικά
κέντρα της χώρας µας, µε την υιοθέτηση των µεγαλύτερων
οικονοµικών κινήτρων για την αγορά αυτοκινήτων της τελευταίας
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
Θέλω να επισηµάνω κύριοι συνάδελφοι, ότι κατά τη διάρκεια της
συζήτησης του σχεδίου νόµου στη ∆ιαρκή Επιτροπή είχαµε την
ευκαιρία και τη δυνατότητα να ακούσουµε τις απόψεις των φορέων
που αντιπροσωπεύουν και την εµπορία και τη διακίνηση
καινουργών και µεταχειρισµένων αυτοκινήτων, από τους οποίους
σε επίπεδο αρχών του σχεδίου νόµου υπήρξε, θα έλεγα, θετική
ανταπόκριση. Μετά και από έναν εποικοδοµητικό επίσης διάλογο, ο
αρµόδιος Υπουργός Οικονοµικών αποδέχτηκε απόψεις και θέσεις
που αναπτύχθηκαν στη ∆ιαρκή Επιτροπή, τροποποιώντας και
συµπληρώνοντας το σχέδιο νόµου σε αρκετές του διατάξεις,
βελτιώνοντας έτσι ακόµη περισσότερο και τη δοµή του
νοµοσχεδίου, αλλά και τη δυνατότητα υλοποίησης κατά τον
καλύτερο δυνατό τρόπο και των αρχών και κατευθύνσεων του
σχεδίου νόµου που συζητούµε σήµερα.
Στην κατ' άρθρο βέβαια συζήτηση θα µας δοθεί επίσης η
δυνατότητα να διαµορφώσουµε προτάσεις που µπορούν να
βελτιώσουν ακόµη περισσότερο το σχέδιο νόµου που συζητούµε
σήµερα.
Κλείνοντας την εισήγησή µου, κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ όλους
να υπερψηφίσουµε το σχέδιο νόµου για τις διαρρυθµίσεις στη
φορολογία των αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις, ως µία
θετική νοµοθετική παρέµβαση της πολιτείας στην εξυγίανση των
διαδικασιών και του κυκλώµατος εµπορίας-διακίνησης των
αυτοκινήτων στη χώρα µας καθώς όµως κυρίως και στο ζήτηµα και
στην πολιτική που πρέπει να ακολουθήσουµε µε συγκεκριµένα
µέτρα για την προστασία του περιβάλλοντος. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος Σκρέκας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µε την ευκαιρία θέλω να ευχηθώ σε όλους χρόνια
πολλά και καλή χρονιά.
Η απόφαση της Κυβέρνησης να φέρει ενώπιον της Εθνικής
Αντιπροσωπείας το σχέδιο νόµου "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία
των αυτοκινήτων-οχηµάτων και άλλες διατάξεις" µας δίνει τη
δυνατότητα να παρατηρήσουµε και να αποδείξουµε για πολλοστή
φορά πόσο πρόχειρα, αποσπασµατικά και περιστασιακά επιχειρεί
να αντιµετωπίσει µε νοµοθετήµατα τόσο σηµαντικά θέµατα, όπως
είναι η φορολογία των αυτοκινήτων. 'Ενα πρώτο στοιχείο που
επιβεβαιώνει αυτόν τον ισχυρισµό µου είναι οι δεκαοκτώ
τροπολογίες, οι οποίες έχουν κατατεθεί και που είναι δεκαοκτώ
σχεδόν ξεχωριστά νοµοσχέδια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το εν λόγω φορολογικό νοµοσχέδιο
δεν µπορεί να µας βρει σύµφωνους, παρά το γεγονός ότι επιφέρει,
όπως φαίνεται, µικρές αλλαγές στη φιλοσοφία και στη δοµή του
ισχύοντος συστήµατος. Σε καµία επίσης περίπτωση δεν µπορεί να
δικαιολογήσει το µεγάλο θόρυβο που προκλήθηκε από τα Mέσα
Mαζικής Eνηµέρωσης πριν έλθει στη ∆ιαρκή Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων για συζήτηση.
Ο θόρυβος και η έντονη προβολή του θέµατος είχε κατά την άποψή
µας ως σκοπό τον αποπροσανατολισµό της κοινής γνώµης από τις
δυσµενείς επιπτώσεις που προκάλεσε ο προϋπολογισµός του έτους
1999, ένας προϋπολογισµός που για µία ακόµα φορά στηρίζεται,
όπως απεδείχθη, στην αύξηση των εσόδων του κράτους διά µέσου
της αυξήσεως των φορολογικών βαρών, τα οποία για το 1999
προϋπολογίζεται ότι θα φθάσουν τα εξακόσια δισεκατοµµύρια
(600.000.000.000) δραχµές, παρά τις περί του αντιθέτου
διακηρύξεις της Κυβέρνησης για µη επιβολή νέων φόρων.
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Και το ερώτηµα που τίθεται είναι: Πού θα βρεθούν αυτά τα χρήµατα
όταν είναι δεδοµένο ότι η φορολογική βάση είναι εξαντληµένη και τα
όρια αντοχής των φορολογουµένων βρίσκονται σε οριακό σηµείο;
Οι µειώσεις των εµµέσων φόρων που εξήγγειλε η Κυβέρνηση από
την κατανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας και την αγορά αυτοκινήτων
προϋπολογίζεται ότι θα φθάσει στο ύψος των εκατόν ογδόντα
δισεκατοµµυρίων (180.000.000.000) δραχµών. Κατά τους
ισχυρισµούς της η απώλεια αυτή θα αντικατασταθεί από άλλα
έσοδα, τα οποία συνιστούν φορολογικές επιβαρύνσεις ύψους
επτακοσίων ογδόντα δισεκατοµµυρίων (780.000.000.000) δραχµών
για τον προϋπολογισµό, προκειµένου η Κυβέρνηση να καταλήξει
στα εξακόσια δισεκατοµµύρια (600.000.000.000) που προβλέπονται
στον προϋπολογισµό.
Η πολιτική αυτή επιβεβαιώνει την άποψή µας ότι στόχος της
Κυβέρνησης είναι να παρουσιάσει τεχνητή µείωση του
πληθωρισµού µε αλχηµείες και τεχνάσµατα, χωρίς να επεµβαίνει
ουσιαστικά και αποτελεσµατικά στην αντιµετώπιση των οικονοµικών
αιτιών, που συντηρούν τον πληθωρισµό σε µέγεθος πολύ
µεγαλύτερο από εκείνο των ανταγωνιστών µας.
Επιχειρεί επίσης να εµφανίσει τη µείωση της φορολογίας των
αυτοκινήτων πολύ µεγαλύτερη απ'ό,τι πραγµατικά είναι. Η
προβλεπόµενη µείωση του 5% περίπου της τιµής των αυτοκινήτων
είναι βέβαιο ότι θα καλυφθεί πολύ γρήγορα στους πρώτους µήνες
του 1999 από τις επικείµενες αυξήσεις των εργοστασιακών τιµών
και τις ενδεχόµενες συναλλαγµατικές διαφορές. 'Ετσι το µέτρο
επισηµαίνουµε ότι είναι προσωρινό για όσους θέλουν να
αγοράσουν αυτοκίνητο και ότι ο κύκλος του θα κλείσει µε την
αύξηση των εργοστασιακών τιµών των αυτοκινήτων.
Εδώ πρέπει, κύριε Υπουργέ, να αναγνωρίσουµε όλοι το ταλέντο και
τις καλές σας επιδόσεις στον τρόπο να εµφανίζετε τα µικρά ως
πολύ µεγάλα, την προχειρότητα ως σοβαρή δουλειά, την
αποσπασµατικότητα ως τοµή στο φορολογικό σύστηµα. Ακόµα
καταφέρατε να δώσετε στο θέµα διαστάσεις κορυφαίου πολιτικού
γεγονότος, όταν όλοι σήµερα γνωρίζουν ότι το εισόδηµα των
εργαζοµένων µειώθηκε σηµαντικά και δεν επαρκεί για την
αντιµετώπιση των αναγκών, η ανεργία καλπάζει, οι φόροι αυξάνουν
µε την επιβολή νέων και την αύξηση παλαιών, οι επιχειρήσεις
κλείνουν η µία µετά την άλλη και αυτές που έµειναν λειτουργούν µε
σηµαντική µείωση του κύκλου εργασιών και αντίστοιχη µείωση του
προσωπικού, για να µπορέσουν να επιβιώσουν στο θολό και
αβέβαιο οικονοµικό και κοινωνικό περιβάλλον που διαµορφώσατε
µε τη γνωστή άνευρη πολιτική σας. Σε όλα τα προηγούµενα να
προστεθεί και η πρόσφατη απόφαση των ελληνικών δικαστηρίων,
που είδε το φως της δηµοσιότητας αυτές τις ηµέρες, η οποία
ανατρέπει τη µέχρι σήµερα λογική σας να επιµένετε σε εφαρµογή
νόµων, οι οποίοι λόγω της ένταξής µας στην Ενωµένη Ευρώπη, τη
Συνθήκη του Μάαστριχτ, αλλά και το Κοινοτικό ∆ίκαιο, δεν µπορούν
πλέον να ισχύσουν.
Αποτελεί πράγµατι η τελευταία απόφαση του δικαστηρίου, αλλά και
οι προηγούµενες, οδυνηρό ράπισµα στην Κυβέρνηση και το
δηµόσιο, το οποίο δυστυχώς στην Ελλάδα σε µεγάλο βαθµό νοµίζει
ότι µπορεί να πράττει ανεξέλεγκτα ό,τι θέλει, καταστρέφοντας
'Ελληνες πολίτες τους οποίους ατυχώς τα τελωνεία µας
χαρακτηρίζουν λαθρεµπόρους.
Είναι, λοιπόν, ή δεν είναι το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο ένα πονηρό
κατασκεύασµα, µε το οποίο επιχειρείτε να εξαπατήσετε τους
εταίρους µας και βλάπτετε ανεπανόρθωτα τους 'Ελληνες πολίτες και
τους επιχειρηµατίες; Είναι ή δεν είναι απάτη, όταν η ενσωµάτωση
των φόρων και των τελών ονοµάζεται ειδικό τέλος ταξινόµησης;
'Ολοι γνωρίζουν ότι τα τέλη γενικά και ειδικά είναι µικροποσά και
δεν έχουν καµία σχέση µε τους συντελεστές που βλέπουµε στις
κλίµακες που παρουσιάζετε στο νοµοσχέδιο.
Είναι ή δεν είναι επικίνδυνη η πολιτική σας, όταν µε τις ενέργειές
σας εκθέτετε τη χώρα στο εξωτερικό και εκµεταλλεύεστε τους
'Ελληνες πολίτες µε το να τους υποχρεώνετε να πληρώνουν
φόρους για την αγορά αγαθών που δια νόµου δεν υποχρεούνται να
πληρώνουν; Και κάνετε ένα βασικό πλέον αγαθό πολύ ακριβότερο,

απ' ό,τι ισχύει στις υπόλοιπες χώρες της Ενωµένης Ευρώπης.
Πώς εννοείτε, κύριε Υπουργέ, την ένταξη της Ελλάδας στην ΟΝΕ,
που τόσο διαφηµίζετε ιδιαίτερα τον τελευταίο καιρό και τη
χρησιµοποιείτε ως πολιτική ασπίδα για να σταµατήσετε την πολιτική
σας αποδυνάµωση; Γιατί δεν αφήνετε επιτέλους την αγορά να
δράσει ελεύθερα, για να δώσει όλα τα πλεονεκτήµατα που
προκύπτουν από τη διαµόρφωση των τιµών των προϊόντων µέσω
της προσφοράς και της ζήτησης; Γιατί δεν µετακυλάτε τους φόρους
από την κτήση των αυτοκινήτων στη χρήση, για να έχετε τα
δηµοσιονοµικά έσοδα που επιθυµείτε; Τι προσπαθείτε να κρύψετε
µε αυτό το νοµοσχέδιο;
'Εχουµε άδικο, όταν υποστηρίζουµε ότι το φορολογικό νοµοσχέδιο
έχει προσωρινό χαρακτήρα και εξυπηρετεί µόνο τη µείωση του
πληθωρισµού; Κύριε Υπουργέ, αν έγκαιρα είχατε µελετήσει το
Κοινοτικό ∆ίκαιο και την απελευθέρωση της αγοράς από την
επιβολή διπλής φορολογίας, ο µέσος όρος αυτοκινήτων στην
Ελλάδα θα βρισκόταν σήµερα στα επίπεδα των άλλων ευρωπαϊκών
χωρών, η ρύπανση θα είχε µειωθεί σηµαντικά και οι 'Ελληνες
πολίτες θα είχαν το προνόµιο να αγοράζουν φθηνά και καλά
αυτοκίνητα όπως συµβαίνει µε όλους τους άλλους πολίτες της
Ενωµένης Ευρώπης.
Με το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο επιδιώκετε, όπως λέτε, την
απλοποίηση µε την ενσωµάτωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης
και του εφάπαξ πρόσθετου ειδικού τέλους µε την καθιέρωση ενός
νέου τέλους µε την ονοµασία τέλος ταξινόµησης.
∆εύτερον, την υπαγωγή των επιβατικών αυτοκινήτων σε τέσσερις
φορολογικές κατηγορίες ανάλογα µε την αντιρρυπαντική τεχνολογία
τους, προσδιορίζοντας τρεις γενεές αντιρρυπαντικών αυτοκινήτων
καινουργών και µεταχειρισµένων.
Τρίτον, τη σύσταση ειδικής επιτροπής για τον έλεγχο της
κανονικότητας της αξίας και των δικαιολογητικών στοιχείων
καθορισµού αυτής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάρτιση ενός νοµοσχεδίου
πρέπει να είναι προϊόν σοβαρής έρευνας, µελέτης, αξιοποίησης
ειδικών, έµπειρων και ικανών στελεχών, ανάπτυξης διαλόγου των
εµπλεκοµένων και εν προκειµένω των εµπόρων εισαγωγέων
αυτοκινήτων καινουργών και µεταχειρισµένων όλων των
κατηγοριών, των καταναλωτών και των υπηρεσιακών παραγόντων,
ώστε να σταµατήσει η προχειρότητα, η σκοπιµότητα, η
προσωρινότητα και η αδικία στην εφαρµογή του. Το να
καταδυναστεύει ο ένας τον άλλον σ' αυτήν τη χώρα, νόµιµα ή
παράνοµα ανάλογα µε τη δύναµη που διαθέτει, είναι ότι χειρότερο
για µία οργανωµένη κοινωνία.
Επισηµάναµε, κύριε Υπουργέ, στην επιτροπή ότι το νοµοσχέδιο έχει
έντονα τα στοιχεία της προχειρότητας και ότι στην εφαρµογή του θα
δηµιουργήσει σηµαντικά προβλήµατα. Τα πρώτα συµπτώµατα από
την εφαρµογή του παρουσιάστηκαν στα τελωνεία όλο αυτό το
διάστηµα, από την περίοδο που ήρθε στην επιτροπή, µέχρι σήµερα.
Τελωνεία τα οποία τελούν σε αδυναµία να εφαρµόσουν το νόµο και
είναι λογικό, όταν η ασάφεια των άρθρων σε συνδυασµό και µε τον
όγκο εργασίας που προκαλεί ο µεγάλος αριθµός των συντελεστών
κατά κατηγορία και κατά περίπτωση, καθιστά αδύνατη την
ανταπόκριση των υπηρεσιών στη διεκπεραίωση των υποθέσεων.
∆υστυχώς, κάτι ανάλογο συµβαίνει και µε το θέµα των κυρώσεων
για τις παραβάσεις που προβλέπονται στο άρθρο 18. Οι κυρώσεις
διακρίνονται ανάλογα µε την καταγωγή του κατόχου του οχήµατος,
κοινοτικών και τρίτων χωρών.
Επίσης, τραγική είναι η κατάσταση και µε τα ποσοστά µείωσης που
καθιερώνονται για τον προσδιορισµό της φθοράς από συνήθη
χρήση των επιβατικών και φορτηγών αυτοκινήτων.
Με λίγα λόγια σας έχει πιάσει, κύριε Υπουργέ, η συντελεστοµανία
και η προστιµοµανία.
Κυρίες  και  κύριοι  συνάδελφοι,  δεν  υπάρχει  αµφιβολία  ότι  η
µέχρι  σήµερα  ισχύουσα  κατάσταση  στη  φορολογία  των
αυτοκινήτων  είχε  ανάγκη  από  ριζική  αναµόρφωση.  Μία
αναµόρφωση,  όµως,  σωστή,  πραγµατική  και  σύµφωνα  µε  τις
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ανάγκες των καιρών µας.
Με το νέο καθεστώς, που καθιερώνετε, δυσχεραίνετε ακόµα
περισσότερο την κατάσταση παρά την βοηθάτε, µε όλα όσα πιο
πάνω σας ανέφερα. Γιατί έχουµε πάρα πολλές κατηγορίες
εφαρµογής συντελεστών για επιβατικά, για ταξί, για αυτοκίνητα, για
αυτοκίνητα-τροχόσπιτα, για τζιπ, για αποχαρακτηρισµούς
αυτοκινήτων, για πετρελαιοκίνητα αυτοκίνητα και µια σειρά άλλα
θέµατα. ∆εν εναρµονίζετε, όπως λέτε στην εισηγητική σας έκθεση,
τη φορολογία των αυτοκινήτων µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο, όταν τα
άρθρα 10 και 14 είναι σαφώς αντίθετα προς το Κοινοτικό ∆ίκαιο.
'Αφησα, κύριε Υπουργέ, τελευταίο ένα άλλο εξίσου σοβαρό θέµα,
την κατηγορία των µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων. Η
αντιµετώπιση που επιχειρείται είναι τραγική. Και είναι τραγική για το
συγκεκριµένο κλάδο για το λόγο ότι η µεταχείρισή του είναι τέτοια,
που αν δεν αλλάξει ο κλάδος, οδηγείται στον αφανισµό. 'Ενας
κλάδος που έχει αναπτυχθεί µε πολύ δυσκολία, ένας κλάδος που
απασχολεί σήµερα πάνω από τριάντα χιλιάδες εργαζοµένους, ένας
κλάδος ο οποίος έχει δεσµευµένα τεράστια κεφάλαια.
Ο κλάδος των µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων χρειάζεται
συγκεκριµένη αντιµετώπιση. Χρειάζεται στο θέµα της βάσης της
επιβολής του φόρου να µην ισχύσουν τα ποσοστά µείωσης που
προβλέπονται στο άρθρο 4 παράγραφος 4, αλλά να γίνεται
αποδεκτό το τιµολόγιο, όπως άλλωστε προβλέπεται από τις
κοινοτικές διατάξεις και εφαρµόζεται για την επιβολή του ΦΠΑ.
∆ηλαδή και στην περίπτωση αυτή να έχουµε την ίδια εφαρµογή µε
τα καινούρια.
Εδώ ίσως επικαλεστείτε το επιχείρηµα αυτό που αναφέρατε και
στην επιτροπή, ότι υπάρχει κίνδυνος υποτιµολόγησης. Αν αυτό
υποστηρίξετε, θα πρέπει να σας πω ότι υποχρεούστε να φέρετε στο
Σώµα τα στοιχεία για το πόσες περιπτώσεις έχετε εντοπίσει και
πόσες παραπέµφθηκαν στις αρµόδιες δικαστικές αρχές, δεδοµένου
ότι η βάση στο Τελωνειακό Κώδικα προβλέπει αυστηρά πρόστιµα
και θεωρείται λαθρεµπορία.
Επίσης, η αντιµετώπιση του κλάδου των µεταχειρισµένων
αυτοκινήτων να είναι η ίδια µε εκείνη των καινούριων στο θέµα της
φορολογίας των βάσεων, δηλαδή των σασί.
Γνωρίζετε επίσης πάρα πολύ καλά ότι οι τιµές πώλησης των
µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων δηµοσιεύονται σε διεθνή
περιοδικά και αποτελούν κατά βάση τον µπούσουλα της υπηρεσίας
αξιών.
Τέλος η εισαγωγή στη χώρα µικρών κλειστών αυτοκινήτων κάτω
των 3,5 τόνων καθίσταται µε το νοµοσχέδιο απαγορευτική, για το
λόγο ότι η αλλαγή φορολογίας είναι ιδιαίτερα υψηλή σε αυτήν την
κατηγορία των αυτοκινήτων.
'Ενα άλλο σηµαντικό θέµα είναι η πιστοποίηση των φορτηγών
αυτοκινήτων από πλευράς ρύπων, όπου θεωρούνται ως
αντιρρυπαντικά µόνο µιας κατηγορίας εισαγόµενα φορτηγά
αυτοκίνητα και όχι των προηγούµενων αντιρρυπαντικών κοινοτικών
οδηγιών αντιρρυπαντικά αυτοκίνητα.
Σε ό,τι αφορά την παρατήρησή σας στην επιτροπή ότι οι εισαγωγείς
µεταχειρισµένων αυτοκινήτων εισάγουν στη χώρα χωριστά τις
βάσεις και χωριστά τις καρότσες, θέλω να σας πω ότι µε βάση τα
στοιχεία που έχουµε συγκεντρώσει έχει αποδειχθεί ότι πολύ µικρός
αριθµός τέτοιων περιστατικών βλέπουν το φως των στοιχείων, που
εσείς γενικά παρουσιάσατε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να ζητήσω από τον
Υπουργό τις υπόλοιπες ηµέρες κατά τη συζήτηση των άρθρων να
κάνει όλες εκείνες τις διορθώσεις που χρειάζονται, ώστε το υπό
συζήτηση νοµοσχέδιο να είναι ένα νοµοσχέδιο που θα µπορέσει να
σταθεί, να εφαρµοσθεί µέσα στα νέα δεδοµένα που έχουν
διαµορφωθεί και µε βάση τις ανάγκες της ελληνικής αγοράς.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Νικόλαος Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριοι Βουλευτές, δεν πέρασε ούτε ένας

µήνας από τότε που η Βουλή ψήφισε τον κρατικό προϋπολογισµό,
έναν προϋπολογισµό που κατά την άποψη του ΚΚΕ είναι ο πιο
αντιλαϊκός ο πιο σκληρός προϋπολογισµός, που συνεχίζει και
διαιωνίζει τη λιτότητα η Κυβέρνηση, η οποία τα υποτάσσει όλα στο
στόχο της ΟΝΕ.
Είναι επόµενο λοιπόν όλα τα φορολογικά συστήµατα και ιδιαίτερα
στη χώρα µας το φορολογικό σύστηµα που υπάρχει, να αποτελεί το
εργαλείο για να εξυπηρετήσει αυτόν τον προϋπολογισµό. Από την
άποψη αυτή λοιπόν και αυτό το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο είναι
συνέπεια της έως τώρα ακολουθούµενης αντιλαϊκής πολιτικής της
Κυβέρνησης και είναι ενταγµένο, όπως είπα και προηγούµενα, στην
πορεία των κριτηρίων σύγκλισης για την ένταξη της χώρας στο
στόχο της ΟΝΕ.
Κύριοι Βουλευτές, δεν µπορεί να µην πει κανείς ότι το νοµοσχέδιο
αυτό έχει και ορισµένα θετικά και προσπαθεί να βάλει σε µία τάξη το
όλο κύκλωµα που λέγεται αυτοκίνητο. Αλλά αυτά τα θετικά στοιχεία
δεν αλλάζουν κατά την άποψή µας την ουσία και το χαρακτήρα του
νοµοσχεδίου, το οποίο θεωρούµε ότι είναι έξω από την οικονοµική,
περιβαλλοντική, κυκλοφοριακή και φιλολαϊκή πολιτική, η οποία θα
βελτίωνε τους όρους και την ποιότητα ζωής των µικροµεσαίων και
των λαϊκών φτωχών στρωµάτων.
Κύριε Πρόεδρε, η µεσοσταθµική µείωση κατά 5,5% της τελικής
τιµής των Ι.Χ. αυτοκινήτων κατά τον κύριο Υπουργό Οικονοµικών
θα έχει θετική επίπτωση στον πληθωρισµό, της τάξης του 0,29%,
ενώ το δηµοσιονοµικό κόστος µε βάση τις πωλήσεις εκτιµάται ότι θα
είναι εξήντα πέντε δισεκατοµµύρια (65.000.000.000) δραχµές. Από
ό,τι λέγεται και από ό,τι έχει αναγραφεί στον Τύπο δεν θα έχει καµία
ουσιαστικά απώλεια από αυτά που αναφέρετε στην εισηγητική
έκθεση, δηλαδή απώλεια εξήντα πέντε δισεκατοµµυρίων
(65.000.000.000) δραχµών, διότι η άνοδος των πωλήσεων των
αυτοκινήτων έχει υπερκαλύψει και ουσιαστικά η Κυβέρνηση
βρίσκεται µε περισσότερα έσοδα από αυτά που προσδοκούσε, αν
δεν είχε κάνει τις µειώσεις των αυτοκινήτων.
'Οµως από τη µείωση των τιµών στα Ι.Χ. αν τα νούµερα δεν είναι
αµφίβολα, τα µικρού κυβισµού Ι.Χ. έως 1.000 κυβικά έχουν
δραχµική µείωση 213.000 δραχµές, ενώ τα µεγάλου κυβισµού
αυτοκίνητα θα έχουν µείωση που θα ξεπεράσει το 1.200.000
δραχµές. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ποιους ωφελεί ο νόµος και σε
ποιους δίνει τη δυνατότητα να αγοράσουν µεγαλύτερα αυτοκίνητα.
Ανεξάρτητα απο το ποιοι θα ωφεληθούν περισσότερο απ'όσους
έχουν τη δυνατότητα απόκτησης καινούριου αυτοκινήτου, δεν
µπορεί κανείς να µην επισηµάνει ότι αποτελεί υποκρισία, µέτρα που
παίρνονται και αποβλέπουν στη στατική συγκράτηση του δείκτη
τιµών καταναλωτή και στην ολόπλευρη ενίσχυση των εισαγωγέων
αυτοκινήτων να παρουσιάζονται ως µέτρα φιλολαϊκά, σε µια
περίοδο που το κάθε κυβερνητικό µέτρο συναγωνίζεται σε
αντιλαϊκότητα το προηγούµενο.
Πιστεύω ότι διαβάσατε και σεις στον Τύπο τις άγριες διαθέσεις που
είχαν δείξει οι έµποροι αυτοκινήτων, που είναι και οι µεγάλοι
κερδισµένοι αυτής της υπόθεσης. Μιλούσαν για επικείµενη αύξηση
της εργοστασιακής τιµής των αυτοκινήτων, προκειµένου να
προσελκύσουν τους αγοραστές για να κλείσουν τα αυτοκίνητα.
Επίσης, ελέγετο ότι µπορούσαν να παίξουν µε τα διάφορα
αξεσουάρ των υποτιµολογήσεων των αυτοκινήτων. Και δεν
απεκλείετο να το κάνουν αυτό και στις περιπτώσεις των
υπερτιµολογήσεων και των υποτιµολογήσεων, ανάλογα µε την
περίπτωση, εκµεταλλευόµενοι το νέο τρόπο υπολογισµού της
φορολογητέας αξίας των εισαγοµένων αυτοκινήτων.
Ο ρόλος του αστικού κράτους στη διατήρηση της υψηλής
κερδοφορίας των βιοµηχανιών αυτοκινήτων και των εµπορικών
αντιπροσώπων υπήρξε καταλυτικός. Από το 1990 εξαγγέλλονται
και  προωθούνται  σχέδια  απόσυρσης  παλαιών  αυτοκινήτων  για
αγορά  νέων  αντιρρυπαντικής  τεχνολογίας  µε  ευνοϊκούς  όρους.
Το  1992-1993  µε  τον  κ.  Μάνο  είχαµε  µείωση  των  ειδικών
φόρων  κατανάλωσης  των  επιβατικών  αυτοκινήτων.  Με  την
αλλαγή  στην  κυβέρνηση  το  1997  τα  Υπουργεία  Οικονο-
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µικών και ΠΕΧΩ∆Ε συνεργάζονται για να προωθήσουν από κοινού
ένα σχέδιο απόσυρσης, ώστε να τονώσουν την αγορά που
παρουσίαζε σηµεία κάµψης.
'Οµως ελέω πληθωρισµού εφαρµόζεται άλλο σχέδιο τόνωσης της
αγοράς, εξυπηρετώντας παράλληλα τους ονοµαστικούς στόχους
του Μάαστριχτ, ώστε η ελληνική πλουτοκρατία να ενσωµατωθεί στο
στενό πυρήνα της ευρωπαϊκής καπιταλιστικής ολοκλήρωσης. Είναι
µια πολιτική απόφαση που αποκαλύπτει σε όλο της το µεγαλείο στο
ταξικό πλαίσιο και την ηθική στάση αυτών που παίρνουν σήµερα τις
αποφάσεις για τα µεγάλα εθνικά, οικονοµικά θέµατα του λαού και
της χώρας. Πάνω από δεκαπέντε χρόνια εφαρµόζουν µια βάρβαρη
πολιτική λιτότητας, κύρια στοιχεία της οποίας είναι η επιβολή
υπέρογκων φορολογιών στα λαϊκά στρώµατα, η κατεδάφιση των
κοινωνικών δαπανών, η άγρια εκµετάλλευση της εργατικής δύναµης
µε την καθήλωση των εργατικών εισοδηµάτων στα επίπεδα του
1992, η κατάργηση πρόσφατα των εργασιακών σχέσεων, η νέα
ρύθµιση στα κοινωνικοασφαλιστικά δικαιώµατα των εργαζοµένων
κλπ.
Τα µέτρα που προβλέπουν οι διατάξεις αυτού του νοµοσχεδίου δεν
έχουν στόχο ούτε τις περιβαλλοντικές ανησυχίες της Κυβέρνησης
ούτε τη δήθεν οικονοµική ελάφρυνση των εργαζοµένων. Το κίνητρο
αυτού του νοµοσχεδίου πέρα από τη µείωση του πληθωρισµού
είναι η αύξηση των κερδών των αυτοκινητοβιοµηχανιών. Αντί να
ενισχυθούν τα δηµόσια µέσα µεταφοράς και να βελτιωθούν τα οδικά
δίκτυα, αντί να ενισχυθεί η τάση περιορισµού του Ι.Χ. αυτοκινήτου,
σαν αναγκαίο µέσο προστασίας των µεγάλων αστικών κέντρων που
βουλιάζουν καθηµερινά από τις εκατοντάδες χιλιάδες Ι.Χ., που
δηµιουργούν συνθήκες ασφυξίας στο κυκλοφοριακό, παίρνονται
τέτοια µέτρα, που θα σπρώξουν τον 'Ελληνα καταναλωτή να
αγοράσει ιδιωτικό µεταφορικό µέσο αδιαφορώντας για την επιπλέον
επιβάρυνση της ατµόσφαιρας σε ρύπους. Παράλληλα γίνεται ένας
ανηλεής ιδεολογικός βοµβαρδισµός της κοινής γνώµης για την
απόκτηση αυτοκινήτου µε ακριβοπληρωµένες διαφηµίσεις, µε
ειδικές εκποµπές και µε εξειδικευµένα περιοδικά. 'Ολα αυτά
επιστρατεύονται για να πείσουν τον 'Ελληνα εργαζόµενο ότι η
αποκτηση αυτοκινήτου αποτελεί στοιχείο κοινωνικής ανόδου. Αφού
οι άνθρωποι στερούνται κοινωνικών οραµάτων, προσπαθούν να
κάνουν οράµατα και ιδεολογία την τεχνολογία των τεσσάρων
τροχών.
Kύριοι Βουλευτές, οι µεγάλες διεθνείς αυτοκινητοβιοµηχανίες και όχι
µόνο, που έπαιξαν ένα σηµαντικό ρόλο στην απαξίωση και τελικά
στη διάθεση του ελληνικού σιδηροδρόµου, προσδοκούν τεράστια
οικονοµικά οφέλη από την υλοποίηση αυτού του νοµοσχεδίου και οι
εργαζόµενοι, το κυκλοφοριακό και το περιβάλλον, θα είναι και πάλι
τα µεγάλα θύµατα αυτού του νοµοσχεδίου.
Θα ήθελα να πω και ορισµένα που έχουν σχέση µε τα
περιβαλλοντικά µέτρα, τα οποία δεν παίρνει, ενώ θα έπρεπε, η
Κυβέρνηση, παρ' όλο που πληρώνει ο ελληνικός λαός πάρα πολλά.
Κύριοι Βουλευτές, σε κάθε οικοδοµική άδεια υπάρχει ένα τέλος για
το ΕΤΕΡΠΣ. 'Oλοι το ξέρουµε αυτό το ταµείο, ανήκει στο Υπουργείο
ΠΕΧΩ∆Ε κλπ. 'Ενας από τους κύριους στόχους των χρηµάτων
αυτών είναι να γίνουν γκαράζ, είτε υπαίθρια, είτε πολυόροφα,
δηµόσια για την εξυπηρέτηση της στάθµευσης των αυτοκινήτων.
Μέχρι σήµερα µόνο γι' αυτόν το σκοπό δεν διατίθενται γι' αυτά τα
λεφτά. Πηγαίνουν για διάφορους άλλους σκοπούς παρά για την
αξιοποίηση του προορισµού αυτών των χρηµάτων.
Πέρα απ' αυτό θέλω να κάνω και ορισµένες παρατηρήσεις για το
ίδιο το νοµοσχέδιο και τις τροπολογίες.
Κύριε Υπουργέ στα περισσότερα άρθρα υπάρχει µια εξουσιοδοτική
διάταξη προς εσάς που ρυθµίζει ουσιαστικά θέµατα. Σας αναφέρω
ορισµένα παραδείγµατα. Στο άρθρο 2 παράγραφος 7, µε κοινές
αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµικών, ΠΕΧΩ∆Ε, Μεταφορών
κλπ. θα καθορίζονται οι διαδικασίες και τα απαραίτητα
δικαιολογητικά για το χαρακτηρισµό των αυτοκινήτων ως
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας κλπ.
Στο άρθρο 7 παράγραφος 3 καθορίζονται τα απαραίτητα

δικαιολογητικά για τον προσδιορισµό της αξίας των αυτοκινήτων ή η
σύσταση της ειδικής επιτροπής για τον έλεγχο της κανονικότητας
της αξίας και τα δικαιολογητικά των στοιχείων καθορισµού της και
µια σειρά άλλες διατάξεις που εµπεριέχονται µέσα στο νοµοσχέδιο
και που ζητούν εξουσιοδοτήσεις από τον Υπουργό.
Θα ήθελα εδώ να επισηµάνω ότι οι διάφορες τροπολογίες, οι οποίες
έχουν κατατεθεί, θα µπορούσαν να αποτελέσουν ένα µεγάλο
φορολογικό νοµοσχέδιο και δεν είναι µόνο αυτό που ασχολείται,
όπως λέγεται ειδικά για τα αυτοκίνητα, τις µοτοσικλέτες κλπ. Οι νέες
διατάξεις πιάνουν πάρα πολλές πτυχές του φορολογικού
συστήµατος και εδώ οι τροπολογίες αυτές έρχονται να ενισχύσουν
το χαρακτήρα της θεσµικής κατοχύρωσης και ακόµα παραπέρα της
κερδοφορίας της πλουτοκρατίας. Με τροπολογίες που έχουν
κατετεθεί, όπως αυτές που αναφέρονται για την εφαρµογή, έως και
18% για τα αγροτικά προϊόντα που πηγαίνουν προς τις βιοµηχανίες,
δεν ξέρω, αν αληθεύει κύριε Υπουργέ, κάτι τέτοιο, πάντως έχει
ακουστεί από τον τηλεοπτικό σταθµό "ΣΚΑΙ" ότι οι
καπνοβιοµηχανίες αµέσως ανακοίνωσαν την αύξηση της τιµής των
τσιγάρων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αν το είπε ο
"ΣΚΑΙ", ίσως έτσι να είναι!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εγώ, πάντως, περιµένω από σας την
απάντηση. Πρέπει να δούµε εξάλλου και τις διαθέσεις των
βιοµηχάνων. Είναι µια σπόντα, για να προετοιµάσουν την κοινή
γνώµη. Εσείς θέλω να ξέρω τι λέτε και τι θέση έχετε γι' αυτά τα
θέµατα.
Επίσης, υπάρχει η τροπολογία που ήταν υποχρεωµένοι οι
φορολογούµενοι να αναγράφουν στις φορολογικές τους δηλώσεις
όλα τα εισοδήµατα, ανεξαρτήτως αν φορολογούνται ή όχι, από τους
τόκους καταθέσεων, κρατικούς τίτλους, µερίσµατα από µετοχές που
έχουν φορολογηθεί κλπ. Ουσιαστικά αυτά βγαίνουν από το ξέπλυµα
χρήµατος και σήµερα δεν θα είναι υποχρεωµένοι να αναγράφουν,
ενώ ψηφίστηκε πέρσι το Μάρτη. 'Οµως η Κυβέρνηση έρχεται
ύστερα από τις πιέσεις που είχε από τους τραπεζίτες και τους
γνωστούς τζογαδόρους και αναιρεί αυτήν τη διάταξη µε νέα
τροπολογία. Τι σηµαίνει αυτό; Γιατί έρχεται αυτή η τροπολογία;
Εµείς πιστεύουµε ότι εξυπηρετεί ακόµα περισσότερο αυτούς οι
οποίοι παίζουν στο τζόγο του χρήµατος και οι οποίοι ουσιαστικά
έχουν κάθε φορά τις διευκολύνσεις από τις κυβερνήσεις.
Κύριοι Βουλευτές, θα σταθούµε περισσότερο διεξοδικά στα άρθρα.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα καταψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο και
θεωρεί ότι είναι ένα ακόµα νοµοσχέδιο, το οποίο βοηθά ουσιαστικά
στο να κερδίζουν ακόµα περισσότερο οι πλουσιοκατέχοντες και να
φορτώνονται µε βάρη οι εργαζόµενοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Βουλευτής κ.
Βασίλειος Κορκολόπουλος ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του
στο εξωτερικό από τις 18/1/1999 έως τις 24/1/1999.
Επίσης ο Βουλευτής κ. Ιωάννης ∆ραγασάκης ζητεί άδεια απουσίας
του στο εξωτερικό για τις 14 και 15 Ιανουαρίου 1999.
H Boυλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η Βουλή ενέκρινε.
Ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού της Αριστεράς και της
Προόδου κ. Ευάγγελος Αποστόλου, έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: H Kυβέρνηση παρουσίασε το
συζητούµενο νοµοσχέδιο ως έκφραση επιτυχίας της κυβερνητικής
πολιτικής και ως εκδήλωση της δυνατότητας που έχει αποκτήσει, να
ασκεί  µια  πιο  άνετη  οικονοµική  πολιτική.  Αν  όντως  αυτό
συµβαίνει,  τότε  θα  έπρεπε  να  συζητήσουµε  κατά  πόσο  αυτά
τα  εξήντα  πέντε  δισεκατοµµύρια  (65.000.000.000)  δραχµές
έπρεπε  να  τα  δώσουµε  στο  κύκλωµα  των  αυτοκινήτων  ή
κάπου  αλλού.  'Επρεπε  να  συζητήσουµε  εάν  υπήρχε  καλύτερος
τρόπος  διάθεσής  τους.  Βέβαια  η  ορθή  άποψη  είναι
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ότι υποχρεώθηκε η Κυβέρνηση να καταφύγει σ'αυτό το έκτακτο
µέτρο, για να µειώσει τον πληθωρισµό. Το θέµα όµως είναι αν µε
αυτούς τους τρόπους εξασφαλίζουµε βιώσιµη µείωση του
πληθωρισµού, γιατί ανεβαίνει ο πληθωρισµός, ανεβαίνουν οι τιµές,
ενώ αντίθετα οι µισθοί µειώνονται. Οι τιµές του πετρελαίου έχουν
φθάσει σε εξευτελιστικά επίπεδα. Ο εισαγόµενος πληθωρισµός είναι
ουσιαστικά µηδενικός. ∆εν θα πρέπει, λοιπόν, να εξετάσουµε γιατί
στη χώρα µας έχουµε έναν πληθωρισµό ο οποίος έχει κολλήσει στο
4%;
Αγαπητοί συνάδελφοι, έχουµε αυτόν τον πληθωρισµό, γιατί
εξακολουθεί να υπάρχει πληθωρισµός κερδών, κάτι που πρόσφατα
και ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας στην Επιτροπή
Οικονοµικών είχε αναφέρει, τονίζοντας ταυτόχρονα και τη µείωση
του εργατικού κόστους που υπάρχει τα τελευταία χρόνια στη χώρα
µας.
Η ευφορία που δηµιουργήθηκε µε την κατάθεση του συζητούµενου
νοµοσχεδίου για φθηνό και καλύτερο αυτοκίνητο δύο µήνες µετά
έχει σχεδόν ξεφουσκώσει και έπειτα από τις πολλές επίσηµες ή
ανεπίσηµες ανακοινώσεις -θυµάστε τότε- για τελική µείωση των
τιµών 10%, 12% δεν είναι σίγουρο αν έχουµε φθάσει σήµερα στη
µεσοσταθµική µείωση 5,5%, που σε απόλυτους αριθµούς είναι από
ογδόντα χιλιάδες (80.000) δραχµές έως διακόσιες χιλιάδες
(200.000) δραχµές για τα µικρού κυβισµού αυτοκίνητα, διακόσιες
χιλιάδες (200.000) δραχµές ως τετρακόσιες χιλιάδες (400.000)
δραχµές για τα µεσαίου κυβισµού αυτοκίνητα και µέχρι ένα
εκατοµµύριο (1.000.000) δραχµές για τα µεγάλου κυβισµού
αυτοκίνητα.
Η πρώτη δική µας παρατήρηση είναι ότι τα ποσά αυτά είναι πολύ
µικρά σε απόλυτους αριθµούς και ουσιαστικά στην πράξη είναι
µικρότερης αξίας. Γιατί όλοι γνωρίζουµε ότι όταν κάποιος πάει να
αγοράσει ένα αυτοκίνητο αξίας τριών εκατοµµυρίων (3.000.000)
δραχµών ή τεσσάρων εκατοµµυρίων (4.000.000) δραχµών,
συνήθως µια έκπτωση της τάξης των εκατό χιλιάδων (100.000)
δραχµών είναι κάτι που προσφέρεται άµεσα από τον έµπορο
αυτοκινήτων.
Η δεύτερη παρατήρηση είναι ότι ακόµα και αυτές οι µειώσεις δεν
φαίνεται να έχουν περάσει όλες στην κατανάλωση.
Η τρίτη παρατήρηση είναι ότι αυτή η µείωση φαίνεται ότι θα έχει
µικρό ορίζοντα, αφού το πολύ µέχρι το Μάρτιο -έτσι λέγεται- θα
υπάρξουν αυξήσεις. Γιατί υπάρχει ένα επιχείρηµα από τους
εισαγωγείς αυτοκινήτων, τους εµπόρους, που λέει ότι επειδή στην
Ελλάδα το αυτοκίνητο είναι υπερφορολογηµένο, οι
αυτοκινητοβιοµηχανίες το πωλούν σε µικρή τιµή και οι έµποροι
συµπιέζουν τα κέρδη τους και για το λόγο αυτόν πρέπει να υπάρξει
αύξηση της τιµής του αυτοκινήτου ή τουλάχιστον η µείωση της
φορολογίας να µην περάσει όλη στον καταναλωτή.
Βέβαια µπορεί να µην το είπαν έτσι, αλλά ο πρόεδρος του
Συνδέσµου Εµπόρων Αυτοκινήτων είπε ότι οι µειώσεις δεν είναι έτσι
όπως ακριβώς τις ανακοινώνει το Υπουργείο.
Αυτό βέβαια που σήµερα εµείς θα θέλαµε από τον κύριο Υπουργό
είναι να µας ενηµερώσει µε στοιχεία, αν όντως στο διάστηµα µέχρι
σήµερα αυτή η µείωση έχει περάσει όλη στον καταναλωτή. Γιατί αν
χρειάζεται η κινητοποίηση του Σ∆ΟΕ για να περάσει ισόποση
µείωση της τελικής τιµής µε τη µείωση των φόρων, τότε υπάρχει
κάποια αδυναµία. Γιατί όλοι γνωρίζουµε -και ο κύριος Υπουργός το
γνωρίζει- αν θελήσουν οι έµποροι αύριο να αυξήσουν την τιµή των
αυτοκινήτων κατά 1% δεν υπάρχει µηχανισµός ο οποίος θα τους το
απαγορεύσει και µετά απ' αυτήν την αύξηση ένα µεγάλος µέρος
αυτής της µείωσης είναι δυνατόν να εξαφανιστεί.
Βέβαια αναφέρεται ότι θα δηµιουργηθεί η Επιτροπή ∆ιαφάνειας και
∆εοντολογίας, στην οποία θα παραπέµπονται όσοι έµποροι
κερδοσκοπούν σε βάρος των καταναλωτών. Τώρα το κατά πόσο
αυτή η επιτροπή θα εξασφαλίσει το ζητούµενο, αµφιβάλλουµε, γιατί
ξέρουµε τι έχει γίνει µέχρι σήµερα σε όλες αυτές τις περιπτώσεις
λειτουργίας ανάλογων επιτροπών.
Βέβαια µπορεί ο κύριος Υπουργός να επικαλεσθεί τον πατριωτισµό
των εµπόρων -κάτι ανάλογο έκανε και ο κ. Χρυσοχοϊδης πρόσφατα

µε τα σούπερ µάρκετ, µε τους εµπόρους τροφίµων- κάτι βέβαια το
οποίο αποτελεί παγκόσµια πρωτοτυπία, αλλά και αυτό δεν είχε τα
αναµενόµενα αποτελέσµατα.
Αγαπητοί συνάδελφοι η υπόθεση του Ι.Χ. δεν µπορεί να εξαντληθεί
µε φορολογικούς υπολογισµούς έστω και στα πλαίσια της ΟΝΕ και
της µείωσης του πληθωρισµού κατά 0,29%. Η πολιτική του
αυτοκινήτου θα πρέπει να είναι άρρηκτα δεµένη µε την κοινωνική
και οικολογική του διάσταση. Το αυτοκίνητο δεν είναι ούτε είδος
πολυτελείας αλλά ούτε µπορεί να ειδωθεί ξεκοµµένο από το
περιβάλλον. Από τη σκοπιά αυτή, για µας το νοµοσχέδιο είναι
ανεπαρκές. ∆εν µπορούµε να πούµε σήµερα ότι βλέπουµε το
αυτοκίνητο σε σχέση µε τον πληθωρισµό και την ΟΝΕ και αύριο το
αυτοκίνητο σε σχέση µε το κυκλοφοριακό, το περιβάλλον, το νέφος.
Κάποια πράγµατα είναι τόσο δεµένα µεταξύ τους, που θα πρέπει να
τα βλέπουµε σφαιρικά, θα πρέπει να τα βλέπουµε στην ολότητά
τους και δεν είναι δυνατόν να παίρνουµε σήµερα µέτρα τα οποία
αύριο ουσιαστικά θα αναιρεθούν και αύριο υπάρχει περίπτωση να
µην µπορούν να εφαρµοστούν.
Αυτές οι ρυθµίσεις λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, για µας γεννούν
πολλά ερωτήµατα. Φθάνει από µόνη της η µείωση της φορολογίας
των αυτοκινήτων που έχουν κατασκευαστεί µετά το 1996 και η
µείωση του µέσου όρου ηλικίας των αυτοκινήτων από µόνα τους για
την προστασία του περιβάλλοντος; Μήπως το µέτρο αυτό
ξεκοµµένο θα επιβαρύνει το περιβάλλον, το κυκλοφοριακό, το
νέφος; Μπορούµε να πούµε ότι ενδιαφερόµαστε για την προστασία
του περιβάλλοντος παίρνοντας µόνο αυτό το µέτρο; Επιστηµονικές
µελέτες, πραγµατικά, λένε ότι τα αυτοκίνητα αντιρρυπαντικής
τεχνολογίας που κατασκευάστηκαν µετά το 1966, πράγµατι,
εκπέµπουν ρύπους οκτώ φορές λιγότερο από τα αυτοκίνητα τα πριν
του 1992. Και πράγµατι µε τις σχετικές ρυθµίσεις ευνοούνται αυτά
ακριβώς τα αυτοκίνητα.
Θεωρούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, σηµαντική παράλειψη ότι δεν
προβλέπεται το καθεστώς της απόσυρσης των αυτοκινήτων.
Επίσης, δεν παίρνονται σοβαρά µέτρα για την αντιµετώπιση ενός
σκανδάλου που πραγµατικά αποτελεί πρόκληση απέναντι στον
ελληνικό λαό. ∆εν αντιµετωπίζονται τα αυτοκίνητα, τα γνωστά ΕΥ. Η
υλοποίηση του νόµου που συζητάµε για να έχει πραγµατικά
επιπτώσεις θετικές στο θέµα του κυκλοφοριακού και της
ατµοσφαιρικής ρύπανσης είναι απαραίτητο να συνδυαστεί µε τα
µέσα µαζικής µεταφοράς που εξυπηρετούν τον πολίτη και τις
µεταφορικές του ανάγκες στα αστικά κέντρα. ∆ιαφορετικά δεν θα
υπάρξει καµία αντιµετώπιση αυτών των θεµάτων και ουσιαστικά
πάλι σε µια ακινησία θα οδηγούµαστε, η οποία θα επιβαρύνει
περισσότερο το περιβάλλον.
Επίσης, είναι αναγκαίο να υπάρξει σοβαρός έλεγχος των οχηµάτων,
µηχανολογικός, καυσαέρια, των καυσίµων που κυκλοφορούν στην
αγορά. Τα ΚΤΕΟ θα πρέπει να φροντίσει η Κυβέρνηση να
αναβαθµιστούν, να παίξουν τον πραγµατικό ρόλο που πρέπει να
παίζουν και να πάψουν να είναι ουσιαστικά ένας κρίκος
γραφειοκρατικής αλυσίδας στο όλο νοµοθετικό πλαίσιο που
υπάρχει.
Για να λειτουργήσει, αγαπητοί συνάδελφοι, πρακτικά αυτή η
ωφέλεια, η οποία όντως, όπως σας είπα, υπάρχει µε τη µείωση της
έµµεσης φορολογίας, χρειάζεται, πρώτον, µεγαλύτερη µείωση στα
µικρού και µεσαίου κυβισµού αυτοκίνητα και θα πρέπει
περισσότερο να ενισχύονται οι κάτοχοι του µικρού και µεσαίου
κυβισµού αυτοκινήτων, γιατί αυτοί όντως έχουν περισσότερο
αυτοκίνητα παλιάς τεχνολογίας και αδυνατούν λόγω της ασθενούς
οικονοµικής τους θέσης να αλλάξουν εύκολα τα αυτοκίνητα. Γι'
αυτούς θα είναι ένα ισχυρό κίνητρο το να πάρουν αυτοκίνητα νέας
τεχνολογίας, αυτοκίνητα µετά το 1996.
'Ενα δεύτερο, θα πρέπει η µείωση στις µοτοσικλέτες και τις
µηχανές, που είναι κατά µέσον όρο 30.000 εως 50.000 δραχµές, να
αυξηθεί. Με δεδοµένες τις συνθήκες κυκλοφορίας, την έλλειψη
χώρων παρκαρίσµατος, την ανάγκη για την προστασία του
περιβάλλοντος, είναι ανάγκη να αναβαθµιστεί αυτό σαν µέσον και
για να αναβαθµιστεί θα πρέπει να υπάρξει µια µεγαλύτερη µείωση
της φορολογίας.
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'Ενα τρίτο θέµα είναι, όπως προανέφερα, το να υπάρξει ένας
τέτοιος έλεγχος ειδικά στα παλιάς τεχνολογίας αυτοκίνητα, ώστε
µέχρι τουλάχιστον να αποσυρθούν να λειτουργούν µε συνθήκες όσο
το δυνατόν λιγότερο επιβαρυντικές για το περιβάλλον.
Βέβαια, όπως σας είπα, όντως γίνεται µια προσπάθεια προς την
κατεύθυνση µείωσης της έµµεσης φορολογίας στα αυτοκίνητα στο
συζητούµενο νοµοσχέδιο και απ' αυτήν την άποψη κάποιος θα
έπρεπε να συµφωνήσει τουλάχιστον επί της αρχής. 'Οµως,
αγαπητοί συνάδελφοι, η προσθήκη τροπολογιών τόσων και τέτοιων
στο συζητούµενο νοµοσχέδιο ουσιαστικά αλλάζει την ουσία του
νοµοσχεδίου. Γιατί από τη στιγµή που εισάγουµε τροπολογίες που
αναφέρονται σε φορολογικές διατάξεις πολύ σηµαντικές δεν είναι
δυνατόν εµείς να συµφωνήσουµε. Επιτέλους θα πρέπει να
σταµατήσει αυτή η λογική της εισαγωγής τροπολογιών µε
φορολογικό περιεχόµενο, οι οποίες γίνονται άρθρα σε νοµοσχέδια.
Θα πρέπει να σταµατήσει η Κυβέρνηση να κρύβεται πίσω από την
υπόσχεσή της ότι δεν θα φέρει καινούριο φορολογικό νοµοσχέδιο.
'Ολα τα θέµατα τα φορολογικά κάποια στιγµή -τουλάχιστον µια
φορά το χρόνο- θα πρέπει να αντιµετωπίζονται ενιαία και να µην
έχουµε αυτές τις αλλεπάλληλες εισαγωγές τροπολογιών.
Γι' αυτούς τους λόγους εµείς καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Kινήµατος κ. Αναστάσιος Ιντζές έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο
νόµου που συζητούµε µπορώ να το χαρακτηρίσω συγκυριακό -και
θα εξηγήσω τους λόγους- αποπροσανατολιστικό και απατηλό. Για
µια ακόµη φορά η Κυβέρνηση πριν από ένα µήνα διαβεβαίωνε το
Σώµα και τον ελληνικό λαό ότι δεν θα επιβάλει νέους φόρους για τις
ανάγκες εκτέλεσης του προϋπολογισµού του 1999 και δεν πέρασαν
δέκα µέρες που φέρνει το παρόν νοµοσχέδιο.
Το παρόν νοµοσχέδιο είχε κατατεθεί προ της καταθέσεως του
προϋπολογισµού, αλλά οι τροπολογίες που έχουν κατατεθεί έχουν
γίνει το κύριο σώµα του νοµοσχεδίου και το αντικείµενο που
αντιµετωπίζει το νοµοσχέδιο έχει γίνει δευτερεύουσες διατάξεις.
Πράγµατι είναι λυπηρό.
Με την αναπροσαρµογή των συντελεστών αµοιβής εµπορικότητας
των µισθίων δηµιουργούνται τεχνητά εισοδήµατα και έτσι αυξάνεται
η φορολόγηση των επαγγελµατιών, βιοτεχνών, εµπόρων, τη στιγµή
που η αγορά έχει νεκρωθεί, τη στιγµή που χιλιάδες µικροµεσαίες
επιχειρήσεις κλείνουν ή βρίσκονται στο στάδιο απόγνωσης. Είναι
χαρακτηριστικό ότι και στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη βλέπει
κανείς συχνά σε κεντρικούς εµπορικούς δρόµους ενοικιαστήρια,
που άλλοτε αυτό ήταν αδιανόητο.
Η δεύτερη τροπολογία, που είναι το κύριο αντικείµενο του υπό
συζήτηση σχεδίου νόµου, είναι η κατάργηση της φορολογίας των
τόκων που προέρχονται από τα οµόλογα για τους επενδυτές
µονίµους κατοίκους του εξωτερικού.
Η τρίτη τροπολογία -και ακούσατε, κύριοι συνάδελφοι, πώς
εξυπηρετείται το µεγάλο κεφάλαιο- απαλλάσσει τις συµβάσεις
δανείων, πιστώσεων, εγγυήσεων ή άλλων µορφών
χρηµατοδοτήσεως, στις οποίες συµβάλλεται η Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων. Και καλώς γίνεται αυτό, διότι η Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων είναι µη κερδοσκοπικός οργανισµός οικονοµικός, αλλά
αυτές τις απαλλαγές τις επεκτείνει και σε τράπεζες, οι οποίες
χρηµατοδοτούν κατασκευαστικές εταιρείες που αναλαµβάνουν
δηµόσια έργα, είτε µε αυτοχρηµατοδότηση είτε µε
συγχρηµατοδότηση και σε απλές εµπορικές τράπεζες και ηµεδαπές
και αλλοδαπές. Η αιτιολογία είναι ότι τις πράξεις αυτές δεν µπορεί
να τις ελέγξει το ελληνικό δηµόσιο, διότι οι ξένες τράπεζες που
έχουν µεγάλη πείρα σε τέτοιου είδους διεθνείς χρηµατοδοτήσεις
βρίσκουν διάφορες µορφές, που εξαπατούν τις αρχές, διάφορα
τερτίπια, που µπορούν να αποφύγουν τη φορολόγηση. Και επειδή
αυτό συµβαίνει, για να µην υστερούν οι ελληνικές τράπεζες,
απαλλάσσονται και αυτές για να είναι ανταγωνιστικές σε σχέση µε
τις αλλοδαπές τράπεζες που χρηµατοδοτούν ηµεδαπές

κατασκευαστικές εταιρείες για την κατασκευή δηµοσίων έργων.
Ανέφερα αυτά τα τρία χαρακτηριστικά παραδείγµατα, για να δείξω
ότι από τη µία πλευρά έχουµε ελάφρυνση, απαλλαγή της
φορολογίας του µεγάλου κεφαλαίου, και από την άλλη έχουµε
αύξηση των φορολογικών βαρών των µικρών και µεσαίων
επιχειρήσεων εµπορικών, βιοτεχνιών και επαγγελµατικών. Και
επιλέον από το 1995 επί Υπουργού Αναπληρωτή των Οικονοµικών
κ. Ανωµερίτη, υπήρχε έγγραφη βεβαίωση στους επαγγελµατίες ότι
το 1998 θα καταργηθεί ο τρόπος φορολόγησης µε τα αντικειµενικά
κριτήρια, γιατί πράγµατι τον έβρισκε φορολογικά άδικο, αλλά µέχρι
τότε θα µπορούσαν οι φορολογικές αρχές να συλλαµβάνουν τη
διαφεύγουσα φορολογητέα ύλη. Βρισκόµαστε στο 1999 και
µολονότι υπόσχεται η Κυβέρνηση ότι το 2000 θα καταργήσει τα
αντικειµενικά κριτήρια, σήµερα έρχεται και αυξάνει το συντελεστή
αµοιβής εµπορικότητας των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
'Oλα αυτά τι δηλούν; ∆ηλούν ότι η Κυβέρνηση στο όνοµα επίτευξης
των ονοµαστικών δεικτών της Συνθήκης του Μάαστριχτ έχει στύψει,
έχει στεγνώσει τον κορµό της ελληνικής οικονοµίας, που τον
αποτελούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Από την άλλη παρέχει
αφειδώς κάθε είδους διευκολύνσεις στο µεγάλο κατασκευαστικό,
τραπεζικό και χρηµατιστηριακό κεφάλαιο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειδικότερα όσον αφορά τη
φορολόγηση των αυτοκινήτων, το µέτρο είναι αποσπασµατικό,
εξυπηρετεί συγκυριακή κατάσταση, βραχυπρόθεσµη. 'Ηθελε να
µειώσει τον πληθωρισµό γύρω στο 0,25% µε τη µείωση του
συντελεστή φορολογίας των αυτοκινήτων νέας τεχνολογίας αλλά και
µεταχειρισµένων αυτοκινήτων, αλλά και εδώ πάλι η ρύθµιση είναι
µεροληπτική.
Ενώ πράγµατι ο συντελεστής φορολόγησης του µικρού κυβισµού
αυτοκινήτων, που είναι συνήθως αγοραστές χαµηλών
εισοδηµατικώς στρωµάτων πολίτες, είναι χαµηλός και ο
συντελεστής των αυτοκινήτων µεγάλου κυβισµού είναι µεγαλύτερος,
όταν το βλέπουµε αυτό δραχµικά, παρατηρούµε ότι οι µικροί θα
ωφεληθούν από ογδόντα χιλιάδες (80.000) δραχµές έως διακόσιες
πενήντα χιλιάδες (250.000) δραχµές, ενώ οι µεγάλοι, που εκεί το
αυτοκίνητο δεν είναι εργαλείο, είναι πιο πολύ µέσο αναψυχής και
περισσότερο κοινωνικής και επαγγελµατικής επίδειξης -και
αναφέροµαι σε µεγάλα αυτοκίνητα όπως Μερσεντές, Ρόλς Ρόϋς,
ΒΜW µεγάλου κυβισµού και πολυτελείας- θα ωφεληθούν πολύ
περισσότερο.
Στα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού θα έπρεπε να υπάρχει διπλάσια
και τριπλάσια φορολογία, ενώ τα αυτοκίνητα µικρού κυβισµού, µέχρι
1.200 κυβικά εκατοστά, θα έπρεπε να είναι τελείως αφορολόγητα.
'Ετσι θα επήρχετο και κάποια κοινωνική δικαιοσύνη, διότι τα µικρού
κυβισµού αυτοκίνητα είναι συνήθως εργαλεία επαγγελµατικής
δραστηριότητας, ενώ τα µεγάλα, όπως είπα και προηγουµένως,
είναι αυτοκίνητα κοινωνικής και επαγγελµατικής επίδειξης.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πληθωρισµός µε τέτοιου είδους
µέσα, µε ασπιρίνες, δεν µειώνεται. Η µείωση του πληθωρισµού -και
εδώ αυτό επιχειρεί δήθεν να κάνει- µπορεί να γίνει µε τη µείωση των
έµµεσων φόρων. Αλλά όταν η σχέση εµµέσων και αµέσων φόρων
είναι τριάντα ένα προς εβδοµήντα περίπου οποιαδήποτε τέτοια
δειλά µέτρα θα είναι αναποτελεσµατικά. Αλλά και αν ήταν
αποτελεσµατικά, δεν υπάρχει χρόνος µέσα σε ένα έτος, να αλλάξει
η σχέση εµµέσων και αµέσων φόρων. Θέλει χρόνο. Θέλει µία διετία,
µία τετραετία, µία πενταετία, µία εξαετία για να έρθει κάποια
ισορροπία. Και τότε πράγµατι µε εργαλείο τους εµµέσους φόρους
µπορεί να κατεβάσει κάθετα τον πληθωρισµό.
'Αλλωστε ο πληθωρισµός -όπως είπα και στον προϋπολογισµό-
έχει  φθάσει  στον  σκληρό  πυρήνα  του.  Ο  σκληρός  πυρήνας
του  πληθωρισµού,  όπως  γνωρίζουµε  όλοι  µας,  πρώτον
επηρεάζεται  από  τους  εµµέσους  φόρους,  δεύτερον  επηρεάζεται
απο  το  εµπορικό  ισοζύγιο  και  όσο  το  εµπορικό  ισοζύγιο  είναι
παθητικό  και  στην  Ελλάδα  το  παθητικό  σκέλος  βαίνει
αυξανόµενο,  όπως  γνωρίζουµε  όλοι,  όσο  υπάρχει  παθητικό
σκέλος  στο  ισοζύγιο  πληρωµών,  τόσο  ο  πληθωρισµός
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φθάνει στον σκληρό πυρήνα και δεν µειώνεται, εκτός εάν
επιβληθούν και νέοι φόροι και µειωθεί στο ήµισυ η σηµερινή
κατανάλωση.
'Οπως είδαµε όλοι µας στις εορτές των Χριστουγέννων και του
Νέου 'Ετους, η αγορά ήταν κυριολεκτικά νεκρή. Παρακαλούσαν να
µπουν πελάτες οι καταστηµατάρχες και της Αθήνας και της
Θεσσαλονίκης και των άλλων αστικών κέντρων. Τότε µόνο θα
µειωθεί ο πληθωρισµός, αλλά τότε δεν θα υπάρχει ούτε ελληνική
οικονοµία, αλλά ούτε και πολίτες ικανοί να δράσουν οικονοµικά για
να έχουµε µία ανάπτυξη.
Με όλες αυτές τις σκέψεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς λέµε
ότι η Κυβέρνηση εξυπηρετεί απροκάλυπτα το µεγάλο κεφάλαιο.
'Ενα τελευταίο παράδειγµα που επανειληµµένα το έχουν αναφέρει
πολλοί Βουλευτές: 'Οταν η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη κατά το
φορολογικό νοµοσχέδιο του 1997 καταργούσε -και καλώς έκανε-
πολλές απαλλαγές, όλες τις απαλλαγές, είχε εξαιρέσει την
κατάργηση της απαλλαγής φόρου εταιρειών που έχουν την έδρα
τους στην αλλοδαπή και δήθεν στην Ελλάδα κάνουν επενδύσεις.
Αναφέροµαι στις εταιρείες που τη ρύθµιση αυτήν την προβλέπει ο
νόµος 89 του 1971, αν δεν κάνω λάθος.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο
Β'Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Του 1967.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Μάλιστα, του 1967. Πράγµατι, όπως µας
έχει διανείµει ο κ. Κεφαλογιάννης κάποιες σχετικές καταστάσεις
υπάρχουν κάπου δύο χιλιάδες αυτοκίνητα που µόνο την πινακίδα
αλλάζουν. Είναι υπερπολυτελή αυτοκίνητα. Κυκλοφορούν,
φθείρονται, αγοράζουν άλλα, εισάγονται ατελώς, κυκλοφορούν
ατελώς και ούτε καν υποχρεούνται να πάνε στο µηχανολογικό του
Υπουργείου Συγκοινωνιών να αλλάξουν πινακίδα. Με την ίδια
πινακίδα γηράσκουν τρία και τέσσερα και πέντε και έξι
υπερπολυτελή αυτοκίνητα. Αυτήν την απαλλαγή η Κυβέρνηση του
κ. Σηµίτη δεν τόλµησε να τη θίξει καίτοι έχει υποσχεθεί ο
παριστάµενος και φίλος κύριος Υφυπουργός των Οικονοµικών ότι
θα το µελετήσει το θέµα. 'Εχουν παρέλθει ήδη δύο χρόνια και
ουδεµία ενέργεια έχει γίνει. Γιατί; ∆ιότι θίγει µεγάλους καρχαρίες
που δαγκώνουν. Ενώ όταν βάζει το χέρι βαθιά στην τσέπη του
απλού 'Ελληνα πολίτη φορολογούµενου, τότε το κάνει µε ευχέρεια
και µε άνεση.
Για όλους αυτούς τους λόγους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µονολότι το συζητούµενο νοµοσχέδιο από µια πρώτη και επιπόλαια
προσέγγιση φαίνεται, ότι πράγµατι ελαφρύνει τον 'Ελληνα
φορολογούµενο, διευκολύνει τον επαγγελµατία να αγοράσει ένα
αυτοκίνητο, όσο εµβαθύνει κανείς στο νοµοσχέδιο, πολύ
περισσότερο µάλιστα όταν το συνδυάσει µε τις τρεις από τις πολλές
-είναι και άλλες τροπολογίες που έχει καταθέσει και υπερβαίνουν το
κύριο σώµα του υπό συζήτηση νοµοσχεδίου- τροπολογίες, τότε
δικαιούµεθα και να το καταψηφίσουµε. ∆ικαιωθήκαµε όµως και στην
πρόβλεψη, διότι και στην επιτροπή το καταψηφίσαµε και πράγµατι
οι τροπολογίες µας δίνουν το ηθικό δικαίωµα να το καταψηφίσουµε
και για δεύτερη φορά και για τρίτη φορά και για πολλοστή φορά,
γιατί αλλού αποβλέπει από ό,τι επιγραµµατικά αναφέρεται στην
επικεφαλίδα του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
δεν θα µιλήσω τώρα που τελείωσαν οι εισηγητές των κοµµάτων. Θα
περιµένω να µιλήσουν και οι κύριοι Βουλευτές και αµέσως µετά θα
απαντήσω συνολικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Παπαδηµόπουλε, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, το
συζητούµενο νοµοσχέδιο έχει ένα µεγάλο ελάττωµα, όπως όλα τα
νοµοσχέδια τα τελευταία χρόνια, δηλαδή έχει διαστάσεις
µυθιστορήµατος. Θα µπορούσαν να είχαν διατυπωθεί όλες οι
ρυθµίσεις που περιέχονται στο νοµοσχέδιο αυτό µε πιο βραχέα
κείµενα. Θα µπορούσε να υπάρχει διατύπωση πιο συµπυκνωµένη,
ώστε και αυτοί που εφαρµόζουν µετά το νόµο να µην έχουν
δυσκολίες.

Παρ' όλα ταύτα όµως, πολλά πράγµατα επαναλαµβάνονται σε µια
εικοσάδα άρθρων, ενώ θα ήρκουν ίσως δέκα µόνο άρθρα, για να
ρυθµιστούν οι περιπτώσεις, τις οποίες θέλουµε να αλλάξουµε εν
σχέσει µε το νόµο 363/1976.
Η πρώτη παρατήρηση που θέλω να κάνω µετά απ' αυτά που είπα
ως τώρα, είναι ότι, κύριε Υπουργέ, οι λέξεις "τέλη ταξινόµησης" -
κατά την ταπεινή µου άποψη- δεν ταιριάζει στη φιλοσοφία του
νοµοσχεδίου, αλλά και στην ελληνική γλώσσα και στη νοµική
ορολογία.
Γιατί; 'Οταν θέλουµε να αντλήσουµε πόρους από µια πηγή, αυτήν
την επιβάρυνση που επιβάλλουµε, τη χαρακτηρίζουµε κυρίως ως
φόρο ή δασµό. Εκεί είναι οι µεγάλες πηγές άντλησης πόρων. 'Οταν
όµως θέλουµε να εισπράξουµε µικρότερα ποσά, τότε έχουµε άλλες
ορολογίες, άλλους προσδιορισµούς. Μιλάµε για τέλη, για
δικαιώµατα, για εισφορές, που σηµαίνει ότι όντως αυτού του είδους
οι πηγές αποφέρουν στο δηµόσιο µικρότερα έσοδα.
Τώρα δεν ξέρω αν υποκρύπτεται κάποιος πονηρός στόχος, επειδή
η Ευρωπαϊκή 'Ενωση µας πιέζει. ∆ε µπορούµε να έχουµε δασµούς.
Καταργήθηκαν οι δασµοί από το 1993. ∆ε µπορούµε να έχουµε
φόρους κατανάλωσης. Το καταλαβαίνω, γιατί αυτό ισοδυναµεί πάλι
σχεδόν µε το ύψος των εσόδων που είχε το ελληνικό δηµόσιο από
τους δασµούς και συνεπώς έχει κάθε λόγο η Ευρωπαϊκή 'Ενωση να
διαµαρτύρεται.
Τώρα µε τη φράση "τέλη ταξινόµησης", βέβαια το ελληνικό δηµόσιο
κάνει τη δουλειά του. Ξαναεισπράττει ένα µεγάλο ποσό. ∆εν ξέρω
αν είναι αυτός ο δόκιµος όρος. Να αναφέρεται "τέλη" και να
επιβάλλονται επτά εκατοµµύρια (7.000.000), πέντε εκατοµµύρια
(5.000.000) επιβαρύνσεις, ποσά δηλαδή που προσδιορίζουν σε
δασµούς και φόρους και όχι σε τέλη που πρέπει να είναι µικροτέρου
ύψους.
Πάµε πιο κάτω. Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό σε όλους ότι το
αυτοκίνητο είναι σήµερα σαν το στυλό µας, είναι σήµερα το
εργαλείο του κάθε ανθρώπου. Πάει η εποχή, που το αυτοκίνητο
ήταν προνόµιο λίγων µόνο ανθρώπων. Οι πάντες σήµερα θέλουν
να έχουν ένα αυτοκίνητο. Αλλά, όπως είπε και ο εισηγητής του
Κόµµατος µας, είναι προτιµότερο να επιβάλλουµε τα µεγάλα βάρη
στο αυτοκίνητο στο στάδιο της χρήσης παρά κατά την απόκτηση.
Η γνώµη µου είναι κύριε Υπουργέ, ότι όσον αφορά το αυτοκίνητο θα
έπρεπε, µια και η ελληνική πολιτεία έχει ανάγκη από έσοδα, να
πληγεί κυρίως η χρήση του αυτοκινήτου και όχι η απόκτηση, διότι
έτσι δεν παρέχεται ευχέρεια σε πολλούς ανθρώπους µικρών
εισοδηµάτων να αποκτήσουν αυτό το πολυπόθητο αγαθό, το
αυτοκίνητο.
'Αλλη παρατήρηση. Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι τα πινάκια των
ποινικών δικαστηρίων είναι γεµάτα από δήθεν παραβάσεις
λαθρεµπορίας αυτοκινήτων για ασήµαντες αιτίες. Αλλά και τα
∆ιοικητικά ∆ικαστήρια πληµµυρισµένα.
Κύριοι συνάδελφοι, µην απασχολείτε τον κύριο Υφυπουργό, γιατί
θέλω να κάνω µια σηµαντική παρατήρηση και έστω αν δεν περάσει
σήµερα, να περάσει κάποια άλλη µέρα.
Κύριε Υπουργέ, σας λέω τώρα από δικηγορική εµπειρία, ότι όλα τα
διοικητικά πρωτοδικεία της χώρας είναι όντως πληµµυρισµένα από
προσφυγές για τέτοιου είδους υποθέσεις, αν το αυτοκίνητο που
ήρθε από έξω, έχει πιστοποιητικό, έχει τιµολόγιο κλπ.
Και γι' αυτό που πάµε να κάνουµε τώρα, να αλλάξουµε το σύστηµα,
θα ήθελα να πω ότι είναι ορθό µέχρι ενός σηµείου. Αλλά τι γίνεται;
Βρίσκουν µια γαρνιτούρα ξύλινη στις πόρτες. Ειδικός εξοπλισµός,
λένε. Μεγάλη υπόθεση. Αρχίζουν οι πρόσθετοι φόροι, τα πρόσθετα
τέλη, ας το πούµε και όχι τώρα µε αυτόν το νόµο, τα είχαµε µέχρι
τώρα...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Συµφωνώ
απολύτως µε αυτά που λέτε, αλλά ίσχυαν για το παρελθόν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, θα το συνδέσουµε µε το
συζητούµενο νοµοσχέδιο.
Το  αποτέλεσµα  είναι  το  εξής:  Υπάρχει  οδηγία  της  Ευρωπαϊκής
'Ενωσης  που  λέει  ότι  το  αυτοκίνητο,  εξερχόµενο  του
τελωνειακού  χώρου,  δεν  έχει  δικαίωµα  κανείς  να  το  θίξει.



3230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Καλώς ή κακώς κύριε τελωνειακέ υπάλληλε, έπρεπε, όταν έκανες
τον εκτελωνισµό να δεις τι έξτρα εξοπλισµό έχει το αυτοκίνητο και
εκεί να υπολογίσεις τυχόν πρόσθετους δασµούς, όπου υπήρχαν οι
δασµοί ή πρόσθετα τέλη αργότερα, εισφορές κλπ. ή ειδικά τέλη. ∆ε
γινόταν αυτό.
Πάµε τώρα σε νέο καθεστώς µε τα µεταχειρισµένα. Επιτρέψτε µου
όµως, να σας πω µία εµπειρία. ∆εν ξέρω αν στο Υπουργείο σας
υπάρχουν αναφορές παραπόνων πολιτών, αλλά τα ποινικά
δικαστήρια είναι γεµάτα από µηνύσεις για τελωνειακές παραβάσεις
χωρίς να είναι καν αδικήµατα.
'Επιασαν τον τάδε -λέει- διότι είχε µαϊµού αυτοκίνητο. Πάω να
ελέγξω την περίπτωση και τι βλέπω; Για να µην σκοτωθεί ο
άνθρωπος, επειδή είχε ένα σαπισµένο ψαλίδι κάτω από το Ι.Χ.,
πήρε ένα ψαλίδι από αυτά τα ανταλλακτικά που φέρνουν
πακεταρισµένα στα φορτηγά -µε το κιλό, δεν ξέρω πώς τα
εισάγουν-και το έβαλε από κάτω. Και τότε ακούτε κάποια
περιποιηµένα τέλη θα έλεγα, ύψους πέντε, έξι και οκτώ
εκατοµµυρίων και σε βαθµό σοβαρού αδικήµατος. 'Ολα αυτά
φθάνουν στα εφετεία. Από την εµπειρία όµως που έχω, στα εφετεία
ευτυχώς απαλλάσσονται ποινικώς γιατί βλέπουν ότι είναι αστείο το
να έχει πάρει ένας ένα αυτοκίνητο προ οκτώ ετών, να είναι
τρακαρισµένο, να µην έχει πραγµατικά µεγάλη αξία σήµερα και να
ερχόµαστε τώρα εµείς οι νεοέλληνες να πιάσουµε αυτό το φουκαρά
που ήθελε να πάρει ένα τέτοιο αυτοκίνητο µε ανεµοµαζώµατα και
τον στέλνουµε στα δικαστήρια, τον απειλούµε µε χρηµατικά
πρόστιµα είκοσι και τριάντα εκατοµµυρίων και µε κάποια χρόνια
φυλάκισης από πάνω.
Θα έλεγα το εξής: Θέλει το κράτος να εισπράξει, φερ'ειπείν,
επτακόσια δισεκατοµµύρια (700.000.000.000) από το αυτοκίνητο;
Μετακυλήστε όλα τα βάρη στη χρήση και ας φωνάξει ο κόσµος
µέχρι τότε που µπορεί να αντέξει, γιατί δεν είναι ωραίο το φαινόµενο
να βλέπετε σήµερα τους νεοέλληνες µετά τις εννέα η ώρα να είναι
όλοι στο γύρο του θανάτου, µε το ένα πόδι στη ρόδα και µε το άλλο
πόδι στον τάφο. ∆ιότι δεν εξηγείται το φαινόµενο. Εντάξει, στις επτά
ή οκτώ η ώρα πάει στο Υπουργείο, πάει στο σχολείο, πάει στο
εµπορικό κατάστηµα, πάει εδώ ή εκεί κλπ. Μετά τις εννέα η ώρα
πού πάει; Βγείτε στο Λυκαβηττό τα µεσάνυκτα να δείτε πού πάνε
δύο εκατοµµύρια αυτοκίνητα. Γυρίζουν όλη την ηµέρα στο γύρο του
θανάτου. Ε, λοιπόν, να µάθουν να µην κινούνται έτσι ασκόπως, να
µη µολύνουν το περιβάλλον και να µη σκοτώνονται στους δρόµους.
Αλλά, θα πρέπει να µπουν κάποιες οικονοµικές επιβαρύνσεις, αφού
δεν θέλουν να το καταλάβουν αλλιώς οι συνάνθρωποί µας. Πάντως,
δεν είναι καθόλου σωστό να παίρνουµε αυτές τις περιπτώσεις -
παραδείγµατος χάρη ένα ψαλίδι κλπ.- και να θεωρούµε µαϊµούδες
τα αυτοκίνητα. Γιατί, στο κάτω-κάτω, απαγορεύεται η επισκευή του
αυτοκινήτου; Απαγορεύεται ένα σάπιο µέρος να το
αντικαταστήσουµε µε ένα καινουργές;
'Επειτα, κύριε Υπουργέ -το είχαµε πει και στην επιτροπή- γιατί να
είναι τόσο δυσµενής η µεταχείριση των µεταχειρισµένων φορτηγών
αυτοκινήτων έναντι των καινούριων; ∆ηµιουργείται η εντύπωση έξω
ότι το κράτος χαρίζεται στους εµπόρους που εισάγουν καινούρια
αυτοκίνητα. Γιατί; ∆ιότι το φορτηγό αυτοκίνητο, όταν έρχεται εδώ
µόνο µε το σασί -το είπαµε, το πιστέψαµε και το αποδεχθήκαµε-
δίνει δουλειά σε ελληνικά χέρια. Κατά 95% οι καρότσες γίνονται
στην Ελλάδα. 'Αρα, κερδίζουν εδώ ελληνικές µικροεπιχειρήσεις.
Αντί να τους πούµε ευχαριστώ που φέρνουν µόνο το σασί απέξω
και δίνουν δουλειά σε ελληνικά χέρια, τους τιµωρούµε. Τους λέµε:
Τολµήσατε να φέρετε φορτηγά αυτοκίνητα µε τη βάση µόνο, µε το
σασί; Πάρτε ένα συντελεστή φορολόγησης µεγαλύτερο από το
καινουργές αυτοκίνητο.
Νοµίζω ότι δεν είναι σωστό αυτό. Πρέπει και το µεταχειρισµένο
φορτηγό αυτοκίνητο να τύχει καλύτερης µεταχείρισης και όχι έτσι
όπως προβλέπεται στο νοµοσχέδιο.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, τι θα γίνει µε τα πιστοποιητικά; Τα
πιστοποιητικά είναι πολύ δύσκολο να τα δίνουν αύριο οι
επιχειρήσεις παραγωγής, δηλαδή, τα εργοστάσια κατασκευής των
αυτοκινήτων. Ως τώρα θυµάστε εκείνο το τραγελαφικό που
συναντούσαµε. Πήγαινα εγώ στη Λάρισα να εκτελωνίσω ένα
αυτοκίνητο και µου έλεγαν ότι δεν µας ήρθε ακόµα η δασµολογητέα

αξία από το τελωνείο Β' ή Α' Πειραιώς. Μα, για όνοµα Θεού! ∆εν
είναι ίδιοι οι νόµοι που εφαρµόζονται σε όλη την Ελλάδα και
περιµένουν δέκα µέρες πότε θα ευαρεστηθεί ο συγκεκριµένος
υπάλληλος του τελωνείου Β', Γ' ή ∆' Πειραιώς να απευθύνει µια
απανταχούσα που θα λέει, ότι αυτό το αυτοκίνητο που θέλει να
εκτελωνίσει ο κύριος τάδε είναι της τάδε δασµολογικής κλάσεως;
Αυτό πρέπει να το ξέρουν όλες οι υπηρεσίες του κράτους. Να βγει
µία εγκύκλιος που µε λίγα λόγια θα τους καθιστά σαφές τι έχουν να
εκτελωνίσουν µπροστά τους και να µην καταφεύγουν στα κεντρικά
τελωνεία να πάρουν τέτοιου είδους πληροφορίες.
Νοµίζω ότι τα πιστοποιητικά θα φέρουν αναστάτωση στην εµπορία
των αυτοκινήτων και κατά τη γνώµη µου, θα αρκούσε µόνο η
προσκόµιση του τιµολογίου έστω και µε µία πιθανότητα
υποτιµολόγησης και κατά συνέπεια απώλειας εσόδων για το
δηµόσιο. Θα µπορούσαµε να βρούµε άλλους τρόπους για να τους
πλήξουµε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµόπουλο.
Επόµενος είναι ο κ. Βεζδρεβάνης, αλλά επειδή ζήτησε να πάει στο
τέλος έγινε αυτή η αλλαγή και θα προηγηθεί ο κ. Σπυριούνης.
Ορίστε, κύριε Σπυριούνη, έχετε το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
συζητούµε ένα φορολογικό νοµοσχέδιο που έρχεται να επαληθεύσει
τις αποφάσεις της Κυβέρνησης, για µειώσεις στη φορολογία
αυτοκινήτων, βεβαίως µέσα στο πλαίσιο της µακροοικονοµικής και
συγκλητικής πορείας της οικονοµίας και µε την επιδίωξη της
εξασφάλισης του τελευταίου θα λέγαµε κριτηρίόυ του πληθωρισµού.
Γιατί το κριτήριο των επιτοκίων ακολουθεί την πτώση του
πληθωρισµού και θα είναι ραγδαία η πτώση του τους πρώτους
µήνες του νέου έτους.
'Ετσι θα λέγαµε ότι το αποµένον κριτήριο για την ένταξή µας στην
ΟΝΕ, η πραγµάτωση δηλαδή της συγκλητικής πορείας, είναι ο
πληθωρισµός.
Μέσα σε αυτό το πλαίσιο υπάρχει το πνεύµα της µείωσης και της
φορολογίας αυτοκινήτων, του πληθωρισµού και της µείωσης του
ΦΠΑ στη ∆ΕΗ κλπ.
Πιστεύω, ότι η ολοκλήρωση αυτής της επιτυχηµένης µέχρι σήµερα
πορείας για την εξασφάλιση των συγκλητικών κριτηρίων και την
ένταξή µας στην ΟΝΕ, αποτελεί καθολική ευθύνη στην πατρίδα µας
και είναι ένα στοίχηµα που δεν πραγµατώνει τις οικονοµικές µόνο
προϋποθέσεις, αλλά έχει ευρύτερη πολιτική σηµασία, όταν εντάσσει
ολοκληρωτικά τη χώρα µας µέσα στην ενωµένη πλέον Ευρώπη,
που θα αποτελέσει τον αντίποδα της µονοκρατορίας των
Αµερικανών και σε οικονοµικό επίπεδο, την τριαδική διάσταση της
επικρατούσας σήµερα οικονοµικής ατµόσφαιρας, Αµερική, Ασία,
Ενωµένη Ευρώπη.
Η φιλοσοφία του νοµοσχεδίου έχει ορισµένες στοχεύσεις. Πρώτον,
να δώσει κίνητρα, ώστε η µεγάλη ρύπανση η ατµοσφαιρική που
προκαλείται από τα αυτοκίνητα -και είναι µία συνεχιζόµενη πορεία-
να µειωθεί στο µέτρο που τα αυτοκίνητα επηρεάζουν το
περιβάλλον. Και είναι γνωστό, ότι µαζί µε τη βιοµηχανία και την
κεντρική θέρµανση, αποτελούν τους τρεις βασικούς παράγοντες,
τους αρνητικούς παράγοντες που προκαλούν την ατµοσφαιρική
ρύπανση.
Το δεύτερο στοιχείο είναι, ότι σιγά σιγά η πατρίδα µας πρέπει να
ολισθήσει στην εναρµόνιση του εσωτερικού δικαίου, φορολογικού
δικαίου που προβλέπεται για τα αυτοκίνητα µε το αντίστοιχο άρθρο,
νοµίζω το 95, των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. Πρέπει δηλαδή, να
εναρµονίσουµε τη φορολογία στα αυτοκίνητα, µε ό,τι ισχύει στην
υπόλοιπη Ευρώπη.
'Ενα  τρίτο  στοιχείο  είναι  η  παροχή  των  κινήτρων,όπως  η
απόσυρση,  όπως  η  µείωση  της  φορολογίας  κλπ.,  για  τα
αυτοκίνητα  της  συµβατικής  τεχνολογίας,  για  την  απόσυρση.
'Εφυγαν  περίπου  τριακόσιες  εξήντα  χιλιάδες  αυτοκίνητα,  ηλικίας
πάνω  από  δέκα  πέντε  έτη,  µε  το  κίνητρο  της  απόσυρσης.
'Ετσι  τα  καινούρια  αυτοκίνητα,  µε  τα  σοβαρά
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κίνητρα που δίδονται για τη νέα αντιρρυπαντική τεχνολογία, πέρα
από τη µείωση αυτής της επιδράσεως, εξασφαλίζουν και ένα
βασικό, βασικότατο στοιχείο, την οδική ασφάλεια.
Αυτά τα τρία στοιχεία πιστεύω ότι δικαιολογούν βαθέως το σκεπτικό
της φορολογικής διαρρύθµισης που επιτυγχάνεται µε τις διατάξεις
του νοµοσχεδίου.
Είναι ενδεικτικός ο πίνακας ηλικιών των αυτοκινήτων στην πατρίδα
µας µε την αναλογία του εντεκάµισι στη χώρα µας έναντι του µισού
περίπου, πέντε µε έξι έτη ηλικίας των αυτοκινήτων στην Ευρώπη.
Η ανάγκη, λοιπόν, να εναρµονισθούν αυτές οι επιδιώξεις, οδήγησε
το Υπουργείο Οικονοµικών στη λήψη της σχετικής απόφασης και
στη συγκρότηση του παρόντος νοµοσχεδίου.
Το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει τριάντα άρθρα. 'Εχει τις γενικές
διατάξεις που διαρρυθµίζουν τη φορολογία των αυτοκινήτων και τις
λοιπές διατάξεις, µε τις οποίες καλύπτει µία σειρά από αντικείµενα.
Η φιλοσοφία του θεµελιώνει τη νέα φορολογική διαρρύθµιση µε δύο
βασικά στοιχεία της φορολογίας, τον κυλινδρισµό των αυτοκινήτων
και την αντιρρυπαντική τεχνολογία.
Χωρίζει σε τέσσερις κατηγορίες τα αυτοκίνητα µε βάση την
αντιρρυπαντική τεχνολογία. Με βάση την αντιρρυπαντική
τεχνολογία έχουµε τη χρονική κατάταξη και το χαρακτηρισµό των
αυτοκινήτων, εκείνα δηλαδή που κατασκευάστηκαν προ του 1991
την κατηγορία 1992-1995 και την κατηγορία που κατασκευάστηκαν
µετά το 1996. Και µε το θεσµό χαµηλότερος συντελεστής όταν
αυξάνει η τεχνολογία αντιρρύπανσης.
Αυτός ο θεσµός, ο αντιστρόφως ανάλογος, αποτελεί και εξευγενίζει
ένα κίνητρο για την αλλαγή του στόλου των αυτοκινήτων και την
εισαγωγή καινουργών. Ρυθµίζει µια φορολογική τρόπον τινά
ανισότητα για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και έρχεται µέσα στα
όρια των δηµοσιονοµικών µας δυνατοτήτων να πραγµατώσει αυτήν
την εναρµόνιση, που είναι µία κίνηση εναρµόνισης προς το
Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο, προς τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, που
καθορίζουν τη φορολόγηση των αυτοκινήτων.
Στη φορολογία του νοµοσχεδίου µε µία µείωση από 4,5% µέχρι 7%
καταργούνται τα δύο βασικά κριτήρια της φορολόγησης των
αυτοκινήτων, όπως ήταν ο ειδικός φόρος κατανάλωσης και το ειδικό
εφάπαξ τέλος πινακίδων και αντικαθίσταται µε ένα νέο τέλος, το
τέλος ταξινόµησης. Καθορίζονται οι διαδικασίες για τις τέσσερις
κατηγορίες που ανέφερα πώς προσδιορίζονται, µε ποιες
διαδικασίες κλπ.
Σαν επιπλέον χαρακτηριστικό του νοµοσχεδίου, θα πρέπει να
αναφέρουµε ότι έχει ακριβώς και µία λειτουργική εύνοια που
παρέχει, εξασφαλίζει, εξορθολογίζει την όλη διαδικασία, την οποία
και απλοποιεί για τον προσδιορισµό των κατηγοριών και όλα αυτά
τα πράγµατα.
Eπιπλέον αποτελεί και µια χαρακτηριστική κίνηση προς µείωση της
ενδιαµέσως αναπτυσσοµένης γραφειοκρατίας, που είναι ένα από τα
βασικά νοσήµατα της δηµόσιας ζωής µας.
Κύριε Πρόεδρε, µε το σύνολο των διατάξεων του νοµοσχεδίου,
πιστεύω ότι πραγµατώνεται ο επιδιωκόµενος σκοπός και
συντελείται µια ανακούφιση µε κοινωνική αντανάκλαση στην
υπόθεση της φορολογίας των αυτοκινήτων.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κουρουµπλής έχει
το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητούµε
σήµερα ένα σχέδιο νόµου που αφορά ένα ζήτηµα που απασχολεί
όλους τους 'Ελληνες. Είναι η υπόθεση αυτοκίνητο.
Με το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου επιχειρείται πρώτον, µια τάξη
στον τοµέα της απόκτησης του αυτοκινήτου και σε ό,τι αφορά τους
φόρους που συνδέονται µε αυτό. 'Ετσι γίνεται ένα νέο τέλος, ο
φόρος ταξινόµησης, που πιστεύω ότι περιορίζει τη γραφειοκρατία
και τις δυσκολίες που είχε το προηγούµενο σύστηµα.
∆εύτερον, επιχειρείται µε τη ρύθµιση αυτή να δοθεί ένα κίνητρο

απόκτησης νέων κυρίως αυτοκινήτων. Αυτό έχει πολλαπλές, θα
έλεγα, επιδράσεις σε έναν τοµέα που έχει να κάνει κατ' αρχήν µε το
περιβάλλον. ∆ιότι είναι γνωστό το πρόβληµα της ρύπανσης
ιδιαίτερα στις µεγάλες πόλεις. Και η δυνατότητα απόκτησης ενός
νέου αυτοκινήτου συµβάλλει αποφασιστικά στον περιορισµό της
µόλυνσης του περιβάλλοντος.
Παράλληλα όµως ένα νέο αυτοκίνητο είναι γνωστό ότι συµβάλλει
αποτελεσµατικά στον περιορισµό των ατυχηµάτων λόγω της
καλύτερης ασφάλειας που παρέχει. Είναι γνωστό ότι στην πατρίδα
µας αντιµετωπίζουµε ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα από τα τροχαία
ατυχήµατα. Η Ελλάδα αντί να αιµορραγεί, όταν χρειάζεται στα
σύνορά της, για τους γνωστούς και ευνόητους λόγους, αιµορραγεί
στους δρόµους από τα τροχαία ατυχήµατα. Και πολλές φορές αυτό
οφείλεται στο αυτοκίνητο που δεν είναι σύγχρονο, χωρίς ασφάλεια
κλπ. Εδώ βέβαια µεσολαβεί και ο παράγοντας δρόµος και ο
παράγοντας άνθρωπος. Αλλά ένας από τους συντελεστές των
πολλών ατυχηµάτων είναι και η παλαιά τεχνολογία των
αυτοκινήτων.
'Ενα άλλο θετικό του νοµοσχεδίου είναι η µείωση του φόρου αυτού
και η δυνατότητα που δίνεται σε έναν πολίτη µε καλύτερους όρους
για την απόκτηση ενός αυτοκινήτου.
Ακούστηκε όµως από την Αντιπολίτευση ένα µίζερος, θα έλεγα,
πολιτικός λόγος, ένας λόγος που υπονοούσε ότι η Κυβέρνηση
σκοπεύει να υπηρετήσει µ' αυτόν τον τρόπο τα συµφέροντα των
βιοµηχανιών κλπ. Από τη µια µεριά πολλές φορές όλοι φωνάζουµε
για τα προβλήµατα της ρύπανσης, ότι πρέπει να ληφθούν µέτρα, ότι
πρέπει να υπάρξει µείωση αυτού του φόρου που επιβαρύνεται ο
πολίτης κλπ και µόλις γίνονται κάποια βήµατα, βρίσκουµε πάντοτε
κάποια επιχειρήµατα για να πούµε, ότι δήθεν δεν σκοπεύει η
Κυβέρνηση σ' αυτό που γράφεται στο σχέδιο νόµου, αλλά σκοπεύει
σε αλλότρια συµφέροντα.
Νοµίζω ότι αυτός ο πολιτικός λόγος έχει ένα φορτίο αναξιοπιστίας,
υπερβολής και δεν πείθει κανένα, mάλιστα όταν πρόκειται για
ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε τα αυτοκίνητα και ξέρουµε πολύ
καλά πόσο ο 'Ελληνας είναι συνδεδεµένος µε αυτό το µέσο.
Επίσης, στα πλαίσια αυτού του νόµου κύριε Υπουργέ, έχουν
κατατεθεί ορισµένες τροπολογίες που έχουν να κάνουν µε την
αποκατάσταση της αδικίας ορισµένων κοινωνικών οµάδων
απέναντι στο νόµο. Υπάρχει µία τροπολογία που έχει κατατεθεί από
πολλούς συναδέλφους Βουλευτές και αφορά τους πολυτέκνους.
Αυτήν τη στιγµή οι πολύτεκνοι, οι οποίοι έχουν ένα δικαίωµα
απαλλαγής των 2/3 από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης, δεν έχουν
όµως το δικαίωµα αντικατάστασης του αυτοκινήτου. Αντίθετα, αυτό
το δικαίωµα το έχει η τάξη των ατόµων µε ειδικές ανάγκες. Θα
έλεγα, κύριε Υπουργέ, µια και δεν είναι µεγάλο το κόστος, να
υπάρξει αυτή η αποκατάσταση της αδικίας, η ανισότητα απέναντι
στο νόµο και να επεκταθεί το δικαίωµα αντικατάστασης του
αδασµολόγητου αυτοκινήτου και στους πολυτέκνους. Είναι µία
ευπαθής οµάδα του πληθυσµού που πρέπει σ' αυτούς τους
δύσκολους καιρούς να την στηρίξουµε, διότι µε αυτόν τον τρόπο
αποδεικνύουµε ότι έχουµε µέσα µας το αίσθηµα της αλληλεγγύης,
ιδιαίτερα σ' εκείνους που πραγµατικά οφείλουµε να τους
προσφέρουµε µια τέτοια συµπαράσταση µε µια σειρά µέτρων, αλλά
και µε αυτό το µέτρο, διότι είναι και οικογένειες που συµβάλλουν
στον περιορισµό του δηµογραφικού µας προβλήµατος. Οφείλουµε
λοιπόν µε κάθε τρόπο στα πλαίσια των δυνατοτήτων µας να
εκφράσουµε αυτήν µας τη συµπαράσταση.
Είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η Κυβέρνηση
ασκώντας µία συγκρατηµένη πολιτική, µια πολιτική που
αποσκοπούσε στη σταθεροποίηση της οικονοµίας, ώστε να
µπορέσει η χώρα να πετύχει τους στόχους της ΟΝΕ, προχώρησε
σε  µια  σειρά  µέτρων  τα  τελευταία  χρόνια  που  πραγµατικά  και
επώδυνα  και  δύσκολα  είναι.  Ωστόσο  αυτήν  τη  στιγµή  φαίνεται
ότι  σιγά-σιγά  -όπως  φαίνεται  από  τα  µέτρα  αυτού  του  σχεδίου
νόµου,  από  το  θέµα  του  πετρελαίου,  από  την  µείωση  του
ΦΠΑ  στο  ρεύµα  και  µια  σειρά  από  άλλα  µέτρα  µικρότερης  ή
µεγαλύτερης  σηµασίας-  αρχίζει  να  εκδηλώνεται  µια  πολιτική
στήριξης  όλων  εκείνων  των  κοινωνικών  οµάδων
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που έχουν ανάγκη από τέτοια µέτρα.
Πιστεύω λοιπόν, ότι σταδιακά και µε αυτές τις ανακοινώσεις που
τελευταία έγιναν, ότι υπάρχει πλέον ένα περίσσευµα στον
προϋπολογισµό, αυτά τα χρήµατα θα χρησιµοποιηθούν, πιστεύω
µέσα στο 1999, ώστε να στηριχθούν ιδιαίτερα οι χαµηλότερες
οµάδες του πληθυσµού.
Υπάρχει ακόµη µία τροπολογία, κύριε Υπουργέ, που αφορά τους
τυφλούς, θύµατα πολέµου ειρηνικής περιόδου, όπου ζητούν µια
αύξηση του αδασµολόγητου ορίου από τα χίλια εξακόσια πενήντα
στα χίλια οκτακόσια κυβικά και από εκεί και πέρα όσοι θέλουν να
αγοράσουν µέχρι δύο χιλιάδες κυβικά να πληρώνουν τη διαφορά.
Είναι δύο τροπολογίες που θεωρώ ότι πρέπει να ληφθούν υπόψη.
∆εν επιβαρύνουν τον προϋπολογισµό µε ποσό που πραγµατικά
δηµιουργεί, αν θέλετε, ανατροπές και ιδιαίτερες δυσκολίες. Θα
πρέπει µε ένα πνεύµα κατανόησης και ευαισθησίας να
αντιµετωπισθούν.
Μ' αυτές τις σκέψεις θεωρώ ότι αυτό το σχέδιο νόµου συµβάλλει
αποτελεσµατικά και στη βελτίωση της ποιότητας, του περιορισµού
δηλαδή της ρύπανσης και στην καλύτερη ασφάλεια των πολιτών οι
οποίοι θα χρησιµοποιούν τα νέα αυτοκίνητα, αλλά και στο
νοικοκύρεµα ενός τοµέα που έχει ανάγκη τέτοιων παρεµβάσεων.
Παρεµπιπτόντως όµως, κύριε Υπουργέ, βεβαίως δεν είναι δικό σας
θέµα, αλλά µου δίνετε όµως η ευκαιρία να πω, ότι αυτό το σήριαλ
µε τα ΚΤΕΟ και τη χορήγηση των διπλωµάτων οδήγησης, θα
πρέπει να περιορισθεί στο ελάχιστο, έτσι ώστε να ενισχύεται η
αξιοπιστία της πολιτείας και του πολιτικού µας συστήµατος. Με
αυτές τις σκέψεις καλώ και εγώ από την πλευρά µου όλους τους
συναδέλφους να ψηφίσουν αυτό το νοµοσχέδιο. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουρουµπλή.
Ο κ. Ρεγκούζας έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
προχειρότητα που νοµοθετεί η Κυβέρνηση δεν είναι τωρινό
γεγονός, έχει γίνει πλέον καθηµερινή πρακτική και εποµένως δεν
µας εκπλήσσει. Ωστόσο όµως πρέπει να επισηµανθεί γιατί η
Κυβέρνηση αντί να δηµιουργήσει νοµοθετικό πλαίσιο που να οδηγεί
σε ηρεµία την αγορά, αναστατώνει την αγορά και ταλαιπωρεί τον
πολίτη. Αντί να πάρουµε πρωτοβουλίες για ενιαία αντιµετώπιση
στους ειδικούς φόρους στο αυτοκίνητο σε κοινοτικό επίπεδο να
διασφαλίζουν τα έσοδα των κρατών, να απλουστεύουν το σύστηµα,
να µειώνουν τη ρύπανση του περιβάλλοντος και να ωφελούν τον
πολίτη, εµείς δυσκολεύουµε τα πράγµατα και σε κάποιες
περιπτώσεις δηµιουργούµε αδιέξοδα. Παράλληλα συνεχίζουµε να
εκθέτουµε τη χώρα µας µε συνεχείς κοινοτικές καταδίκες.
Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση, ότι µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο
µειώνονται οι τιµές των αυτοκινήτων. Ναι, πράγµατι µειώνονται.
Αλλά σε ποια αυτοκίνητα; Στα καινούρια των αντιπροσωπειών, όχι
και των ιδιωτών που δεν περνούν από τον αντιπρόσωπο. Αυτό
γιατί; Των ιδιωτών παίρνουν τιµολογιακή αξία.
Και σε αυτό το σηµείο, κύριε Υφυπουργέ, θα σας πω τι λέει η
περιρρέουσα ατµόσφαιρα στην κοινωνία γι' αυτό το νοµοσχέδιο, ότι
αυτό δηλαδή το νοµοσχέδιο δεν το κάνατε εσείς ούτε οι συνεργάτες
σας. Το έκανε κάποιος από τους πέντε εώς δέκα µεγαλοεισαγωγείς
καινουργών αυτοκινήτων. Και κατονοµάζουν κάποιους και δεν
διστάζω να το κάνω κι εγώ: Θεοχαράκης, Σαρακάκης, Σφακιανάκης,
Κοντέλης κλπ. 'Οµως και η µείωση στα καινούρια αυτοκίνητα
µεταφέρεται και επιβαρύνει όλα τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και
ειδικά τα φορτηγά. Και µάλιστα σε ορισµένες περιπτώσεις σε
ποσοστό 300%. 'Ετσι δηµιουργείται ένας πρωτοφανής αθέµιτος
ανταγωνισµός µεταξύ καινουργών και µεταχειρισµένων
αυτοκινήτων, που πραγµατικά µας βάζει σε σκέψεις και δεν
µπορούµε να καταλάβουµε γιατί γίνεται αυτό.
Με το συζητούµενο νοµοσχέδιο διπλασιάζονται ή σε άλλες
περιπτώσεις τριπλασιάζονται φορτηγά κλειστά κάτω των 3,5 τόνων,
οι δασµοί και οι φόροι εισαγωγής των εν λόγω αυτοκινήτων. Και

τούτο διότι ως βάση υπολογισµού δεν λαµβάνεται πλέον το
κοµιζόµενο νοµότυπο και γνήσιο τιµολόγιο αγοράς του πωλητού
οίκου της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης αλλά εισάγεται ένας τεκµαρτός
τρόπος φορολόγησης µε βάση τιµές απαξίωσης τελείως άσχετες
από τις πραγµατικές που ισχύουν στις χώρες αγοράς των
εισαγοµένων µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων,
καταστρατηγώντας έτσι κάθε έννοια λογικής αλλά και κοινοτικής
πρακτικής µε τελικό γνώµονα την καταβολή υπέρογκου φόρου εκ
µέρους µας. Ορίζονται υπεργραφειοκρατικές και χρονοβόρες
διαδικασίες, απαιτώντας από το εργοστάσιο κατασκευής ή τις
προξενικές αρχές, επιστολές και θεωρήσεις των συνοδευτικών
εγγράφων για κάθε ένα αυτοκίνητο ξεχωριστά.
Για ποια πραγµατικά ελεύθερη, ενδοκοινοτική διακίνηση αγαθών και
εµπορευµάτων συζητάµε;
Επιπλέον συνεχίζουν να υφίστανται και σε αυτόν το νόµο οι σαφείς
και σκανδαλώδεις διακρίσεις υπέρ των καινουργών βάσεων, σασί
αυτοκινήτων, και καταβάλλουν φόρο δηλαδή µόνο οι
µεταχειρισµένες βάσεις, εξαιρώντας τις καινούριες.
Επίσης θεωρούνται ως αντιρρυπαντικής τεχνολογίας µόνο µίας
κατηγορίας εισαγόµενα φορτηγά αυτοκίνητα και όχι των
προηγούµενων αντιρρυπαντικών κοινοτικών οδηγιών,
αντιρρυπαντικά αυτοκίνητα. Αυτό σηµαίνει ότι στον ήδη υπέρογκο
και δυσβάσταχτο φόρο προστίθεται και ένα 30% επιπλέον φόρος.
Η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία αναφέρει ότι το 1997 πουλήθηκαν
δεκαεπτά χιλιάδες εννιακόσια ενενήντα πέντε καινούρια φορτηγά
αυτοκίνητα και είκοσι πέντε χιλιάδες τριακόσια σαράντα οκτώ
µεταχειρισµένα. Αυτή είναι µία ήδη διαµορφούµενη τάση της αγοράς
κατά την οποία οι πελάτες, επαγγελµατίες, αυτοκινητιστές,
βιοµήχανοι, βιοτέχνες, έµποροι κλπ., θα στερηθούν στο άµεσο
µέλλον το θεµελιώδες δικαίωµά τους που πηγάζει από την κοινοτική
λογική και πρακτική, που είναι η ελεύθερη επιλογή του προϊόντος
που επιθυµούν, αφού δεν υπάρχουν πλέον µεταχειρισµένα
αυτοκίνητα για να αγοράσουν.
'Αρα, το Υπουργείο Οικονοµικών µε τη θέσπιση του επίµαχου
νόµου, που κατά τη γνώµη µου είναι παράνοµος και
αντισυνταγµατικός και κατά συνέπεια άκυρος για την Ευρωπαϊκή
'Ενωση, δεν διασφαλίζει πλέον στους πολίτες, όπως οφείλει,
συνθήκες υγιούς ανταγωνισµού. Αφανίζει τους πολλούς εισαγωγείς-
εµπόρους µεταχειρισµένων αυτοκινήτων και τα συµφέροντα των
πελατών τους προς όφελος των ολίγων µεγαλοαντιπροσώπων,
όπως προανέφερα, εισαγωγέων καινουργών αυτοκινήτων.
Επιπρόσθετα η συµπεριφορά αυτή προσθέτει για µία ακόµη φορά
επιπλέον προβλήµατα στην κρίση αξιοπιστίας του κράτους,
θέτοντας σε δεύτερη µοίρα και τους λοιπούς ευρωπαίους
συναδέλφους µας αφού αστυνοµευτικές µεθοδεύσεις είναι
αδιανόητες σε αυτές τις χώρες, όχι µόνο σαν πράξη, αλλά και στα
υπόλοιπα µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
'Αλλωστε η µη πληρότητα, η ανεπάρκεια και η ατέλεια του επίµαχου
νοµοσχεδίου αποδεικνύεται από το γεγονός ότι είµαστε στη δέκατη
εβδοµάδα από την κατάθεση και οι φορολογικοί νόµοι ισχύουν από
την κατάθεση στη Βουλή. Αυτά είναι πρωτόγνωρα πράγµατα και
δείχνουν και το σεβασµό της Κυβέρνησης προς το Κοινοβούλιο.
∆ηλαδή µας φέρνει διατάξεις κοµµένες και ραµµένες, που
καλούµαστε µέσω του διαλόγου όχι να τις συνθέσουµε, να τις
τροποποιήσουµε, να τις βελτιώσουµε, αλλά να τις αποδεχθούµε.
Μας το είπε και ο κ. Σηµίτης χθες εδώ στη Βουλή, ότι πρέπει να
συµµορφωνόµαστε προς τις αποφάσεις της Κυβέρνησης. Και
βέβαια αυτό αφορά κυρίως τους Βουλευτές της Πλειοψηφίας, όχι
εµάς της Μειοψηφίας.
Θα πρέπει επίσης να επισηµάνω ότι η οργή που επικρατεί στην
αγορά λόγω της επικείµενης ψήφισης του σχεδίου νόµου που
συζητάµε σήµερα, έχουν λάβει µορφή χιονοστιβάδας µε κίνδυνο να
δηµιουργηθούν και προβλήµατα τα οποία δεν θα µπορείτε να
ελέγξετε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν
τώρα  µετά  την  16.11,1998,  ηµέρα  έναρξης  ισχύος  των
διατάξεων του παρόντος νοµοσχεδίου, είναι πάρα πολλά.
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Κατά τον προσδιορισµό της αξίας µεταχειρισµένων φορτηγών
αυτοκινήτων, µε βάση τα όσα προβλέπονται ή δεν προβλέπονται σε
αυτό το νοµοσχέδιο, δηµιουργούνται κάποια προβλήµατα.
Ενδεικτικά θα σας πω ένα.
Ενδεικτικό, λοιπόν, στοιχείο των αδυναµιών είναι ότι κανένα
µεταχειρίσµενο αυτοκίνητο δεν έχει εκτελωνιστεί -και σας λέω για
ένα συγκεκριµένο τελωνείο, το Η' τελωνείο Θεσσαλονίκης- από
16.11.98 πλην ελαχίστων, ύστερα από σύσταση παρακαταθήκης.
Θα πούµε για την παρακαταθήκη παρακάτω. ∆ιαπιστώνεται
δηλαδή, ότι η είσπραξη του τέλους ταξινόµησης µέχρι την 15η
ηµέρα του εποµένου µήνα ή µε την κατάθεση της ειδικής δήλωσης
για τα µεταχειρισµένα, είναι πρακτικά ανεφάρµοστη λόγω του ότι
κρίσιµα στοιχεία τα οποία απαιτούνται για τον καθορισµό του τέλους
ταξινόµησης, λείπουν. Παραδείγµατος χάριν, ωφέλιµο φορτίο,
κυβικά, µεικτό βάρος, προσδιορισµός αντιρρυπαντικής τεχνολογίας
κλπ.
'Ολα αυτά είναι πράγµατι τραγελαφικά. Το σωστό είναι ότι το τέλος
ταξινόµησης πρέπει να καταβάλλεται πριν και µόνο ύστερα από την
προσκόµιση απογραφικού δελτίου από τις κατά τόπους διευθύνσεις
του Υπουργείου Συγκοινωνιών, οι οποίες και θα περιλαµβάνουν
όλα τα απαραίτητα στοιχεία. Είναι αδιανόητο να εισπράττεται τέλος
ταξινόµησης από τα τελωνεία για αυτοκίνητα τα οποία δεν πρόκειται
να ταξινοµηθούν ποτέ στη χώρα µας, για τα προοριζόµενα για
εξαγωγή στο εξωτερικό ή όταν µετατρέπονται αυτά τα ανταλλακτικά
ή όταν υπάρχει αδυναµία πώλησης στην εσωτερική αγορά.
Σε ό,τι αφορά τον καθορισµό της αξίας για την καταβολή του τέλους
ταξινόµησης, έχω να σηµειώσω τα εξής: Ο καθορισµός της αξίας
από την ∆ΥΠΑΕΑ µε βάση τη χονδρική τιµή πώλησης είναι αδύνατη
στην πράξη λόγω του ότι δεν υπάρχουν τιµοκατάλογοι για όλα τα
έτη κατασκευής µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων που έχουν
κυκλοφορήσει στη διεθνή αγορά. Οι εταιρείες και οι αντιπροσωπείες
εισαγωγής εισάγουν πολύ περιορισµένη γκάµα φορτηγών
αυτοκινήτων, τριάντα µε σαράντα τύπους, ενώ στα µεταχειρισµένα
εισάγονται πάνω από εκατό.
H διατύπωση της παραγράφου 1β έµµεσα πλην υποχρεωτικά
επιβάλλει την είσπραξη τέλους ταξινόµησης, όχι επί της τιµής
χονδρικής πώλησης από τον κατασκευαστικό οίκο στις περιπτώσεις
εισαγωγής καινουργών από ιδιώτες, όπως γίνεται για τις
αντιπροσωπείες καινουργών αυτοκινήτων, αλλά επί της τιµής του
τιµολογίου, επί της τιµής λιανικής δηλαδή.
Να πω και κάτι για την περιβόητη παρακαταθήκη. Η παραλαβή επί
παρακαταθήκη τελωνισθέντος αυτοκινήτου είναι δικαίωµα και
επιλογή του ενδιαφεροµένου και όχι υποχρέωσή του.
Εποµένως, πέρα από την ανισότητα των ρυθµίσεων που επιβάλετε,
θα πρέπει το αρµόδιο τελωνείο να δεχθεί ότι η κατάθεση της ειδικής
δήλωσης είναι επαρκής, για να ανασταλεί ο λόγος επιβολής
προστίµου στην περίπτωση που δεν έχει ολοκληρωθεί ο
τελωνισµός και η παραλαβή του αυτοκινήτου µετά την 15η του
εποµένου µήνα, εξαιτίας της αδυναµίας από πλευράς της ∆ΥΠΑΕΑ
οριστικού προσδιορισµού της αξίας του αυτοκινήτου.
Αυτά θα τα βρείτε µπροστά σας, κύριε Υφυπουργέ. Αλλά τι φταίνε οι
πολίτες που θα ταλαιπωρηθούν και τι σας φταίει γενικά και ο
επαγγελµατικός κόσµος;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Να πω και κάτι για τα τεκµήρια µε την τροπολογία που προσθέσατε
κατά τη συζήτηση στην επιτροπή. Αυξάνετε τα τεκµήρια των
ελευθέρων επαγγελµατιών, κάνοντας από 7,25%, σε 8,25% το
συντελεστή προσδιορισµού της αξίας. Ασφαλώς, λαµβάνετε υπόψη
σας τις αντικειµενικές αξίες του 1995. Αλίµονο αν λαµβάνατε και τις
πρόσφατες, γιατί τότε το πρόβληµα θα ήταν µεγαλύτερο. Αλλά
είχατε δώσει µία υπόσχεση, ότι δεν θα τα αυξήσετε. Πέραν της
επιχειρηµατικής αµοιβής που είχατε πει αρχικά, αυξήσατε και αυτά.
Ιδού, λοιπόν, η πρόσθετη αναξιοπιστία και ιδού η αντίθεση σ'αυτά
που λέγατε στον προϋπολογισµό, ότι δεν θα βάλετε νέους φόρους.
Και όµως εδώ προκύπτουν νέοι φόροι.
Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµη. Εδώ προετοιµάζετε, κύριε
Υφυπουργέ, την κοινή γνώµη µε τις εξαγγελίες ότι θα καταργήσετε

τα τεκµήρια µελλοντικά. Κατασκευάζετε από τώρα, δηλαδή,
προεκλογικές υποσχέσεις σε µία προσπάθεια να υφαρπάξετε
ψήφους στις επόµενες εκλογές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρακαλώ, κύριε
Ρεγκούζα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ενώ έχετε τονίσει κατά κόρον και στον προϋπολογισµό ότι δεν θα
υπάρξουν νέοι φόροι και σ'αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο είναι εκ
µεταφοράς από το 1998, µας φέρνετε τροπολογίες που
δηµιουργούν φορολογικές επιβαρύνσεις. Για µία ακόµη φορά,
δηλαδή, φέρεσθε αναξιόπιστα, όχι µόνο στην ελληνική κοινωνία
αλλά και στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
Μετά απ'όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, αντιλαµβάνεσθε ότι η Νέα
∆ηµοκρατία, παρά τα όποια θετικά µπορεί να υπάρχουν µέσα στο
νοµοσχέδιο, αδυνατεί να υπερψηφίσει ένα τέτοιο νοµοσχέδιο γιατί
θα ήταν πράγµατι και η Νέα ∆ηµοκρατία ανακόλουθη.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το νοµοσχέδιο αυτό περιέχει πράγµατι
φορολογική και κοινωνική αδικία, γιατί η φορολογία στα µικρού και
τα µεσαίου κυβισµού αυτοκίνητα µειώνεται δυσανάλογα σε σχέση
µε τα µεγαλύτερου κυβισµού. Εκείνοι που έχουν τα λεφτά και
παίρνουν µεγάλης αξίας αυτοκίνητα θα έπρεπε να επιβαρύνονται
και όχι να ελαφρύνονται εν ονόµατι της αρχής της ίσης
αντιµετώπισης.
Τα µικρού και µεσαίου κυβισµού αυτοκίνητα είναι εκείνα τα οποία
χρησιµοποιεί ο λαός και ως εκ τούτου το µέτρο αυτό είναι άδικο.
Το Φεβρουάριο µε Μάρτιο θα υπάρξει 4% αύξηση των
εργοστασιακών τιµών των αυτοκινήτων. Αυτό το φορολογικό
νοµοσχέδιο περνάει µέσα από τους αντιπροσώπους. Είµαι
σίγουρος ότι υπάρχει συµπαιγνία µεταξύ αντιπροσώπων και
εργοστασίων για να κάνουν αυτήν τη δουλειά. Και σ'αυτό το
παιχνίδι δεν ξέρω κατά πόσο λειτουργεί η σκέψη του Υπουργού ή
του νόµου, αυτοί οι άνθρωποι να ωφεληθούν.
Μειώνεται τώρα η φορολογία λόγω του πληθωρισµού. Είναι µέτρο
αντιµετωπίσεως του πληθωρισµού και όχι µέτρο για την
ανακούφιση του λαού. Είναι µέτρο ανάγκης, είναι µέτρο για να πέσει
ο πληθωρισµός. Λόγω του αδηρίτου της ανάγκης, µειώσατε τη
φορολογία. ∆εν έγινε γιατί λυπηθήκατε το λαό ούτε γιατί ασκείτε
κοινωνική πολιτική ούτε γιατί εφαρµόζετε κοινωνική και φορολογική
δικαιοσύνη. Εξ ανάγκης το κάνετε. Αλλά στο παιχνίδι παίζουν οι
αντιπρόσωποι και οι εργοστασιάρχες µε την αύξηση του 4% που
αναµένεται να γίνει το Μάρτιο και ως εκ τούτου αυτοί έχουν
οπωσδήποτε ένα κέρδος, διότι, εφόσον µειώνεται η φορολογία, θα
το πάρουν εκείνοι. Μπορούσατε να κανονίσετε να µην αυξηθεί η
εργοστασιακή τιµή κατά 4%; Θα λέγαµε ότι δεν θα υπάρχει αύξηση
στην εργοστασιακή τιµή, θα µειώνατε και τη φορολογία, όχι όµως εξ
ανάγκης και τότε θα µπορούσαµε να πούµε ότι ασκείτε πολιτική
υπέρ των µικρών και των µεσαίων, υπέρ των αυτοκινήτων µικρού
και µεσαίου κυβισµού.
Εποµένως, το παιχνίδι αυτό, η συµπαιγνία που γίνεται, ωφελεί
αυτούς. Είναι ένα µέτρο ενάντια στα λαϊκά στρώµατα.
Φέρατε την κατάργηση της φορολογίας των τόκων των οµολόγων
εκείνων που µένουν στο εξωτερικό, διότι δήθεν αυτοί κάνουν
επενδύσεις εδώ. Να ένα µέτρο που προκαλεί την κοινή γνώµη,
προκαλεί την κοινωνική αδικία και µε τροπολογίες προσπαθείτε να
φέρετε κάποια άλλη αντιµετώπιση της φορολογικής επιβάρυνσης
και όχι της ελάφρυνσης. Αυτό είναι πρόκληση. Απαλλάσσετε αυτούς
που τα έχουν και τους άλλους τους φορολογείτε. ∆ηλαδή, το
µικροκαταθέτη και το µικροεπενδυτή τον "κοπανάτε" και γι' αυτούς
που δήθεν κάνουν επενδύσεις δηµιουργείτε προνόµια φορολογικά
µέσα στο ελληνικό έδαφος, διότι δήθεν, κατ' αυτόν τον τρόπο, θα
υπάρξει ανάπτυξη.
Λέτε τώρα να αποδεχθεί ο λαός, οι µικροµεσαίοι, την
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κοινωνική αδικία ως µέτρο ανάπτυξης. Η ελάφρυνση του
µεγαλοεπιχειρηµατία και του µεγαλοκαρχαρία και η αποδοχή αυτής
της ελάφρυνσης αποτελεί µέτρο οικονοµικής ανάπτυξης. Αυτό είναι
το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου. Και σε τέτοια νοµοσχέδια
οπωσδήποτε δεν είναι δυνατό να συναινέσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κ.Τσαφούλια.
Ο κ.Βεζδρεβάνης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ' αρχήν θέλω να σας
ευχαριστήσω διότι δεχθήκατε την αλλαγή της σειράς µου να
µιλήσω. Είχα µία επείγουσα ανάγκη να βρίσκοµαι στο γραφείο µου
πριν από µία ώρα. Γι'αυτό θα µιλήσω από τη θέση αυτή και δεν θα
εξαντλήσω το χρόνο που µου διατίθεται. 'Αλλωστε οσάκις µου
χρειάζεται, µου τον δίνετε και εγώ θα σας παραχωρήσω το
υπολειπόµενο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτά δεν
συµψηφίζονται.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Το γνωρίζω, κύριε Πρόεδρε αλλά εσείς το
κάνετε πάντοτε. Εποµένως, γιατί τώρα δείχνετε κακία, αφού δεν
είστε κακός;
'Οταν πληφορορήθηκα ότι το Υπουργείο Οικονοµικών αποφάσισε
να µειώσει κατά 5% το φόρο κατανάλωσης για τα αυτοκίνητα,
θυµήθηκα εκείνο το ευαγγελικό, κύριε Υπουργέ, που όταν
γεννήθηκε ο Χριστός στην άσηµο Βηθλεέµ η οποία δεν έχαιρε και
ιδιαίτερης εκτιµήσεως στην εβραϊκή κοινωνία, οι Εβραίοι είπαν "εκ
Ναζαρέτ καλό"; Είπα και εγώ, είναι δυνατόν το Υπουργείο
Οικονοµικών να ελαφρύνει το λαό;
Ειλικρινά, µελέτησα όσο µπόρεσα καλύτερα το νοµοσχέδιο σας. ∆εν
υπάρχει αµφιβολία -εγώ δεν είµαι από εκείνους που ισοπεδώνουν
τα πάντα-ότι γίνεται µία µείωση. Το 5%, κύριε Υπουργέ, µε τις
εργοστασιακές τιµές οσονούπω θα εξανεµισθεί. ∆εν είναι λύση
αυτή. Μπορεί αυτό να σας βοήθησε στη µείωση του πληθωρισµού
κατά τι και όχι ευκαταφρόνητο, όχι όµως εξ αγαθής προαιρέσεως
και για να δώσετε λύση στο πρόβληµα της φορολόγησης του
αυτοκινήτου.
Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να καταλάβουµε ότι µέσα σε αυτήν την
Αίθουσα πρέπει να λέγεται η αλήθεια. Με πολλή προσοχή ο
αγαπητός συνάδελφος της Πλειοψηφίας κ. Βούλγαρης κατέβαλλε
κάθε προσπάθεια να δώσει φιλοσοφία στην αρχή του νοµοσχεδίου.
Ειλικρινά, δεν µπόρεσε να το επιτύχει, όχι γιατί δεν έχει τις
ικανότητες, αλλά διότι δεν έχει το νοµοσχέδιο τη φιλοσοφία αυτήν
που θέλετε να παρουσιάσετε στο ελληνικό Κοινοβούλιο και στον
ελληνικό λαό.
Κύριε Υπουργέ, αν ήσασταν ειλικρινής, έπρεπε να πείτε σαφώς ότι
αυτή η κίνηση γίνεται για δύο λόγους: Πρώτον διότι θέλουµε να
συµβάλει στη µείωση του πληθωρισµού αυτό το µέτρο.
Πρέπει να υπάρξει συµµόρφωση προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, η
οποία µας σέρνει συνεχώς στα δικαστήρια γι' αυτό το θέµα που
λέγεται αυτοκίνητο στην Ελλάδα.
Με ειλικρίνεια και µε παρρησία να ερχόσασταν στο Εθνικό
Κοινοβούλιο και να λέγατε "έχουµε αυτούς τους δύο λόγους και
οφείλουµε να συγκλίνουµε και για να συγκλίνουµε πρέπει να
µειώσουµε τον πληθωρισµό και για να µειώσουµε τον πληθωρισµό
βρήκαµε ένα σηµείο το οποίο µπορεί να µας βοηθήσει". Επίσης να
λέγατε "σερνόµαστε στα δικαστήρια της Ευρώπης συνεχώς για το
θέµα της καταργήσεως του φόρου κατανάλωσης αυτοκινήτων και
αυτό πια δεν µπορεί να τραβήξει άλλο και κάνουµε αυτήν την
κίνηση".
Τότε, κύριε Υπουργέ, µε την ειλικρίνεια αυτή ενώπιον της Εθνικής
Αντιπροσωπείας -υπεύθυνα άτοµα βρίσκονται σ' αυτήν την
Αίθουσα, µε εντολή του ελληνικού λαού- και µε συναίσθηση εθνικής
ευθύνης θα έλεγε κανείς "ναι" στο νοµοσχέδιό σας.
Τώρα, µε τις ταξινοµήσεις, τα υπόλοιπα τερτίπια που
συµπεριλαµβάνονται στο νοµοσχέδιο -που θα τα πούµε στην κατ'
άρθρο συζήτηση- αυτά τα οποία δίνετε µε το ένα χέρι, τα παίρνετε
µε το άλλο, πέραν του γεγονότος ότι µέσα σε ενάµισι, δύο µήνες οι
εργοστασιακές τιµές θα εξανεµίσουν αυτό το 5%.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι ευκαιρία, µπορώ να πω, µοναδική τώρα

που έρχεται στο Εθνικό Κοινοβούλιο ένα τέτοιο νοµοσχέδιο µε µια
τέτοια ρύθµιση, να τεθεί επιτέλους επί τάπητος το θέµα της
καταργήσεως του φόρου καταναλώσεως αυτοκινήτων στη χώρα.
Γιατί οι 'Ελληνες πολίτες, κύριε Υπουργέ, δεν µπορούν...
(Συνοµιλία από Βουλευτές διαφόρων κοµµάτων στα βουλευτικά
έδρανα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆ιακοµµατική σύσκεψη
έχουµε;
ΛΑΜΠΡΟΣ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σχετικά µε το νέο κόµµα του κ.
Αβραµόπουλου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Απέναντι στο νέο
κόµµα δηλαδή συσπειρώνεσθε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συνεχίζω.
Λέω, λοιπόν: ως πότε οι 'Ελληνες πολίτες θα πληρώνουν µέχρι και
400% της αξίας ενός αυτοκινήτου για να αποκτήσουν ένα
αυτοκίνητο; Ως πότε θα αναγκάζονται να παίρνουν τα
µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και τα µικρού κυβισµού; Σήµερα όλοι οι
πολίτες θέλουν να έχουν ένα ασφαλές αυτοκίνητο.
Αυτό το "ως πότε", αν µπορείτε µε την ευκαιρία αυτού του
νοµοσχεδίου να µας το πείτε και να δεσµευθείτε υπεύθυνα. ∆ιότι και
επιταγή της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης είναι και υποχρέωσή µας είναι
και κατηγορούµενοι σερνόµεθα.
∆εν µε ενδιαφέρει, κύριε Υπουργέ, διότι σερνόµεθα
κατηγορούµενοι, γιατί εγώ την πατρίδα µου δεν θα τη βάλω
χαµηλότερα από τις άλλες πατρίδες και χαίροµαι που συναινείτε.
Ασφαλώς δεν θα µπορούσατε να µην συναινέσετε.
Λοιπόν, δεν µε ενδιαφέρει αυτό, διότι και άλλες χώρες σέρνονται
στα δικαστήρια για περισσότερα αδικήµατα και θα µπορούσα να πω
για πολλές απάτες εις βάρος της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆εν µ'
ενδιαφέρει ιδιαίτερα αυτό. Με ενδιαφέρει όµως, κύριε Υπουργέ, ότι
κάποτε θα πρέπει να βρούµε τον τρόπο να δώσουµε την ευχέρεια
στον 'Ελληνα πολίτη να αποκτήσει το αυτοκίνητο που θέλει και όχι
όποιος έχει και όποιος δύναται να µπορεί να παίρνει πληρώνοντας
και µέχρι, όπως είπατε, 400%.
Κύριε Υπουργέ, εγώ σας είπα ότι δεν ισοπεδώνω τα πάντα και στην
κατ' άρθρον συζήτηση θα ψηφίσω πολλά εκ των άρθρων γιατί
βρίσκονται στη σωστή κατεύθυνση. Αλλά, τη φιλοσοφία, την αρχή
αυτού του νοµοσχεδίου δεν µπορώ να τη ψηφίσω.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βεζδρεβάνη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
κύριοι συνάδελφοι, είναι το πρώτο νοµοσχέδιο το οποίο συζητείται
στο Κοινοβούλιο για το 1999. Θέλω να ευχηθώ σε όλους τους
Βουλευτές και στο Προεδρείο να είναι µια χρονιά παραγωγική για το
Κοινοβούλιο και για την πατρίδα µας.
Κύριοι συνάδελφοι, πίστευα ότι το νοµοσχέδιο αυτό εξ' αιτίας της
εκτενούς συζητήσεώς του στην αρµόδια επιτροπή, θα είχε πολύ
λίγα θέµατα να συζητήσουµε σήµερα. Αυτό φάνηκε στο µεγαλύτερο
µέρος της συνεδρίασης. Το κλίµα χάλασε δυστυχώς από ένα
συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος µε ανακρίβειες, ψεύδη
και γενικότερα µε µια πρωτόγνωρη τοποθέτηση για τα
κοινοβουλευτικά χρονικά, θέλησε να παρουσιάσει το νοµοσχέδιο ως
έχον τη διάθεση να υπηρετήσει διαφορετικούς σκοπούς απ' αυτούς
τους οποίους περιφράγει.
Εγώ πάντως θέλω να σας ευχαριστήσω όλους γιατί στις συζητήσεις
που έγιναν, κρίνατε θετικά την πρωτοβουλία της Κυβέρνησης να
φέρει προς ψήφιση το νοµοσχέδιο αυτό. Βεβαίως -και είναι
φυσιολογικό-ακούστηκαν και προτάσεις οι οποίες νοµίζω ότι
στοχεύουν στη βελτίωση του νοµοσχεδίου. Παραδείγµατος χάριν ο
κ. Παπαδηµόπουλος έκανε ορισµένες προτάσεις. Θα τις
µελετήσουµε και όταν έλθουµε στη συζήτηση κατ'άρθρον.
Σας  είναι  γνωστό  ότι  το  καθεστώς  στην  Ελλάδα  του
αυτοκινήτου  είχε  διαµορφώσει  τέτοιες  συνθήκες,  ώστε  να
κατέχουµε  το  θλιβερό  προνόµιο  να  έχουµε  πράγµατι  το
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ακριβότερο αυτοκίνητο σε σχέση µε τα άλλα κράτη-µέλη της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Γίνεται όµως µια πρώτη προσπάθεια να
µειωθεί η φορολογική επιβάρυνση του αυτοκινήτου. 'Ακουσα µε
ιδιαίτερη προσοχή τον κ. Βεζδρεβάνη, ο οποίος προτείνει την
πλήρη κατάργηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης. ∆εν ξέρω αν
αυτό είναι θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας, πάντως οφείλω να πω ότι
ούτε ο κ. Σκρέκας ούτε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ν.∆.
πρότεινε κάτι τέτοιο. Σας διαβεβαιώ ότι είναι πολύ επαχθής για το
∆ηµόσιο η πρόταση που κάνατε. 'Εχει σοβαρότατο δηµοσιονοµικό
κόστος και νοµίζω ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να αποδεχθεί την
πρόταση αυτή.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Μου επιτρέπετε µια διακοπή;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ορίστε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Απλώς ήθελα να πω αν σκέπτεσθε, αν
έχετε κάποιο προγραµµατισµό να µας πείτε στο µάκρος του χρόνου
πότε. ∆εν είπα να το κάνετε σήµερα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εσείς δεν µου
είπατε µόνο αυτό. Μου είπατε ότι πρέπει να καταργήσουµε τον
ειδικό φόρο κατανάλωσης των αυτοκινήτων. Και λέω: Αποτελεί
θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας η κατάργηση; Πρόκειται για ένα πολύ
σοβαρό µέτρο µε πολύ σηµαντικές δηµοσιονοµικές συνέπειες στον
προϋπολογισµό. Γιατί, αν κάποιος µετά σοβαρή ανάλυση πει
σήµερα "το αποδέχοµαι", θα πρέπει ταυτόχρονα να έχει βρει
τρόπους για να αναπληρώσει τα τριακόσια πενήντα δισεκατοµµύρια
δραχµές που αποδίδει ο ειδικός φόρος κατανάλωσης των
αυτοκινήτων και το ΕΠΕΤ στον Προϋπολογισµό. ∆ιαφορετικά δεν
πρέπει να γίνει αποδεκτή µια τέτοια πρόταση.
Κύριοι συνάδελφοι, αυτά που αναφέρετε σήµερα, συζητήθηκαν
διεξοδικά στην επιτροπή. Στόχος µας παραµένει το χαµηλότερο
κόστος του αυτοκινήτου και γι'αυτό προχωρούµε σε µια
µεσοσταθµική µείωση της τάξεως του 6%. Αυτά που ακούστηκαν
από συναδέλφους για µεγαλύτερη µείωση στα αυτοκίνητα µικρού
κυβισµού και µικρότερη µείωση στα αυτοκίνητα υψηλότερου
κυβισµού υπάρχουν. ∆εν είναι οριζόντια η απόφαση της µείωσης
των τιµών των αυτοκινήτων. Τα αυτοκίνητα έχουν µεσοσταθµική
µείωση 6%, αλλά έχουν πολύ µεγαλύτερη τα αυτοκίνητα µικρού και
µεσαίου κυβισµού και πολύ µικρή τα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού.
Η µείωση αυτή, κύριοι συνάδελφοι, έχει ως συνέπεια απώλειες
εσόδων του προϋπολογισµού της τάξεως των εξήντα πέντε
δισεκατοµµυρίων (65.000.000.000) δραχµών. Βεβαίως, θα είµαστε
σε πολύ καλύτερη θέση αν ήταν δυνατόν ο προϋπολογισµός να
σηκώσει απώλειες µεγαλύτερες απ'αυτές. Αλλά σας διαβεβαιώ ότι
κάτω από τις παρούσες συνθήκες, ο προϋπολογισµός δεν ήταν
δυνατόν να αντέξει απώλειες εσόδων άνω των εξήντα πέντε
δισεκατοµµυρίων (65.000.000.000) δραχµών. Αυτή η απώλεια
όµως θα έχει θετικό αποτέλεσµα στον πληθωρισµό της τάξεως του
0,3%. Και βεβαίως θα µας διευκολύνει ώστε το ∆εκέµβριο του 1999
να έχουµε επιτύχει το στόχο του 2%.
Με ρώτησαν ορισµένοι συνάδελφοι, πού στοχεύει το νοµοσχέδιο.
Το νοµοσχέδιο έχει δύο βασικούς στόχους. Πρώτον: Να καταργήσει
την ισχύουσα σήµερα φορολογική διάκριση των αυτοκινήτων σε
καινούρια και µεταχειρισµένα. Σε καµία χώρα της Ευρώπης δεν
υπάρχει η διάκριση αυτή.
Η φορολογική µεταχείριση των αυτοκινήτων εξαρτάται µόνον από
την αντιρρυπαντική τεχνολογία και το έτος κατασκευής των, όπως
αυτά προσδιορίζονται από τις αντίστοιχες κοινοτικές οδηγίες.
Αυτό το νέο φορολογικό καθεστώς, στοχεύει στο να ενθαρρύνει
τους καταναλωτές να αγοράζουν αυτοκίνητα σύγχρονης
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, µε εκποµπές ρύπων που είναι οκτώ
φορές χαµηλότερες απ' αυτές των αντιστοίχων αυτοκινήτων
συµβατικής τεχνολογίας της περιόδου του 1990. Αυτό το µέτρο θα
οδηγήσει στην ανανέωση του στόλου των αυτοκινήτων, έτσι ώστε η
µέση ηλικία των αυτοκινήτων που στην Ελλάδα είναι 11,6 έτη, να
πέσει στα έξι έτη που είναι και ο µέσος όρος στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση. Πρέπει δε να γνωρίζουν όλες οι πτέρυγες της Βουλής ότι
έχουµε αναλάβει την υποχρέωση να βελτιώσουµε τις
περιβαλλοντικές συνθήκες στην Αθήνα µε την προοπτική της

τέλεσης των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.
∆εύτερον: Καταργείται ο ειδικός φόρος κατανάλωσης και το εφάπαξ
πρόσθετο τέλος και αντικαθίσταται από το τέλος ταξινόµησης.
'Ακουσα µε ιδιαίτερη προσοχή τον κ. Παπαδηµόπουλο ο οποίος
είπε ότι ο όρος είναι αδόκιµος. ∆εν έχω κανένα λόγο να επιµένω,
αλλά σας διαβεβαιώνω ότι η Κεντρική Νοµοπαρασκευαστική
Επιτροπή η οποία επεξεργάστηκε το νοµοσχέδιο, δεν µας έκανε
παρόµοια πρόταση. Αν παρ' όλα αυτά υπάρχει τίτλος που
περιγράφει καλύτερα το αντικείµενο αυτό ευχαρίστως θα τον
αποδεχθώ.
Τώρα, θα ήθελα να περιγράψω στην Ολοµέλεια τι επικρατούσε
µέχρι σήµερα. Επί είκοσι τρία συνεχή έτη εφαρµοζόταν ένα
σύστηµα που σχεδιάστηκε την δεκαετία του '70. ∆εν είναι δυνατόν
να συνεχιστεί η εφαρµογή του, διότι δείχνει µια βαθύτατη
ανειλικρίνεια του ίδιου του ελληνικού κράτους. ∆ηλαδή, όταν
επρόκειτο να εκτελωνισθεί ένα αυτοκίνητο και να υπολογισθεί ο
ειδικός φόρος κατανάλωσης και το εφάπαξ πρόσθετο ειδικό τέλος,
τότε αυθαίρετα η τελωνειακή υπηρεσία προσδιόριζε µια
συγκεκριµένη βάση επί της οποίας υπολόγιζε τον ειδικό φόρο
κατανάλωσης και το εφάπαξ πρόσθετο ειδικό τέλος.
Εξ αιτίας αυτής της αυθαιρεσίας, παρετηρούντο τα φαινόµενα που
περιέγραψε προηγουµένως ο κ. Παπαδηµόπουλος. Πολλοί
συµπολίτες µας παραπέµφθηκαν στα δικαστήρια για λαθρεµπορία
κλπ. Ταυτόχρονα ο ίδιος υπάλληλος όταν υπολόγιζε το Φόρο
Προστιθέµενης Αξίας για το αυτό αυτοκίνητο, εδέχετο την
τιµολογιακή αξία. ∆ηλαδή, την ίδια στιγµή θεωρούσε ανειλικρινές το
τιµολόγιο και δεν το εδέχετο για τον υπολογισµό του ΕΦΚ και του
ΕΠΕΤ, ενώ αµέσως µετά εδέχετο ως ακριβές το τιµολόγιο και
υπολόγιζε το ΦΠΑ.
Προφανώς, αυτό το καθεστώς, δεν είναι δυνατόν να συνεχίζεται και
σήµερα. ∆εν κάναµε τίποτε άλλο παρά να προσαρµοστούµε σε ό,τι
ισχύει σε όλη την Ευρώπη. Στην Ευρώπη το µόνο στοιχείο επί του
οποίου υπολογίζονται οι δασµοί, τα τέλη ή και οποιαδήποτε άλλη
επιβάρυνση κατά τον εκτελωνισµό του αυτοκινήτου, είναι η
τιµολογιακή αξία, δηλαδή αυτή που έχει ο τιµοκατάλογος.
Μερικοί συνάδελφοι, θα µπορούσαν να ισχυρισθούν ότι υπάρχει ο
κίνδυνος της υποτιµολόγησης. Θα τονίσω όµως ότι πρώτον,
θεσµοθετούµε κάτι αντίστοιχο µε αυτό που ισχύει στις άλλες
ευρωπαϊκές χώρες, δηλαδή µια επιτροπή δεοντολογίας και
διαφάνειας, η οποία θα συγκροτείται από όλους τους
ενδιαφερόµενους, από το Υπουργείο Οικονοµικών και από τα άλλα
συναρµόδια Υπουργεία, από τους εισαγωγείς και από τους
εµπόρους αυτοκινήτων. Εκεί λοιπόν, δεν είναι δυνατόν να δεχθεί
κανείς να γίνεται υποτιµολόγηση ενός αυτοκινήτου, εις βάρος όλων
των άλλων αντίστοιχων αυτοκινήτων. Αν γίνει υποτιµολόγηση,
καταλαβαίνετε ότι το αυτοκίνητο θα κυκλοφορεί στην αγορά σε
χαµηλότερη τιµή από την πραγµατική (τιµή damping). Αυτό σηµαίνει
ότι θα εκτοπίσει από την αγορά άλλες αντίστοιχες κατηγορίες
αυτοκινήτων.
Aυτό δεν το δέχεται η αγορά. Καµία σήµερα από τις
αντιπροσωπείες αυτοκινήτων δεν δέχεται να χάσει ούτε ελάχιστο
ποσοστό από το µερίδιο το οποίον έχει στην αγορά. 'Οταν δαπανά
εκατοµµύρια και ορισµένες µάλιστα αντιπροσωπείες
δισεκατοµµύρια για να κερδίσουν ποσοστά της τάξεως της µονάδος
στην αγορά, πώς είναι δυνατόν να δεχθούν υποτιµολόγηση από µία
άλλη αντίστοιχη αντιπροσωπεία αυτοκινήτων;
∆εύτερον,  θέλω  να  ξεκαθαρίσω  ότι  είναι  ανάγκη  το  Υπουργείο
Οικονοµικών  επιτέλους  να  εκσυγχρονιστεί.  ∆εν  µπορεί  να
λειτουργεί  µονίµως  αµυντικά.  Εάν  πράγµατι  διαπιστώνει  ότι
γίνεται  υποτιµολόγηση,  τότε  πρέπει  να  λάβει  όλα  τα  αναγκαία
µέτρα  και  να  προσφύγει  στα  ελληνικά  δικαστήρια  και  να
ζητήσει  επιστροφή  των  διαφυγόντων  δασµών.  ∆εν  µπορούµε
µε  αυθαιρεσίες  να  προασπίζουµε  -υποτίθεται-  τα  συµφέροντα
του  ελληνικού  δηµοσίου.  Ορθώς  το  είπατε  κύριε
Παπαδηµόπουλε,  αυτές  ακριβώς  οι  αυθαιρεσίες  ήταν  η  πηγή
για  τις  απαράδεχτες  ενέργειες  υπαλλήλων  του  Υπουργείου
Οικονοµικών  στον  υπολογισµό  της  αξίας  ενός  αυτοκινήτου.
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Είχαν περιθώρια εντελώς υποκειµενικής κρίσης, και πολλές φορές
µε όρους αδιαφάνειας.
Αυτά τώρα διορθώνονται, διότι το όλο σύστηµα αντικειµενοποιείται.
Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να ξέρετε -το είπα και στην επιτροπή -
αυτοκίνητα εκτελωνίζοντο σε τελωνείο της Θεσσαλίας και οι
ιδιοκτήτες των ήταν από το Ηράκλειο ή ήταν από τη Ρόδο. 'Εφευγαν
δηλαδή από τη Ρόδο για να πάνε να εκτελωνίσουν το αυτοκίνητό
τους στο "γνωστό" τελωνείο της Θεσσαλίας. Και αυτό διότι ήταν
γνωστές οι διευκολύνσεις που παρείχε το τελωνείο αυτό σε όσους
εκτελώνιζαν τα αυτοκίνητά τους εκεί. Αυτά σταµατούν πλέον. 'Ολα
τα αυτοκίνητα εκτελωνίζονται πλέον σε όλα τα τελωνεία της χώρας
µε τους ίδιους κανόνες.
Ποια είναι τώρα η βάση υπολογισµού: Η βάση υπολογισµού -όπως
είπα και πριν- είναι η τιµολογιακή αξία, στην οποία προστίθεται το
πραγµατικό κόστος µεταφοράς και το κόστος των ασφαλίστρων.
Επ'αυτής της βάσης υπολογίζεται 18% ο Φόρος Προστιθέµενης
Αξίας και ανάλογα το ποσοστό για το τέλος ταξινόµησης.
Θέλω να σας πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι επικρατούσε και εδώ µία
ακόµη αυθαιρεσία του δηµοσίου, επί είκοσι τρία χρόνια. Είτε το
αυτοκίνητο ερχόταν από την Ιταλία, είτε από την Αγγλία, οι
τελωνειακές αρχές υπολόγιζαν 7% επί της τιµολογιακής αξίας ως
κόστος µεταφοράς. Και αν µάλιστα ήταν από τρίτη χώρα εκτός
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, τότε είτε ερχόταν από την Ιαπωνία είτε
ερχόταν από τη Ρουµανία υπολόγιζαν 25% επί της τιµολογιακής
αξίας. Κατανοείτε, λοιπόν, τη στρέβλωση που δηµιουργείτο στην
αγορά αυτοκινήτων. Αυτό σταµατά και παίρνουµε την τιµολογιακή
αξία που έχει κάθε αυτοκίνητο όταν έρχεται από την Αγγλία ή από
την Ιταλία και πωλείται στην Ελλάδα.
Κύριοι συνάδελφοι, στο ερώτηµα που ετέθη, γιατί έχουµε
διαφορετικούς συντελεστές και δεν έχουµε µία οριζόντια µείωση των
τιµών των αυτοκινήτων. ∆ηλαδή γιατί δεν κάναµε µείωση 6% για
όλα τα αυτοκίνητα, έχω να πω τα εξής:
Η υιοθέτηση µίας τέτοιας άποψης πρώτον εµπεριέχει µία κοινωνική
αδικία, διότι δεν είναι σωστό να µειώσουµε 6% το αυτοκίνητο το
οποίο κοστίζει σαράντα πέντε εκατοµµύρια (45.000.000) δραχµές
και 6% το αυτοκίνητο το οποίο κοστίζει δύο εκατοµµύρια
(2.000.000) δραχµές.
Πέραν των άλλων σας λέω ότι είχαµε και περιορισµούς σε ό,τι
αφορά την επίτευξη του στόχου µείωσης του πληθωρισµού. Θέλαµε
να πετύχουµε 0,3% µείωση του πληθωρισµού. ∆υστυχώς όλα τα
αυτοκίνητα δεν έχουν την ίδια συµµετοχή, το ίδιο βάρος, στην
τιµοληψία που κάνει η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία. Για
παράδειγµα, συµµετέχουν ουσιαστικά στη διαµόρφωση του
πληθωρισµού, αυτοκίνητα ορισµένων κατηγοριών, µέχρι τα χίλια
οκτακόσια κυβικά εκατοστά. Από κει και πάνω κανένα αυτοκίνητο
δεν συµµετέχει στη διαµόρφωση του πληθωρισµού. Τουναντίον
υπάρχει πολύ µεγάλο βάρος στην κατηγορία χίλια διακόσια και χίλια
τετρακόσια κυβικά εκατοστά. 'Αρα η µείωση είναι µεγαλύτερη σ'
αυτήν την κατηγορία των µικρών αυτοκινήτων και µικρή για τα
αυτοκίνητα πάνω από τα χίλια εξακόσια έως δύο χιλιάδες κυβικά
εκατοστά. Το τονίζω και εξαιτίας της κοινωνικής δικαιοσύνης που
εµπεριέχει το νοµοσχέδιο αλλά και εξαιτίας των περιορισµών όσον
αφορά την επίτευξη του στόχου 0,3% στον πληθωρισµό.
Κύριοι συνάδελφοι, άκουσα παράπονα από κάποιο Βουλευτή
σχετικά µε τη µη επίλυση των προβληµάτων των εισαγωγέων των
µεταχειρισµένων φορτηγών αυτοκινήτων. Θέλω να παρακαλέσω
τους συναδέλφους επιτέλους να συµφωνήσουµε για το τι θέλουµε
να κάνουµε στο Νοµοσχέδιο. Στην αρχική διάταξη που είχε το
σχέδιο νόµου είχαµε αποδεχτεί τον υπολογισµό του ειδικού φόρου
κατανάλωσης για τα φορτηγά αυτοκίνητα να υπολογίζεται επί της
λιανικής τιµής. Ορισµένοι συνάδελφοι στην επιτροπή ύστερα από
την αντίδραση την οποία παρουσίασαν οι έµποροι φορτηγών
αυτοκινήτων ισχυριζόµενοι ότι τους οδηγούµε στην καταστροφή,
ζήτησαν να µην είναι επί της λιανικής τιµής αλλά να είναι επί της
χονδρικής. Το κάναµε αποδεκτό. 'Ερχονται µε διαφορετικές θέσεις
σήµερα οι ίδιοι συνάδελφοι που είχαν επιχειρηµατολογήσει στην

επιτροπή και αναπτύσσουν επιχειρήµατα αντίθετα των
προηγουµένων. Είχατε ζητήσει το Τέλος Ταξινόµησης να µην
υπολογίζεται επί της λιανικής αλλά επί της χονδρικής τιµής.
∆έχθηκα την πρότασή σας. 'Ερχεσθε όµως σήµερα και ζητάτε να
επανέλθουµε πάλι επί της λιανικής τιµής. Επιτέλους τι θέλετε; ∆εν
µε απασχολεί αν έχετε κάνει λάθος, είναι το λιγότερο. Τα λάθη είναι
ανθρώπινα. Εγώ πάντως θα καλέσω αύριο το µεσηµέρι τους
εµπόρους και θα τους ρωτήσω αν είναι ακριβή αυτά που
ισχυρίζονται ορισµένοι Βουλευτές, δηλαδή να επανέλθουµε επί της
λιανικής τιµής. Αν αποτελεί λύση να επανέλθουµε στη λιανική τιµή
που ήταν η αρχική µας θέση, γιατί πίστευα ότι είναι προς συµφέρον
τους, σας διαβεβαιώ ότι δεν έχω κάποιο δογµατισµό που να µε
εµποδίζει να επανέλθουµε στην αρχική ρύθµιση.
Πάντως οφείλω να πω ότι είναι ανάγκη να προασπίσουµε το κύρος
του Κοινοβουλίου και του εκάστοτε Υπουργού Οικονοµικών. Σήµερα
είµαι εγώ, αύριο θα είναι κάποιος άλλος. 'Οµως δεν είναι δυνατόν
να έρχεται εδώ συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας και να λέει ότι το
νοµοσχέδιο δεν το έφτιαξε ο Υφυπουργός και οι συνεργάτες του
αλλά το έφτιαξαν οι Θεοχαράκης, Σφακιανάκης και Σαρακάκης.
Κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι είναι µέγιστο το ολίσθηµα του
συναδέλφου. Τον προκαλώ, λοιπόν, ότι στοιχεία έχει γι' αυτά που
είπε να τα φέρει στο Κοινοβούλιο.
'Αλλως του δίνω τη δυνατότητα να δείξει ότι σέβεται τους
κοινοβουλευτικούς θεσµούς και να ανακαλέσει αυτά τα ψεύδη τα
οποία είπε. ∆εν έχω να πω τίποτε άλλο για το θέµα αυτό.
Και θα κλείσω µε το εξής: Κύριοι συνάδελφοι, εµείς θέλουµε
επιτέλους και η χώρα µας να εκµεταλλευτεί όλες τις δυνατότητες
που της δίνονται εξαιτίας της γεωγραφικής της θέσης, της
γεωπολιτικής της θέσης στην περιοχή των Βαλκανίων και της
Ανατολικής Μεσογείου. Γι' αυτόν το λόγο θέλουµε -η Κυβέρνηση σε
συνεργασία µε όλους τους συναρµόδιους φορείς- να γίνει η χώρα
ένα µεσογειακό κέντρο εξαγωγής αυτοκινήτου. Για το λόγο αυτό
είµαστε σε συνεργασία µε το Σύλλογο Εισαγωγέων Καινουργών
Αυτοκινήτων, µε το Σύλλογο Εµπόρων και Εισαγωγέων
Μεταχειρισµένων Αυτοκινήτων και µε το Σύλλογο Εµπόρων
Εισαγωγέων Φορτηγών Αυτοκινήτων, να διαµορφώσουµε ένα νέο
θεσµικό πλαίσιο που θα δίνει κίνητρα ανάπτυξης εξαγωγών
καινουργών ή µεταχειρισµένων αυτοκινήτων. 'Ετσι κάθε πολίτης
βαλκανικής χώρας ή χώρας της περιοχής του Ευξείνου Πόντου θα
µπορεί να έρχεται στην Ελλάδα για να αγοράσει µεταχειρισµένο ή
καινουργές αυτοκίνητο. Και να µην πηγαίνει στο Βέλγιο ή στην
Ολλανδία.
Κατάλληλη περιοχή για την ανάπτυξη αυτού του µεσογειακού
κέντρου εξαγωγής αυτοκινήτου θεωρούµε ότι είναι η Θεσσαλονίκη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Μπράβο, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριοι
συνάδελφοι, θέλω να σας διαβεβαιώσω για ένα πράγµα: Η Νέα
∆ηµοκρατία µε τους δύο συναδέλφους έκανε µία εποικοδοµητική
κριτική, αλλά ένας συνάδελφος θέλησε να µηδενίσει το νοµοσχέδιο.
Πέραν των ανακριβειών που ανέφερε είπε ότι υπάρχει οργή στην
αγορά των αυτοκινήτων.
'Εχω  να  πω,  λοιπόν,  τα  εξής:  Η  αγορά  των  αυτοκινήτων  έχει
συγκεκριµένους  εκφραστές.  Παρακαλώ,  λοιπόν,  να  µου  πει  ο
κύριος  συνάδελφος,  ο  συνήθως  κακώς  πληροφορηµένος,  ποιος
είναι  εκείνος  που  αντιδρά  σήµερα  στο  νοµοσχέδιό  µας.  Σας
διαβεβαιώ  ότι  φέτος  πετύχαµε  ρεκόρ  πωλήσεων  καινουργών
αυτοκινήτων,  ρεκόρ  πωλήσεων  µεταχειρισµένων  αυτοκινήτων
Ι.Χ.  και  ρεκόρ  πωλήσεων  φορτηγών  αυτοκινήτων.  Πού  είναι
αυτή  η  αναστάτωση  στην  αγορά  η  οποία  είναι  µάλιστα  σε
τέτοιο  βαθµό  που  θα  έχουµε  προβλήµατα  συγκρούσεων  σε
λίγες  µέρες;  Ρωτάω:  Πού  είναι;  Και  αν  κάτι  τέτοιο  υπάρχει  δεν
θα  έπρεπε  να  το  πει  συγκεκριµένα  οι  Σύλλογοι  Εισαγωγέων
Αυτοκινήτων;  Σας  διαβεβαιώ  κανένα  πρόβληµα  δεν  έχει  τεθεί
µέχρι  σήµερα  στην  Κυβέρνηση.  Ο  Σύλλογος  Εµπόρων
Αυτοκινήτων  -ο  κ.  Βασιληάς  είναι  ο  εκπρόσωπός  τους-  δεν
έχει  θέσει  κανένα  πρόβληµα.  Από  τον  Σύλλογο  Μεταχειρι-
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σµένων Φορτηγών Αυτοκινήτων, ο κ. Ισαακίδης µε επεσκέφθη
παρουσία του κ. συνάδελφου Θεόδωρου Στάθη του Βουλευτού
Λαρίσης στο γραφείο µου και είναι σε επαφή µε τους συνεργάτες
µου για να εξετάσουµε αν υπάρχουν περιθώρια βελτιώσεων, να τα
δούµε στην κατ' άρθρον συζήτηση. Αύριο θα τους καλέσω για να
δω αν οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας εκφράζουν πράγµατι
τους εµπόρους φορτηγών αυτοκινήτων ή αυτά που λένε αποτελούν
δικές τους θέσεις, ή κάποιος εξ αυτών έχει εσφαλµένη
πληροφόρηση γι' αυτά που είπε σήµερα.
Το νοµοσχέδιο έτυχε µιας πολύ θετικής υποδοχής και από τους
πολίτες και από την αγορά γενικότερα. Και τα αυτοκίνητα, κύριοι
συνάδελφοι, δεν τα αγόρασαν µόνο οι πλούσιοι. Πουλήθηκαν
εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες αυτοκίνητα, εκ των οποίων οι
τριάντα πέντε χιλιάδες πουλήθηκαν µόνο το τελευταίο χρονικό
διάστηµα. 'Αρα, αυτό δείχνει ότι το νοµοσχέδιο έχει µία καθολική
αποδοχή από όλους τους παράγοντες οι οποίοι έχουν ρόλο στην
αγορά, στην εµπορία και στην πώληση των αυτοκινήτων.
Κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να υπερψηφίσετε το νοµοσχέδιο
αυτό, το οποίο λύνει σηµαντικά προβλήµατα τα οποία επί χρόνια
είχε και η χώρα µας στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
'Ακουσα ένα συνάδελφο να λέει ότι η Ελλάδα είχε επανειληµµένες
καταδίκες στον τοµέα του αυτοκινήτου. Κύριοι συνάδελφοι,
επιτέλους ας µην επιχαίρεστε πλάθοντας στο µυαλό σας καταδίκες
του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου για τη χώρα µας. Καµία καταδίκη δεν
υπάρχει µέχρι σήµερα από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Υπάρχει µία
απόφαση, στην οποία η χώρα µας πρέπει να προσαρµοστεί. 'Ηδη
το νοµοσχέδιο αυτό το έχουµε αποστείλει στην Ευρωπαϊκή
Επιτροπή. Οι συζητήσεις που κάνουµε είναι θετικές και
αποδέχονται το νοµοσχέδιο αυτό. Μη γινόµαστε βασιλικότεροι του
βασιλέως για να κάνουµε αντιπολίτευση στην Κυβέρνηση.
Αν η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει άλλα επιχειρήµατα και επιµένει στην
επιχειρηµατολογία που ανέπτυξε, ας γνωρίζει τουλάχιστον ότι
προσπάθησε να µας πείσει µε επιχειρήµατα έωλα, τα οποία δεν
συνεισφέρουν στη βελτίωση του νοµοσχεδίου.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το Προεδρείο δεν έχει
παρά να ευχαριστήσει τον κύριο Yφυπουργό για την
κοινοβουλευτική στάση και την κοινοβουλευτική πρακτική την οποία
τηρεί στα νοµοσχέδια τα οποία υποβάλλει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή άφησε τους Βουλευτές
να µιλήσουν πρώτοι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν είναι µόνο αυτό.
∆ιότι δέχεται και την αλλαγή και την τροποποίηση σε άρθρα του
νοµοσχεδίου. ∆εν το συνηθίζουν πολλοί.
Ο κ. Αλογοσκούφης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκ
των πραγµάτων το παρόν νοµοσχέδιο παρουσιάζει περιορισµένο
ενδιαφέρον για τον απλούστατο λόγο ότι οι περισσότερες από τις
διατάξεις του είναι ήδη καθεστώς. 'Ηδη από την κατάθεση του
νοµοσχεδίου έχουν εφαρµοστεί οι περισσότερες διατάξεις του,
οπότε η συζήτηση που κάνουµε εδώ είναι περισσότερο για τα µάτια,
διότι δεν πρόκειται να αλλάξουµε πράγµατα τα οποία ήδη
εφαρµόζονται αυτήν τη στιγµή στην αγορά των αυτοκινήτων, ήδη
έχουν εφαρµοστεί. Από την κατάθεση του νοµοσχεδίου έχει περάσει
πάρα πολύς χρόνος για να έλθει να συζητηθεί εδώ στην Ολοµέλεια.
Αλλά νοµίζω ότι πρέπει να γίνει αυτή η συζήτηση, διότι δείχνει το
νοµοσχέδιο αυτό πάρα πολλές από τις γενικότερες αδυναµίες της
κυβερνητικής πολιτικής και ειδικότερα δείχνει τον τρόπο µε τον
οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση. 'Οτι δηλαδή η Κυβέρνηση δεν
νοµοθετεί βάσει µιας πολιτικής προδιαγεγραµµένης, αλλά νοµοθετεί
υπό την πίεση των συγκυριών, υπό την πίεση των περιστάσεων.
Και είναι ξεκάθαρο από αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο αποτελεί ένα
χαρακτηριστικό παράδειγµα νοµοθετικής πρωτοβουλίας που γίνεται

κάτω από πίεση. Και ποια είναι αυτή η πίεση; Eίναι πίεση από δύο
κατευθύνσεις. Η µία κατεύθυνση είναι η νοµοθετική πίεση που
υπήρχε από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση για τον τρόπο µε τον οποίο
φορολογούσαµε κυρίως τα εισαγόµενα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα
και προσπαθεί το παρόν νοµοσχέδιο να βρει τρόπους να
παρακάµψει τις αντιρρήσεις που υπάρχουν σε όλη την υπόλοιπη
Ευρωπαϊκή 'Ενωση για τον τρόπο που η Ελλάδα
υπερφορολογούσε διπλά τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα.
Ο δεύτερος λόγος για τον οποίο έρχεται αυτό το νοµοσχέδιο -
φαίνεται ξεκάθαρα από τις τροπολογίες που κατατέθηκαν στην
πορεία- είναι η πίεση που δηµιουργήθηκε από τις µεγάλες
υπερβάσεις -και λέω µεγάλες, διότι έχουµε το κριτήριο του
πληθωρισµού που πρέπει να ικανοποιήσουµε για να µπούµε στην
ΟΝΕ και εµείς έστω και καθυστερηµένα- που υπήρχαν στον
πληθωρισµό. Και η Κυβέρνηση θεώρησε καλό να προβεί σε αυτές
τις ανορθόδοξες φορολογικές ρυθµίσεις, δηλαδή να έλθει να
αναστατώσει την αγορά. Γιατί έστω και µία θετική αναστάτωση να
είναι, δεν παύει να είναι µία αναστάτωση στην αγορά. 'Ετρεξαν όλοι
να αγοράσουν αυτοκίνητα, να προλάβουν τις τιµές που µειώθηκαν.
Και αργότερα -µην έχουµε καµία αµφιβολία- τα τριάντα πέντε
χιλιάδες αυτοκίνητα που αναφέρατε, δεν θα αγοραστούν στη
διάρκεια των επόµενων µηνών, καθώς θα οµαλοποιηθεί η αγορά.
Μην έχουµε καµία αµφιβολία ότι έγιναν προαγορές αυτοκινήτων.
'Ανθρωποι που κανονικά θα αγόραζαν αυτοκίνητα µετά από
µερικούς µήνες, πάνε να τα αγοράσουν τώρα που µειώνονται οι
τιµές. Αλλά και οι δύο λόγοι νοµίζω ότι έχουν µεγάλες αδυναµίες.
Η νοµοθετική πίεση από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Εγώ δεν είµαι
καθόλου βέβαιος ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό θα σταµατήσουν τα
νοµικά προβλήµατα που έχει η Eλλάδα µε την αγορά των
µεταχειρισµένων αυτοκινήτων. Θα το δούµε και στην πορεία. Και
είµαι βέβαιος ότι θα υπάρξει πίεση σε σχετικά σύντοµο χρονικό
διάστηµα να κάνουµε και άλλες ρυθµίσεις στην αγορά των
µεταχειρισµένων.
Για τον πληθωρισµό. Πράγµατι µε τις µειώσεις των ειδικών φόρων
που φέρνει αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχει µία µείωση του
πληθωρισµού. Ποιο είναι το πρόβληµα; 'Οτι εν πολλοίς αυτή η
µείωση του πληθωρισµού είναι προσωρινή. Θα ισχύσει για τους
δώδεκα µήνες στους οποίους θα έχουµε σύγκριση του παλιού
δείκτη τιµών καταναλωτή -όταν ήταν υψηλοί οι φόροι των
αυτοκινήτων- µε τον καινούριο δείκτη τιµών καταναλωτή, µετά τις
µικρές µειώσεις 5%, 6% κατά µέσο όρο, που έγιναν στο αυτοκίνητο.
Γιατί είναι πρόβληµα η προσωρινή µείωση του πληθωρισµού;
∆ιότι ο στόχος δεν είναι να έχουµε τον πληθωρισµό για µερικούς
µήνες χαµηλό, ο στόχος είναι να έχουµε τον πληθωρισµό σε µόνιµη
βάση χαµηλό. Και αν δεν υπάρξουν άλλες πολιτικές -και ελπίζω να
υπάρξουν- που να συντείνουν στη µονιµοποίηση αυτής της πτώσης
του πληθωρισµού, θα έχουµε προβλήµατα µετά από τον επόµενο
Οκτώβριο, τον επόµενο Νοέµβριο όταν πλέον θα εξαλειφθεί αυτή η
επίδραση η προσωρινή των µειώσεων των ειδικών φόρων από τον
πληθωρισµό.
'Εχουµε, λοιπόν, µια νοµοθετική πρωτοβουλία εδώ που δεν
εντάσσεται στα πλαίσια ενός συγκεκριµένου πολιτικού σχεδίου, µιας
συγκεκριµένης πολιτικής κατεύθυνσης, αλλά που έχει να κάνει µε
την πίεση των συγκυριών. Και αυτή η πίεση των συγκυριών
δυστυχώς είναι κάτι που χαρακτηρίζει γενικότερα τη φορολογική
πολιτική της Κυβέρνησης και την οικονοµική πολιτική της
Κυβέρνησης. ∆εν είναι κάτι µεµονωµένο, δεν είναι κάτι που φαίνεται
µόνο σ' αυτό το νοµοσχέδιο. Είναι κάτι που το βλέπουµε σε πάρα
πολλές περιπτώσεις. Βλέπουµε, δηλαδή, να νοµοθετούµε στο πόδι,
να νοµοθετούµε επειδή έχουν ανακύψει ορισµένες συγκυρίες.
Και  να  πάµε  σε  µερικά  θέµατα  διότι  είµαστε  στον  καινούριο
χρόνο.  Καλλιεργείται  από  την  Κυβέρνηση  ένα  κλίµα  ευφορίας
όσον  αφορά  την  πορεία  της  οικονοµίας  και  κατά  την  άποψή
µας  αυτό  το  κλίµα  ευφορίας  δεν  έχει  βάση  στα  πραγµατικά
δεδοµένα  της  οικονοµίας  και  είναι  ιδιαίτερα  επικίνδυνο,  µάλιστα
εν  όψει  των  προεκλογικών  παροχών  που  εµµέσως,  πλην
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σαφώς υπονόησε ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας στις πρώτες
ανακοινώσεις που έκανε µε τον καινούριο χρόνο.
Τι µας είπε; Μας είπε ότι η πορεία της οικονοµίας είναι καλή, πάνε
καλά τα φορολογικά έσοδα, πάει καλά το έλλειµµα του
προϋπολογισµού -είχαµε εδώ την ευκαιρία πριν µερικές εβδοµάδες
να συζητήσουµε τον προϋπολογισµό- άρα θα έχω δυνατότητα στον
επόµενο χρόνο να υπόσχοµαι στον 'Ελληνα πολίτη ο οποίος έχει
υπερφορολογηθεί την τετραετία που έχει περάσει, θα έχω τη
δυνατότητα να κάνω µεγάλες ελαφρύνσεις φορολογικές. Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να µην κοροϊδευόµαστε. Η εικόνα των δηµοσίων
οικονοµικών όπως παρουσιάστηκε στον προϋπολογισµό -και
είχαµε την ευκαιρία εδώ και τα είπαµε αναλυτικά- δεν είναι η
πραγµατικότητα.
Εµφανίζει ο προϋπολογισµός ένα έλλειµµα που προσεγγίζει για τη
γενική κυβέρνηση το 2% του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος µε
διάφορα λογιστικά τεχνάσµατα, που αν κανείς τα αποκαλύψει όπως
τα αποκαλύψαµε εδώ στη Βουλή, το έλλειµµα φθάνει στο 5% του
Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι
δεν έχουµε τα µεγάλα περιθώρια αυτά που αφήνει η Κυβέρνηση να
υπονοηθούν. Θα έχουµε, φοβάµαι, επανάληψη στις επερχόµενες
εκλογές της κατάστασης που είχαµε το 1996, όταν µε την ίδια
απερισκεψία και µε την ίδια επιπολαιότητα και µε την ίδια
ανευθυνότητα η Κυβέρνηση -το οικονοµικό επιτελείο άλλαξε εν
µέρει, ορισµένοι Υφυπουργοί άλλαξαν από τότε, αλλά ο βασικός
αρχιτέκτων, ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, είναι το ίδιο
πρόσωπο, ο κ. Παπαντωνίου- ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
έκαναν τις παροχές οι οποίες είχαν σαν αποτέλεσµα να
καθυστερήσει η ένταξη της χώρας µας στην ΟΝΕ, σήµερα το ΕURO
να είναι πραγµατικότητα για τους έντεκα και εµείς να χαιρόµαστε για
κάτι που συµβαίνει στους άλλους εν όψει του ότι θα συµβεί και σε
µας. Μακάρι να συµβεί. Φοβάµαι όµως ότι αν καλλιεργηθεί αυτό το
κλίµα της ανεύθυνης παροχολογίας της Κυβέρνησης για δικούς της
πολιτικούς λόγους που έχουν να κάνουν µε την απήχηση που δεν
διαθέτει πλέον στην κοινή γνώµη της χώρας, θα χαλάσουν τα
χαρακτηριστικά της οικονοµίας, θα δηµιουργηθεί ένα πολύ άσχηµο
κλίµα και θα διακυβεύσουµε ακόµη και την καθυστερηµένη ένταξή
µας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση.
Γι' αυτό είναι σηµαντικό τα οφέλη που θα έχουµε από τη µείωση
των επιτοκίων εν όψει της συµµετοχής µας στην ΟΝΕ να τα
χρησιµοποιήσουµε µε λελογισµένους τρόπους, να µην αρχίσουµε
από τώρα να τα προεξοφλούµε για τον απλούστατο λόγο ότι η
Κυβέρνηση ήδη τα έχει προεξοφλήσει. 'Ηδη τα κρυφά ελλείµµατα
των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών, ήδη τα κρυφά χρέη
των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών, ήδη οι τόκοι που
κεφαλαιοποιούνται κρυφίως στο τραπεζικό σύστηµα και που θα
έρθουν τα επόµενα χρόνια και θα πρέπει να πληρωθούν, αυτήν τη
χρονιά πλησίασαν περίπου τα τριακόσια δισεκατοµµύρια
(300.000.000.000) δραχµές.
'Oλα αυτά θα πρέπει κάποια στιγµή να οµαλοποιηθούν. Θα πρέπει
η δηµοσιονοµική διαχείρηση σε αυτήν τη χώρα, το νοικοκυριό, να
γίνει. Φοβάµαι βέβαια ότι µε το κλίµα που καλλιεργεί η Κυβέρνηση
δεν θα µπορέσει η επόµενη κυβέρνηση να κάνει το νοικοκυριό που
πρέπει.
Είµαστε οι πρώτοι που βγήκαµε από τον περασµένο Σεπτέµβρη και
είπαµε ότι ένα από τα πρώτα πράγµατα που πρέπει να γίνουν µε
την είσοδο της χώρας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση θα
είναι η µεγάλη και αναγκαία φορολογική µεταρρύθµιση. 'Οχι αυτού
του τύπου οι φορολογικές ρυθµίσεις. Μία φορολογική µεταρρύθµιση
µελετηµένη, µία φορολογική µεταρρύθµιση που θα έχει στόχο να
ελαφρύνει αυτούς που έχουν υποστεί το µεγάλο βάρος από τη
φορολογική λαίλαπα που έχει εξαπολύσει η Κυβέρνηση την
τελευταία τετραετία, δηλαδή τους χαµηλόµισθους, τους
συνταξιούχους. Θα πρέπει αυτή η φορολογική µεταρρύθµιση να
στοχεύει όχι µέσω των αυτοκινήτων και των κυβικών των
αυτοκινήτων, αλλά µέσω της κλίµακας, στην ελάφρυνση των
χαµηλών εισοδηµάτων.
Είχε υποσχεθεί η Κυβέρνηση ότι θα κάνει τιµαριθµοποίηση της

φορολογικής κλίµακας φέτος και δεν την έκανε. Θα πρέπει το
αφορολόγητο όριο να αυξηθεί σηµαντικά. Θα πρέπει να φθάσει,
κατά την άποψή µας, τα δύο εκατοµµύρια (2.000.000) δραχµές,
ώστε να αφήσουµε έξω από τη δαγκάνα της φορολογίας τα χαµηλά
εισοδήµατα, τους χαµηλόµισθους και τους περισσότερους
συνταξιούχους, αυτούς που έχουν τις συντάξεις που όλοι
γνωρίζουµε και από εκεί και πέρα θα πρέπει να απλοποιηθεί το
φορολογικό σύστηµα.
'Ηδη αυτά τα µπρος πίσω της Κυβέρνησης έχουν δηµιουργήσει µία
µεγάλη αναστάτωση σχετικά µε το τι ισχύει και το τι δεν ισχύει, όχι
µόνο στην αγορά αυτοκινήτων, αλλά γενικά στη φορολογία.
Θα φέρω ένα παράδειγµα από µια τροπολογία που κατέθεσε η
Κυβέρνηση για τη φορολογία των τόκων των οµολόγων για τους µη
µόνιµους κατοίκους.
'Οταν το 1994 έφερε αυτήν τη φορολογία, για τους τόκους των
οµολόγων, της είχαµε επισηµάνει ότι αυτή η φορολογία είναι
αναποτελεσµατική. Ούτε έσοδα θα προσφέρει ούτε θα βοηθήσει σε
τίποτα. 'Ερχεται σήµερα η Κυβέρνηση και παραδέχεται µόνη της,
µετά από καθυστέρηση σχεδόν τεσσάρων χρόνων, ότι η φορολογία
που έβαλε τότε στα οµόλογα και στα ρέπος, όσον αφορά
τουλάχιστον τους επενδυτές του εξωτερικού, δεν αποδίδει τίποτα.
'Ερχεται λοιπόν και την αναστέλει.
Αυτού του είδους η φορολογική πολιτική, δηλαδή φέρνουµε κάποιο
µέτρο χωρίς να το έχουµε µελετήσει, το αφήνουµε ενώ βλέπουµε ότι
δεν λειτουργεί και κάποια στιγµή ερχόµαστε και το ανατρέπουµε,
είναι ακριβώς αυτό που πρέπει να αποφεύγεται. Το φορολογικό
σύστηµα πρέπει να είναι πάγιο, πρέπει οποιαδήποτε αλλαγή να
είναι µελετηµένη και να στοχεύει -επειδή η φορολογία είναι κάτι που
πρέπει να µένει σχετικά σταθερό- σε στόχους που έχουν να κάνουν
µε τη γενικότερη ευηµερία των πολιτών, που έχουν να κάνουν µε
την ανάπτυξη, γενικά να βοηθούν την ανάπτυξη, που έχουν να
κάνουν µε την κοινωνική δικαιοσύνη και όχι µε τη συγκυριακή
µείωση του πληθωρισµού.
∆εν νοείται να χρησιµοποιείται στο βαθµό που χρησιµοποιείται
αυτόν τον καιρό η φορολογική πολιτική για τη µείωση του
πληθωρισµού. Υπάρχουν άλλα όπλα για τη µείωση του
πληθωρισµού. Και επειδή ακριβώς το όλο µείγµα της οικονοµικής
πολιτικής είναι τέτοιο που έχει αποδυναµώσει τα άλλα όπλα, γι'αυτό
έρχεται η Κυβέρνηση και παίρνει αυτά τα µέτρα.
Εάν δεν πάρει και άλλα φορολογικά µέτρα ή άλλου είδους
συγκυριακά µέτρα από τον επόµενο Οκτώβριο και µετά πολύ
φοβάµαι ότι ο πληθωρισµός, ο οποίος θα έχει µια πτωτική πορεία
τους επόµενους µήνες, θα αρχίσει πάλι να ανεβαίνει. ∆εν ξέρω µε τι
ρυθµούς, γιατί υπάρχουν πολλές αβεβαιότητες, αλλά µε βάση αυτήν
την πολιτική είναι πολύ πιθανόν ότι η Κυβέρνηση για να συνεχίσει
την πτωτική τάση του πληθωρισµού, θα έλθει και θα µειώσει και
άλλους έµµεσους φόρους και θα µας λέει "µειώνουµε τους φόρους
για κοινωνικούς λόγους". Θα είναι µόνο και µόνο για να µείνει
χαµηλός ο πληθωρισµός.
Είναι καλοδεχούµενες, λοιπόν, οι µειώσεις των φόρων, αρκεί να
ξέρουµε γιατί τις κάνουµε και να µην τις κάνουµε για λάθος λόγους.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα πλαίσια του προϋπολογισµού
που συζητήσαµε είχε πει η Κυβέρνηση ότι δεν πρόκειται να φέρει
κανένα φορολογικό νοµοσχέδιο. 'Ηδη σε αυτό το νοµοσχέδιο που
συζητούµε έχει φέρει µία σειρά απο τροπολογίες φορολογικού
χαρακτήρα. Πολλές από αυτές τις τροπολογίες είναι φορολογικά
νοµοσχέδια από µόνες τους.
Αποφασίστε, κύριε Υφυπουργέ: 'Η φέρατε φορολογικό νοµοσχέδιο
ή δεν θα φέρετε. 'Ερχονται εδώ και γίνονται φορολογικές ρυθµίσεις
καινούριες, πέραν αυτών που συζητήσαµε στην επιτροπή. Λοιπόν,
πρέπει κάποια στιγµή να ηρεµήσει το φορολογικό σύστηµα.
Θέλετε    να    κάνετε    µία    φορολογική    µεταρρύθµιση.    Και
ακούγεται    τώρα  ότι  θα  φέρετε  τη  φορολογική  µεταρρύθµιση
για  κοινωνικό  διάλογο,  υιοθετώντας  τις  προτάσεις  που,  όταν
σας  τις  κάναµε  τον  περασµένο  Σεπτέµβριο,  βγήκατε  και  µας
είπατε  ανεύθυνους,  βγήκατε  και  µας
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είπατε ότι αυτές θα εκτροχιάσουν τον προϋπολογισµό. Τώρα
έρχεστε και υιοθετείτε τις προτάσεις που κάναµε για τη
µεταρρύθµιση της άµεσης φορολογίας και λέτε ότι θα τις φέρετε
στον κοινωνικό διάλογο.
Νοµίζω ότι δεν νοµιµοποιείται πλέον η Κυβέρνηση να κάνει καµία
αλλαγή από εδώ και µπρος, στους µήνες που αποµένουν µέχρι το
τέλος της θητείας της, που θα δεσµεύει την επόµενη κυβέρνηση.
Και το λέω αυτό πάρα πολύ σοβαρά, διότι φοβάµαι ότι θα
χρησιµοποιηθεί για µια ακόµη φορά και το φορολογικό σύστηµα και
το γενικότερο δηµοσιονοµικό σύστηµα για τις προεκλογικές ανάγκες
του κυβερνητικού κόµµατος.
Αν είστε υπεύθυνη Κυβέρνηση -και µε αυτό θα τελειώσω- θα πρέπει
οποιεσδήποτε αλλαγές έχετε στόχο να κάνετε, να τις αφήσετε να
υλοποιηθούν µετά τις επόµενες εκλογές. ∆εν νοείται να δεσµεύσετε
µε αποφάσεις, που θα ληφθούν στο τελευταίο τέταρτο της θητείας
σας, την επόµενη κυβέρνηση.
Αυτό είναι το σωστό για µία υπεύθυνη κυβέρνηση, όποιες αλλαγές
και όποια εφαρµογή πολιτικής θέλεις να κάνεις, πρέπει να γίνεται
στην αρχή της θητείας σου και δεν µπορείς να παίρνεις µέτρα, τα
οποία θα δέσουν τα χέρια της επόµενης κυβέρνησης.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κοσµάς Σφυρίου
έχει το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα
να αρχίσω από εκεί που τελείωσε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας και να τονίσω ότι η
Κυβέρνηση πράγµατι πρόκειται µε τον προϋπολογισµό του 2000 να
φέρει φορολογικό νοµοσχέδιο, µε το οποίο θα κάνει τοµές.
Και θα φέρει φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο εφαρµοζόµενο από
την 1η Ιανουαρίου του 2000 θα επιταχύνει το βηµατισµό της
εφαρµογής της πολιτικής της και κατά το 2000, αλλά και µετά από
τις επόµενες εκλογές του 2000, όταν µε την εµπιστοσύνη του
ελληνικού λαού θα είναι ξανά Κυβέρνηση στον τόπο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Πάλι;
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΦΙΟΥ: Βεβαίως.
Τώρα από εκεί και πέρα νοµίζω ότι έκανε το σφάλµα ο συνάδελφος
της Νέας ∆ηµοκρατίας να επεκταθεί στα γενικότερα θέµατα
πολιτικής, χωρίς να αγγίζει τα κύρια σηµεία του νοµοσχεδίου, το
οποίο συζητούµε, για το οποίο έκανε στην αρχή µόνο ορισµένες
αναφορές.
Επαναλήφθηκε για ακόµη µία φορά σε αυτήν την Αίθουσα το
επιχείρηµα ότι τάχα το 1996 η πολιτική που ακολουθήθηκε, ήταν
εκείνη που εµπόδισε τη χώρα να µπει στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση µε την πρώτη οµάδα. Η ίδια ανακρίβεια
επαναλαµβάνεται, όταν είναι συνείδηση όλων των Ελλήνων πως το
ότι δεν µπήκαµε στην πρώτη οµάδα, οφείλεται στη µεγάλη
απόσταση, στην τεράστια απόσταση που µας χώριζε σε όλους τους
στόχους. 'Ηταν σε µεγάλο βαθµό αποτέλεσµα της πολιτικής που
ακολουθήθηκε µέχρι το τέλος του 1993.
Εποµένως αυτή η αλήθεια δεν µπορεί, όσο και να γίνεται
προσπάθεια, να συσκοτίζεται, να διαψεύδεται, διότι τα στοιχεία
δείχνουν ότι η απόσταση ήταν τεράστια. Το πρόβληµα σύγκλισης
που κατέθεσε η Νέα ∆ηµοκρατία και που εφαρµόστηκε τον πρώτο
χρόνο, απέτυχε στους στόχους. Απείχε τόσο πολύ από τους
στόχους που η ίδια είχε θέσει και που ουσιαστικά ήταν
ανεφάρµοστοι.
Εκ των πραγµάτων, αν διαβάσουµε τις προγραµµατικές δηλώσεις
της Κυβέρνησης του 1996, µιλούσε από τότε -και αυτό είναι σαφές-
για το ότι στο τέλος αυτού του αιώνα, δηλαδή ουσιαστικά την άνοιξη
του 2000 µε το τέλος του '99, θα κριθεί η ελληνική οικονοµία για την
ένταξη στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση. Και αυτό
ακολουθείται µε συνέπεια.
Τώρα επανήλθε ακόµη µία φορά η Νέα ∆ηµοκρατία λέγοντας ότι
τάχα η εικόνα που εµφανίζει ο προϋπολογισµός και τα στοιχεία δεν
ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα, ότι πρέπει να οµαλοποιηθεί
η διαχείριση των δηµοσιονοµικών και άλλα τέτοια επιχειρήµατα που

ακούσαµε, όταν είναι γνωστό ότι µε τα ίδια ακριβώς κριτήρια
ελέγχεται η επίδοση όλων των κρατών-µελών της Eυρωπαϊκής
'Ενωσης και όταν έχει τονιστεί κατ' επανάληψη σε αυτήν την
Αίθουσα ότι υφίστανται τριπλό έλεγχο από την πλευρά της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και των υπηρεσιών, όπως γίνεται για όλες
τις χώρες, προκειµένου να αναγνωρίζεται σε κάθε περίπτωση η
εξέλιξη των δεικτών, δηλαδή ουσιαστικά η επίδοση της εθνικής
οικονοµίας σε όλους τους τοµείς. Και βέβαια γίνεται αποδεκτό από
την Ευρωπαϊκή 'Ενωση και για την Ελλάδα µε τα ίδια ακριβώς
κριτήρια, όπως και για τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες.
Εκείνη που επιµένει µονότονα να απέχει από αυτήν την κοινή
πορεία και να δίνει τις δικές εκτιµήσεις κάθε φορά, ουσιαστικά
παρουσιάζοντας κατά τη δική της οπτική γωνία για να δηµιουργεί
εντυπώσεις, είναι η Νέα ∆ηµοκρατία λέγοντας ότι δεν είναι η
πραγµατική εικόνα, ότι τάχα είναι συγκεκαλυµένη αυτή η εικόνα που
εµφανίζουν τα στοιχεία των εθνικών λογαριασµών.
Bέβαια, κύριοι συνάδελφοι, τονίστηκε ότι το κλίµα ευφορίας, το
οποίο καλλιεργήθηκε ή καλλιεργείται µε τις εξελίξεις της εθνικής
οικονοµίας δεν έχει βάση και είναι επικίνδυνο. Κοιτάξτε, εµείς δεν
λέµε ότι θα πρέπει να υπάρχει ευφορία και εφησυχασµός. Αντίθετα
σε κάθε ευκαιρία τονίζουµε και ως πλειοψηφία, αλλά το κάνει συχνά
και η Κυβέρνηση δια των αρµοδίων Υπουργών, ότι χρειάζεται
ασφαλώς εγρήγορση και χρειάζεται ασφαλώς συνέχιση της
προσπάθειας. Σε καµία περίπτωση δεν µιλάει κανείς για
εφησυχασµό. Και βέβαια αυτό δεν σηµαίνει ότι δίνεται το δικαίωµα
στη Νέα ∆ηµοκρατία να µηδενίζει και να λέει ότι δεν έχει καµία βάση
η θετική αποτίµηση της πορείας της εθνικής οικονοµίας µε θετικό
αντίκτυπο βέβαια στο σύνολο του ελληνικού λαού και σε όλους τους
τοµείς της εθνικής µας οικονοµίας.
Τονίζεται ότι η µείωση του πληθωρισµού είναι προσωρινή. Αυτό
είπε προηγουµένως η Νέα ∆ηµοκρατία δια του εκπροσώπου της.
Και βέβαια θέλησε να πει ότι αν περιοριστεί µόνο στη µείωση
κάποιων συντελεστών της έµµεσης φορολογίας πιθανότατα αύριο-
µεθαύριο να µην έχουµε µόνιµα χαµηλό πληθωρισµό, αλλά να
έχουµε αναζωπύρωση του πληθωρισµού. Βέβαια αυτό δεν έχει
σχέση µε την πραγµατικότητα διότι δεν είναι το µόνο στοιχείο της
αντιπληθωριστικής πολιτικής που ακολουθείται. Υπάρχει ένα
ολόκληρο πλέγµα µέτρων αντιπληθωριστικής πολιτικής και όλα µαζί
είναι που συµβάλλουν στην ταχεία µείωση του πληθωρισµού, µε
στόχο πράγµατι -και είναι επιθυµητός νοµίζω απ'όλες τις πτέρυγες
και κυρίως είναι επιθυµητός απ'όλους τους 'Ελληνες πολίτες, όποιο
κόµµα και αν ψηφίζουν- να δούµε στο τέλος του 1999 τον
πληθωρισµό να πέφτει στο 2%. 'Ηταν όνειρο δεκαετιών για να µην
κατατρώγει το εισόδηµα των Ελλήνων πολιτών ο υψηλός
πληθωρισµός. Κάποτε η πολιτική εγίνετο µε το κατά πόσο,
µπαίνοντας η νοικοκυρά µε πέντε δραχµές στο µαγαζί, θα
µπορούσε µε αυτές τις πέντε δραχµές να βρει τα αγαθά στις ίδιες
τιµές που τα έβρισκε την προηγούµενη φορά και να µπορεί να
γεµίσει µε τα χρήµατα αυτά το καλάθι της. ∆ιότι κάθε φορά έβρισκε
και αυξηµένες τις τιµές και το καλάθι της νοικοκυράς ήταν το κύριο
στοιχείο της πολιτικής που εγίνετο σ'αυτόν τον τόπο, όταν ο
πληθωρισµός µε την πολιτική αυτής της παράταξης ήταν στο 24%-
25% πριν το 1981 και ήταν περίπου στο 14%-15% πριν από το
1994.
Εποµένως, εµείς λέµε ότι είναι θετικότατο στοιχείο για όλους τους
'Ελληνες πολίτες η µείωση του πληθωρισµού στο 2%. Βεβαίως, η
αντιπληθωριστική πολιτική πρέπει να µην είναι µονόπλευρη, να έχει
πολλά στοιχεία που να συµβάλουν στη συγκράτηση του
πληθωρισµού στα χαµηλά επίπεδα.
Πρέπει, όµως, να τονίσω ότι υπάρχουν δύο πράγµατα που θα
πρέπει επιτέλους να τα συµφωνήσουµε σε αυτόν τον τόπο.
Πρώτον, κύριοι συνάδελφοι, είναι ή δεν είναι αναγκαίο να µειωθούν
οι έµµεσοι φόροι στην Ελλάδα; Είναι αφύσικα υψηλή η έµµεση
φορολογία στην Ελλάδα σε σχέση µε τις υπόλοιπες χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης; Ναι ή όχι;
Είναι ένα από τα στοιχεία αδικίας του φορολογικού µας
συστήµατος, ναι ή όχι; Ασφαλώς ναι και επιβάλλεται να
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γίνονται µέτρα πολιτικής, δεν µπορεί να γίνουν εφάπαξ, πρέπει
όµως, να αποτελούν το σταθερό στόχο της φορολογικής
µεταρρύθµισης, που βήµα προς βήµα, θα οδηγεί στη µείωση της
έµµεσης φορολογίας, κύριε Υπουργέ.
Εµείς σηµειώνουµε, ότι το γεγονός ότι πήγαν σήµερα στο 63,5%
σαν ποσοστό επί των συνολικών φορολογικών εσόδων, τα έσοδα
από την έµµεση φορολογία, από το 70,9% που ήταν στο τέλος του
1993 από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι ένα θετικό
βήµα. ∆εν λέµε ότι ελύθη και έγινε δίκαιο εκ θαύµατος το
φορολογικό σύστηµα, αλλά είναι ένα θετικό βήµα που δεν
µπορούµε να το µηδενίσουµε και επιµένουµε στην ανάγκη να
µειωθεί το ποσοστό της έµµεσης φορολογίας στην πορεία και των
εποµένων χρόνων, για να κάνουµε δικαιότερο το φορολογικό
σύστηµα.
Και βέβαια, ορισµένοι από τους συντελεστές που µειώνονται εδώ,
δεν µειώνονται προσωρινά. 'Οταν µετατάσσεται δηλαδή στο 8% το
ΦΠΑ για το ηλεκτρικό ρεύµα και άρχισε ήδη από την 1η Ιανουαρίου
του 1998, αυτό δεν γίνεται προσωρινά, θα συνεχίσει και στα
επόµενα χρόνια και βέβαια, µέχρις ότου να δούµε, αν θα υπάρξει
φορολογική εναρµόνιση στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
διότι µην ξεχνάµε, ότι αργά ή γρήγορα, όταν θα λειτουργεί το ενιαίο
οικονοµικό και νοµισµατικό σύστηµα σε όλη την Ευρώπη, η
Ευρώπη θα οδηγηθεί σε ενιαίες φορολογικές ρυθµίσεις. Εκεί θα
κατατείνουν τα πράγµατα και τότε θα έχουµε πολλά να
συζητήσουµε και ίσως πολλά να προσαρµόσουµε από τη
φορολογική νοµοθεσία, την οποία έχουµε στη χώρα µας.
Τώρα, για το ότι πρέπει το φορολογικό σύστηµα να ηρεµήσει,
ασφαλώς χρειάζεται σταθερότητα στο φορολογικό σύστηµα,
αναγκαίο όµως είναι οι βελτιώσεις του φορολογικού συστήµατος, να
γίνονται, κύριοι συνάδελφοι, και να γίνονται µε συγκροτηµένη και
καλοµελετηµένη προετοιµασµένη νοµοθεσία και έτσι πιστεύω, ότι
θα είναι το φορολογικό νοµοσχέδιο που θα συνοδεύσει τον
προϋπολογισµό του 2000.
∆εν µπορεί, όµως, να λέει η παράταξη αυτή, να ηρεµήσει το
φορολογικό σύστηµα. Θυµούµαι όταν µιλούσα σαν Βουλευτής από
αυτό το Βήµα και έκανα µία κριτική για τη φορολογική πολιτική της
Νέας ∆ηµοκρατίας την περίοδο της υπουργίας Παλαιοκρασσά, ότι
όταν αναφέρθηκα, ότι µε άµεσο τρόπο ή µε έµµεσο στα περίφηµα
πολυνοµοσχέδια είχαµε δεκαέξι περίπου φορολογικούς νόµους επί
Νέας ∆ηµοκρατίας, από εκείνο το έδρανο ο αείµνηστος Αθανάσιος
Κανελλόπουλος µου επεσήµανε, κάνετε λάθος. Εγώ µέτρησα -µου
λέει- τριάντα τρεις φορολογικές νοµοθετικές παρεµβάσεις στα
χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και αυτή ήταν η πραγµατικότητα.
Είχε δίκιο ο αείµνηστος Κανελλόπουλος.
Τώρα, λοιπόν, έρχονται και λένε, ότι πρέπει από αυτήν την
Κυβέρνηση να υπάρξει ηρεµία, σε ό,τι αφορά τις φορολογικές
ρυθµίσεις.
Ασφαλώς, κύριε Υπουργέ, είναι ένας από τους βασικούς στόχους,
έτσι όπως εξελίσσονται τα οικονοµικά της χώρας µας, όταν θα
έχουµε εξασφαλίσει την ένταξη στην Οικονοµική και Νοµισµατική
'Ενωση, µία τολµηρή φορολογική µεταρρύθµιση. Και εµείς, ως
πλειοψηφία αξιώνουµε από την Κυβέρνηση αυτή την τολµηρή
φορολογική µεταρρύθµιση, η οποία θα έχει δύο στόχους: Να κάνει
δικαιότερη την άµεση φορολογία και να µειώσει την έµµεση
φορολογία σαν ποσοστό επί των συνολικών φορολογικών εσόδων,
όπως αναφέραµε προηγουµένως.
Τώρα, για να έρθω λίγο στο νοµοσχέδιο, το οποίο συζητούµε.
Κοιτάξτε, δε νοµίζω ότι χρειάζεται να επιχειρηµατολογήσουµε, γιατί
είναι αναγκαίες αυτές οι διατάξεις. Το γεγονός ότι χρειάζεται να
υπάρξει και εναρµόνιση σε αυτά, τα οποία ισχύουν µε βάση το
άρθρο 95 της Συνθήκης στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
είναι προφανές και µπορούµε να πούµε, ότι όσο κρατήσαµε
κρατήσαµε, αρκετά χρόνια καθυστερήσαµε το ζήτηµα, κάποια
εναρµόνιση θα έπρεπε να επέλθει και καλό είναι το ό,τι µε αυτό το
νοµοσχέδιο επέρχεται µία εναρµόνιση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)

Ακούστηκε από τον κύριο συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι
δεν είναι βέβαιος, ότι δεν θα υπάρξει επίθεση πάλι από πλευράς
υπηρεσιών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και µάλιστα µε κατεύθυνση το
Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Εγώ πάντως πρέπει να σηµειώσω, ότι η
έκθεση του επιστηµονικού συµβουλίου τονίζει, ότι η καθιέρωση -στη
σελίδα 2-του τέλους ταξινόµησης καθώς και ο τρόπος διαµόρφωσής
του φαίνεται να µην αντίκειται στις απαιτήσεις των κοινοτικών
κανόνων.
Και βέβαια, πρέπει να σηµειώσουµε ότι εδώ λαµβάνεται υπόψη και
αυτό είναι το σηµαντικότατο στοιχείο του νοµοσχεδίου που
συζητούµε- και δεν πρέπει να γίνεται προσπάθεια υποβάθµισής
του- ότι από την επιδίωξη των δύο κριτηρίων και κυρίως της
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας σαν βασικού στοιχείου µε το οποίο
προσδιορίζεται αυτή η έµµεση φορολογία, που µπορεί να
χρησιµοποιηθεί ως µέτρο αντιρρυπαντικής πολιτικής, να ασκηθεί,
δηλαδή, αντιρρυπαντική πολιτική -και έπρεπε να το απαιτούµε
ασφαλώς όλες οι πτέρυγες το θέµα αυτό της έµµεσης φορολογίας-
και να φθάσουµε στο µέσο όρο των έξι ετών όπως ορίσατε, κύριε
Υπουργέ, δηλαδή να προσεγγίσουµε το µέσο ευρωπαϊκό όρο, σε
ό,τι αφορά τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα που θα είναι
σηµαντικότατη η συµβολή στην αντιρρύπανση στη χώρα µας και
ιδιαίτερα στην πρωτεύουσα και σε άλλες µεγαλουπόλεις. Αυτό είναι
επιβεβληµένο και φαίνεται ότι είναι αποδεκτό από την πλευρά των
υπηρεσιών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Και πρέπει να συµπληρώσω
ακόµη ότι παράλληλα τηρείται -και αυτό φαίνεται να προκύπτει από
τις µέχρι τώρα αξιολογήσεις- και η αρχή της φορολογικής
ουδετερότητας, µε τον τρόπο τον οποίο εισάγονται αυτές οι
διατάξεις. Μάλιστα από την πλευρά της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
επιτρέπεται να είναι ελεύθερα τα κράτη-µέλη να υποβάλουν τα
προϊόντα τους και εν προκειµένω τα αυτοκίνητα και σε
διαφορετικούς συντελεστές φορολογικής επιβάρυνσης, αρκεί τα
στοιχεία να ακολουθούν την αρχή της φορολογικής ουδετερότητας
και παράλληλα να στηρίζονται οι συντελεστές σε αντικειµενικά
κριτήρια. Και τα κριτήρια τη στιγµή που λαµβάνουν υπόψη τον
κυλινδρισµό των οχηµάτων, ασφαλώς δεν υπάρχει καµιά αµφιβολία
ότι είναι αντικειµενικά.
Σηµειώνουµε δε ότι καλώς γίνεται η µεγαλύτερη µείωση στους
κυβισµούς των χιλίων διακοσίων µέχρι χιλίων τετρακοσίων κυβικών
εκατοστών, διότι ναι µεν είναι και ο µεγαλύτερος όγκος των
οχηµάτων που κυκλοφορούν και πιθανότατα να είναι -δεν έχω
στοιχεία πρόχειρα- και ο µεγαλύτερος όγκος των ρύπων που
εκπέµπονται από τον τεράστιο αριθµό αυτού του κυβισµού των
αυτοκινήτων.
'Αρα σωστό είναι σε ό,τι αφορά το κίνητρο που δίνεται στη
συγκεκριµένη περίπτωση και είναι κοινωνικά δίκαιο µε τον τρόπο µε
τον οποίο αντιµετωπίζονται οι συντελεστές, γι'αυτές τις κατηγορίες
των οχηµάτων.
'Οµως, κύριοι συνάδελφοι, θέλω πριν κλείσω να πω, ότι δεν
µπορούν να χαρακτηρίζονται ανορθόδοξες φορολογικές ρυθµίσεις
οι οποίες µάλιστα τονίσθηκε ότι προκαλούν αναστάτωση στην
αγορά. Τονίσθηκε από συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι έστω
και θετική να είναι µια αναστάτωση, είναι µια αναστάτωση. ∆ηλαδή,
τι θα πρέπει; Θετικά στοιχεία, τα οποία λαµβάνονται και είναι και για
τον πολίτη, τον καταναλωτή, θετικά και για τον επαγγελµατία θετικά,
θα πρέπει να τα χαρακτηρίζουµε ως ανορθόδοξα, διότι προκαλούν
λέει µία αναστάτωση; ∆εν µπορεί να επιχειρηµατολογήσει κάποιος
σοβαρά πάνω σ'αυτό µε δεδοµένο, ότι η αγορά πράγµατι
διαµορφώνει τους κανόνες της και κάποτε έχει τις διακυµάνσεις, την
άνοδο της ζήτησης και τη µείωση της ζήτησης. Ξέρετε εσείς καµία
αγορά που να µην εµφανίζονται αυτές οι διακυµάνσεις;
Εµφανίσθηκε το ρεκόρ πωλήσεων αυτήν την περίοδο. Εµείς
πιστεύουµε ότι εάν συνεχίσει -και θα συνεχίσει- η εφαρµογή αυτής
της νοµοθεσίας και για τα επόµενα χρόνια µέχρι να δούµε πώς θα
αντιµετωπισθεί φορολογικά και στο µέλλον, πιστεύουµε ότι επειδή
έχουµε µεγάλο όγκο µεταχειρισµένων οχηµάτων, είτε είναι Ι.Χ. είτε
είναι δηµοσίας χρήσεως είτε είναι φορτηγά αυτοκίνητα, πιστεύουµε
ότι οµαλά θα επιδράσει στην πορεία του χρόνου. ∆εν είναι λίγα, τα
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αντικαταστήσαµε και τελείωσε. Είναι τεράστιος όγκος.
Και µακάρι, κύριοι συνάδελφοι, να αντικατασταθούν όλα, αν είναι
δυνατόν, σε ένα µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, για να έχουµε µείωση
του µέσου όρου της ηλικίας και να έχουµε θετικές επιδράσεις στην
ατµοσφαιρική ρύπανση. Είναι ζητούµενο.
Εποµένως, µην προσπαθούµε µια θετική εξέλιξη να την
εµφανίσουµε ως ανορθόδοξη πολιτική και µάλιστα που δηµιουργεί
αναστάτωση στην αγορά.
Κάθε άλλο. Πιστεύω ότι πρέπει να υπογραµµίσουµε τη θετική
συµβολή που έχει τόσο στην αγορά όσο και στην αντιρρυπαντική
πολιτική που πρέπει να ακολουθεί η χώρα µας.
Τέλος έγινε µία προσπάθεια από την πλευρά της Αντιπολίτευσης να
υποβαθµιστεί η θετική επίδραση που έχει στον πληθωρισµό το
νοµοσχέδιο αυτό, καθώς και τα µέτρα πολιτικής µείωσης έµµεσης
φορολογίας. ∆εν το κάνετε, είπαν οι συνάδελφοι της
Αντιπολίτευσης, γιατί θέλετε να κάνετε κοινωνική πολιτική, αλλά
γιατί θέλετε να ρίξετε τον πληθωρισµό στο 2%. Αυτό σας καίει και
για αυτό το κάνετε.
∆εν έχω καταλάβει αν τελικά µιλούµε την ίδια γλώσσα για να
µπορούµε να συνεννοηθούµε. ∆ηλαδή η µείωση του πληθωρισµού
στο 2% είναι ζητούµενο για την Κυβέρνηση; ∆εν είναι ζητούµενο για
την ελληνική κοινωνία; ∆εν είναι ζητούµενο του ελληνικού λαού η
µείωση στο 2%; ∆εν είναι κοινωνική απαίτηση ο χαµηλός
πληθωρισµός;
'Ερχονται, λοιπόν, και µας λένε ότι "εσείς θέλετε να πιάσετε αυτό το
2%, αυτό σας καίει τώρα, για αυτό κάνετε δήθεν αυτήν την πολιτική,
τάχα ως κοινωνική πολιτική".
∆εν είναι, κύριοι συνάδελφοι, έτσι. Είναι συνδεδεµένα και τα δύο
πράγµατα. ∆εν µπορεί για να κάνει κανείς µία φθηνή αντιπολίτευση
να αποσυνδέει το ένα από το άλλο.
Βεβαίως το οµολόγησε η Κυβέρνηση ότι παίρνει αυτά τα µέτρα για
να συµβάλει στη µείωση του πληθωρισµού. Αλλά όµως δεν είναι
άσκηση κοινωνικής πολιτικής η µείωση του πληθωρισµού, να µην
κατατρώγει το εισόδηµα του εργαζόµενου, του συνταξιούχου, του
επαγγελµατία και ταυτόχρονα τη µείωση των επιτοκίων για να µη
γίνονται αγχόνη στον 'Ελληνα επαγγελµατία;
∆εν µπορούµε, λοιπόν, να ερχόµαστε και να αποσυνδέουµε την
κοινωνική σηµασία που έχουν αυτές οι εξελίξεις και βεβαίως τη
συµβολή που έχουν τα µέτρα πολιτικής αυτού του είδους προς
αυτήν την κατεύθυνση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, θα
ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης
διαβίβασε στον Πρόεδρο της Βουλής έγγραφο του Εισαγγελέα
Πρωτοδικών Θεσσαλονίκης µε το οποίο υποβάλλεται
προκαταρκτική ποινική δικογραφία σχηµατισθείσα κατόπιν
εγκλήσεως του Ευσταθίου Θεοδ.Τσοµίδη, δικηγόρου, κατοίκου
Θεσσαλονίκης, κατά του Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνίων
κ. Αναστασίου Μαντέλη.
Επίσης ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή αιτήσεις της
Εισαγγελικής Αρχής για την άρση της ασυλίας της Βουλευτού κ.
Στυλιανής Αλφιέρη και του Βουλευτού κ. Χρήστου Θεοδώρου.
Παραπέµπονται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Σπυριούνης έχει το λόγο για να δευτολογήσει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν µπορώ να µην
επισηµάνω µε ιδιαίτερη ικανοποίηση το συναινετικό πνεύµα µε το
οποίο περιβάλλεται η διαδικασία της Βουλής για το συζητούµενο
νοµοσχέδιο. Νοµίζω, ότι πέρα από τη δυνατότητα που δίνει αυτή η
ήρεµη και µε πρόθεση σύνθεσης των επιµέρους νόµων για την
επιλογή του καλύτερου δυνατού συνδυασµού, βιώνει και τη
λειτουργία του Κοινοβουλίου και τη νιώθει και ο Βουλευτής και τα
κόµµατα. ∆ιότι αυτή η ποιοτική διαλεκτική δικαιώνει τη δηµοκρατία.
Νοιώθουν, επαναλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε, και οι Βουλευτές και τα
κόµµατα ότι συντελείται υψηλής ποιότητας νοµοθετικό έργο στο
Κοινοβούλιο. Συγχαίρω, να µου επιτρέψετε µε την ταπεινοφροσύνη

και τη λιτότητα που οφείλω, τη συµπεριφορά του κυρίου Υπουργού.
Το δεύτερο σηµείο, που ήθελα να θίξω είναι το εξής: Μπαίνει και το
κοινωνικό στοιχείο µε τις αριθµητικές διαστάσεις που αναφέρονται
αναλυτικά στο νοµοσχέδιο, στην εκτίµηση των επιδιώξεων του
νοµοσχεδίου µε σκοπό να εναρµονίσει το στόλο, µε σκοπό να
εξασφαλίσει καλύτερους όρους οδικής ασφάλειας, µε σκοπό να
µειωθεί ο πληθωρισµός στο 0,29%, µε σκοπό µπαίνει και το
κοινωνικό στοιχείο, γιατί είδαµε ότι τα µικρά και τα µεσαίου
κυβισµού αυτοκίνητα τόσο στα καινούρια, όσο και στα
µεταχειρισµένα θα τύχουν ειδικότερης ελάφρυνσης.
'Ενα άλλο σηµείο γενικό που θέλω να θίξω είναι ότι δεν πλήττεται,
κύριε Πρόεδρε το Κοινοβούλιο παρά εξ' οικείας αµαρτίας. Η
αξιοπιστία του πολιτικού κόσµου είναι εκείνο που είπε ο Περικλής
στον Επιτάφιο του πρώτου έτους του Πελοπονησιακού Πολέµου.
'Οχι "τας των εναντίον διανοίας, αλλά τις ηµέτερες αµαρτίες
φοβάµαι".
Πλήττεται ο πολιτικός κόσµος, πλήττεται η αξιοπιστία της πολιτικής
όταν ελαφρά τη καρδία µέσα σε ένα σύστηµα κεκτηµένου
πειρασµού σκανδαλολογίας για την εξασφάλιση κάποιων -θα το
πω, κύριοι συνάδελφοι, ελεύθερα, µη µε παρεξηγήσετε-
ψηφοθηρικών ευνοιών, αφήνουµε να αιωρούνται πράγµατα που
πλήττουν τον πολιτικό κόσµο. Μιλώ για τα επιχειρήµατα που
εξετέθησαν εδώ µέσα ότι δήθεν το νοµοσχέδιο µε τις αµβλύνσεις
που έχει γίνεται παιχνίδι στα γνωστά διαπλεκόµενα συµφέροντα.
Το νοµοσχέδιο έχει συγκεκριµένη στόχευση και η διάρθρωση των
άρθρων του των οποίων θα αρχίσουµε τη συζήτηση αύριο πιστεύω
ότι πραγµατώνει αυτές τις στοχεύσεις. Ψηφίζω το νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βούλγαρης έχει το
λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
πήρα το λόγο για να επισηµάνω περισσότερο σ' αυτήν τη
δευτερολογία µου τον περιβαλλοντικό χαρακτήρα που έχει το
νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα, γιατί πραγµατικά όταν
θεσµοθετούµε ρυθµίσεις οι οποίες αφορούν τη ζωή των κατοίκων
των αστικών κέντρων, πρέπει να µιλούµε µε όρους
περιβαλλοντικούς και όχι µόνο µε οικονοµικούς όρους, διότι η
προστασία της ανθρώπινης ζωής και η προστασία του
περιβάλλοντος έχουν πολύ µεγαλύτερη σηµασία από τις
οποιεσδήποτε οικονοµικές ρυθµίσεις που συζητούµε και
νοµοθετούµε στη Βουλή.
Από τα δυόµισι εκατοµµύρια περίπου επιβατηγά αυτοκίνητα που
κυκλοφορούν σήµερα στη χώρα µας, ένα ποσοστό γύρω στο 46%
είναι αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, είναι τα λεγόµενα καταλυτικά
αυτοκίνητα. Εάν δούµε το πώς κατανέµονται αυτά τα αυτοκίνητα
στα µεγάλα αστικά κέντρα της χώρας µας, δηλαδή στην Αθήνα, τη
Θεσσαλονίκη και τη Πάτρα, θα διαπιστώσουµε ότι, περίπου το 65%
των επιβατηγών αυτοκινήτων κυκλοφορούν σ' αυτά τα τρία µεγάλα
αστικά κέντρα. Και βέβαια θα πρέπει να δούµε -και θα καταθέσω
αυτόν τον πίνακα στη Βουλή- ποιες είναι οι επιπτώσεις των ρύπων
των αυτοκινήτων της αντιρρυπαντικής λεγόµενης τεχνολογίας σε
σχέση µε αυτά της συµβατικής τεχνολογίας αλλά και χρονολογικά σ'
αυτές τις κατηγορίες που θεσπίζει το σχέδιο νόµου, προκειµένου να
επιβληθεί το ειδικό τέλος της φορολογίας.
Αναφορικά µ' αυτόν τον πίνακα και σε σχέση µε τέσσερις ρύπους οι
οποίοι συνθέτουν το γνωστό νέφος των αστικών κέντρων και οι
οποίοι ρύποι δηµιουργούν προβλήµατα στην ανθρώπινη υγεία, που
είναι το µονοξείδιο του άνθρακα, το οξείδιο του αζώτου, οι οργανικοί
υδρογονάνθρακες και οι πτητικοί υδρογονάνθρακες, αν πάρουµε
ένα αυτοκίνητο αντιρρυπαντικής τεχνολογίας που κατασκευάζεται
µετά το 1996 και θεωρούµε ότι έχουµε µια µονάδα για κάθε ένα απ'
αυτούς τους ρύπους, θα δούµε ότι στα αυτοκίνητα που
κατασκευάστηκαν από το 1992 µέχρι το 1995, η µονάδα αυτή
γίνεται 1,4 για το µονοξείδιο του άνθρακα, 2 για το οξείδιο του
αζώτου, 2 για τους οργανικούς υδρογονάνθρακες και 1 µονάδα για
τους πτητικούς υδρογονάνθρακες.
Ενώ  για  τα  αυτοκίνητα  πριν  το  1992  τα  ποσοστά  αυτά
αντίστοιχα  εµφανίζονται  σε  1,4  για  το  µονοξείδιο  του  άνθρακα,
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2 για το οξείδιο του αζώτου, 2 για τους οργανικούς
υδρογονάνθρακες και 20 για τους πτητικούς υδρογονάνθρακες. Και
φτάνοντας στα συµβατικά αυτοκίνητα, τα ποσοστά αυτά αυξάνονται
σταδιακά σε 23,6 , 19,4, 31,3 και 20 αντίστοιχα. Πραγµατικά
απ'αυτά τα στοιχεία µπορούµε να καταλάβουµε πόσο σηµαντικές
είναι οι οικονοµικές ρυθµίσεις που αφορούν το τέλος ταξινόµησης
των αυτοκινήτων, ξεκινώντας από τα αυτοκίνητα αντιρρυπαντικής
τεχνολογίας που κατασκευάζονται µετά το 1996 στα 900 κυβικά µε
συντελεστή 16% και ανεβαίνοντας στις άλλες κατηγορίες στο 37%,
στο 61% και στο 93% για τα συµβατικής τεχνολογίας αυτοκίνητα.
'Ετσι διαπιστώνουµε για το πόση µεγάλη σηµασία δίνει η
Κυβέρνηση µε τα συγκεκριµένα οικονοµικά µέτρα στα θέµατα της
προστασίας του περιβάλλοντος και της ατµοσφαιρικής ρύπανσης
κυρίως για τα µεγάλα αστικά κέντρα της χώρας µας Αθήνα,
Θεσσαλονίκη και Πάτρα, δεδοµένου ότι όπως ανέφερα πριν το 65%
των αυτοκινήτων αυτών της καταλυτικής τεχνολογίας, κυκλοφορούν
στα τρία αυτά αστικά κέντρα.
Κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι ένα πολύ σηµαντικό στοιχείο, το
οποίο θα πρέπει να λάβουµε υπόψη µας, όταν θα έλθει η στιγµή να
ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί, πέρα από τα οικονοµικά
όπως αναφέρθηκα και πριν, θα πρέπει να διαπιστώσουµε ότι στην
κατεύθυνση της προστασίας του περιβάλλοντος, το παρόν σχέδιο
νόµου, έχει µια συγκεκριµένη πολιτική, η οποία σαφώς είναι
περιβαλλοντική πολιτική. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ορισµένες παρατηρήσεις στην οµιλία σας, κύριε Υπουργέ, ήθελα να
κάνω. Πρώτον, για το ποια είναι η θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας στο
υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, αν είµαστε υπέρ της κατάργησης του
φόρου ή αν είµαστε υπέρ της διατήρησής του. Είµαστε υπέρ ενός
φορολογικού συστήµατος στον τοµέα των αυτοκινήτων που θα
αποτελεί µοχλό για τα συµφέροντα των πολιτών αλλά και της
οικονοµίας γενικότερα.
Θα περίµενα, κύριε Υπουργέ, γιατί θεωρώ ότι είστε από τους
εργατικότερους Υπουργούς της Κυβέρνησης, βέβαια, την ποιότητα
της δουλειάς σας την προσδιορίζει βέβαια το αποτέλεσµα των
νοµοθετηµάτων που µπαίνουν σε εφαρµογή και αυτά διαχρονικά θα
τα δει κανείς. Γεγονός είναι ότι προσπαθείτε περισσότερο απ'όλους
τους άλλους. 'Ετσι, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι υπέρ ενός
φορολογικού συστήµατος, µιας φορολογικής µεταρρύθµισης η
οποία θα λειτουργεί θετικά και για τον τόπο µας, για την Ελλάδα
µας, για την ανάπτυξη, αλλά µέσα στο γενικότερο τοπίο στο οποίο
βρισκόµαστε χωρίς να είµαστε αντίθετοι µ'αυτά που είµαστε
υποχρεωµένοι να εφαρµόσουµε που προβλέπονται από το
Κοινοτικό ∆ίκαιο, το οποίο όπως ξέρετε υπερισχύει και των
ελληνικών νόµων, αλλά και του Συντάγµατος.
Εγώ δεν είµαι νοµικός, αλλά θέλω να προσθέσω κάτι σε αυτό το
οποίο αναφέρθηκε από τον εκπρόσωπο του κόµµατος της
Πλειοψηφίας. Είπε ότι στη νοµοτεχνική επεξεργασία οι
παρατηρήσεις που έγιναν στο άρθρο 2 λένε τα εξής: "Το άρθρο
αυτό του νοµοσχεδίου παρέχει µία γενική εικόνα του νέου
φορολογικού καθεστώτος που υιοθετείται. Η καθιέρωση του "τέλους
ταξινόµησης", καθώς και ο τρόπος διαµόρφωσής του, φαίνεται να
µην αντίκειται στις απαιτήσεις των κοινοτικών κανόνων."
Χρησιµοποιείται η λέξη "φαίνεται". Εγώ δεν είµαι νοµικός, αλλά
όπως το ακούω θεωρώ ότι δεν έχει µελετηθεί όσο πρέπει, σε
βάθος, ώστε να είµαστε βέβαιοι ότι δεν αντίκειται.
Η δεύτερη παρατήρηση που θέλω να κάνω έχει σχέση µε τις
ανάγκες του κράτους και τα έσοδά του, καθώς και µε την άποψη την
οποία εξέφρασε ο συνάδελφος κ. Βεζδρεβάνης, δηλαδή, ότι µε το
να καταργηθούν τελείως οι φόροι δηµιουργείται πρόβληµα
δηµοσιονοµικών εσόδων. Βέβαια, τα δηµοσιονοµικά έσοδα, κύριε
Υπουργέ, είναι συνάρτηση των αναγκών που δηµιουργεί ένα
κράτος. Και δυστυχώς, εσείς τα δεκαεπτά χρόνια που κυβερνάτε
τον τόπο δηµιουργήσατε πολλές ανάγκες. ∆ηµιουργήσατε ένα
υδροκέφαλο κράτος το οποίο για να συντηρηθεί θέλει πολλά
χρήµατα και τώρα προσπαθείτε να βρείτε τρόπους ώστε τα έσοδα

του κράτους να κρατηθούν στα επίπεδα που χρειάζονται για να
συντηρηθεί αυτό το υδροκέφαλο κράτος. Εµάς βεβαίως, αυτή η
πολιτική δεν µας βρίσκει σύµφωνους.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
'Ενα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Το τρίτο θέµα που θα ήθελα να σχολιάσω έχει σχέση µε το γεγονός
ότι αυτό το νοµοσχέδιο θα βοηθήσει στη βελτίωση του
περιβάλλοντος, στην καταπολέµηση των ρύπων, διότι θα έχουµε
καινούριας τεχνολογίας αυτοκίνητα στη χώρα µας. Μα, η
αντιµετώπιση αυτού του θέµατος µπορεί κάλλιστα να έρθει µέσα
από την απελευθέρωση της αγοράς των αυτοκινήτων που η
προσφορά και η ζήτηση θα προσδιορίσει και θα οδηγήσει πλέον σε
αυτό που ζητάµε. Αυτοκίνητα που θα είναι µικρής ηλικίας, αλλά που
θα είναι και καλά. ∆ιότι όταν ένας πολίτης έχει τη δυνατότητα να
αγοράσει ένα καινούριο αυτοκίνητο χωρίς µεγάλες επιβαρύνσεις,
λογικό είναι να κατευθυνθεί προς αυτήν την κατεύθυνση.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση σε
αυτό που είπατε για τα µεταχειρισµένα φορτηγά αυτοκίνητα για τα
οποία εµείς στην επιτροπή είπαµε να υπάρξει εξίσωση, ίση
µεταχείριση µε τα καινούρια. Και βεβαίως, εκεί, είναι αλήθεια ότι δεν
υπήρξε αντίδραση από τους εισαγωγείς καινουργών αυτοκινήτων.
∆εν έδειξαν ενδιαφέρον πάνω σε αυτό το θέµα. Και δεν έδειξαν
ενδιαφέρον γιατί η αγορά του καινούριου φορτηγού αυτοκινήτου
στην Ελλάδα είναι πάρα πολύ µικρή. Και είναι λογικό να είναι µικρή
γιατί είναι υψηλού κόστους και όσα χρησιµοποιούνται σήµερα στην
ελληνική αγορά, γι'αυτό που επιχειρούµε, την ανάπτυξη των
υποδοµών, είναι κυρίως αυτοκίνητα µεταχειρισµένα που είναι
φθηνότερα.
'Ετσι, λοιπόν, αυτή η βελτίωση που κάνατε σηκώνει περαιτέρω
βελτίωση. Και εµείς γι'αυτό προσπαθούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Περιµένω την
πρότασή σας.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Σας την είπαµε και θα την πούµε και
αύριο κατά τη συζήτηση των άρθρων.
Βέβαια, εδώ πρέπει να συµπληρώσω το εξής: Είπατε ότι εσείς τα
δεχθήκατε. Και είπατε ότι εµείς είµαστε σε αντίθετη στόχευση από
αυτό που τελικά εσείς διορθώσατε.'Οχι. Εµείς δεν είµαστε υπέρ της
λιανικής τιµής. Αυτό το είπαµε και βέβαια το κάνατε δεκτό. Είπαµε
ότι πρώτον, οι βάσεις δεν πρέπει να ξεχωρίζουν σε σχέση µε τα
καινούρια αυτοκίνητα και δεύτερον, να λαµβάνεται υπόψιν το
τιµολόγιο αγοράς αυτοκινήτου και να µην µπαίνουν όλα εκείνα τα
οποία θα δυσκολέψουν το αυτοκίνητο.
Τέλος, απεύχοµαι η εφαρµογή αυτού του νοµοσχεδίου, που ήδη
είναι σε εξέλιξη, να συνεχίσει να παρουσιάζει τις δυσκολίες που έχει
δηµιουργήσει στις υπηρεσίες και να µη σας υποχρεώσει µετά από
λίγο καιρό να επιφέρετε βελτιώσεις είτε υπό τη µορφή τροπολογιών
είτε µε άλλο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για άλλη µια φορά γίναµε
µάρτυρες µιας αντιπαράθεσης, µεταξύ της Νέας ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης για το ποιος θα ήταν πιο ικανός να προωθήσει τη
χώρα µας στην ΟΝΕ.
Θα ήθελα να αναφερθώ και σε κάποια άλλα που είπε ο κ.
Αλογοσκούφης από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας σχετικά µε
τις φορολογικές ελαφρύνσεις στα εισοδήµατα των λαϊκών
στρωµάτων. Αυτό για να γίνει, κύριε συνάδελφε, από κάπου θα
πρέπει να παρθούν. Εµείς συµφωνούµε και κάναµε και πρόταση
και γι' αυτό το θέµα και στον προϋπολογισµό και µε επερώτηση και
καταθέσαµε και προτάσεις. 'Οταν όµως λέτε ότι θα πρέπει να
µειωθούν και οι συντελεστές των επιχειρήσεων, ακόµη περισσότερο
απ' αυτό που είναι, καταλαβαίνετε ότι δεν πρόκειται να έχουµε καµία
διαφορά από το γεγονός ότι δεν θα πληρώνουν οι µεγάλοι, άρα
πάλι θα περάσουν όλα αυτά στην έµµεση φορολογία.
Kύριε Πρόεδρε, γίνεται πολύ µεγάλη προπαγάνδα ότι δήθεν
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µε αυτό το νοµοσχέδιο έχουµε µια γενική ελάφρυνση στην έµµεση
φορολογία. Γενική ελάφρυνση µπορεί να έχουµε στα καύσιµα, τη
∆ΕΗ και το καταλαβαίνω. Αλλά µε το αυτοκίνητο δεν έχουµε καµία
γενική ελάφρυνση. Εδώ δεν είναι γενική η ελάφρυνση και πρέπει να
ξέρετε πως κανένας απ' αυτούς που έχει δεκαετίας αυτοκίνητο, δεν
θα πάει να το αλλάξει για να γλυτώσει τριακόσιες χιλιάδες (300.000)
δραχµές. Αν θα το αλλάξει, θα το πουλήσει και αυτό το αυτοκίνητο
θα βρίσκεται. Συνεπώς ποιο είναι το µέτρο της αντιρρυπαντικής
προστασίας που θέλουµε; ∆υστυχώς δεν έχουµε ελάφρυνση σ'
αυτόν τον τοµέα όταν δεν ακολουθούνται οι άλλες προτάσεις που
έχουµε κάνει.
Είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν θα γίνει καµία αύξηση των
τιµολογιών των ∆ΕΚΟ και παράλληλα έχουµε µια µείωση του ΦΠΑ
στη ∆ΕΗ. Με τον ΟΤΕ τι κάνουµε; 'Εχουµε αύξηση και µάλιστα
πολλαπλασιασµό του τιµολογίου του ΟΤΕ, όταν το τρίλεπτο έγινε
ενός λεπτού και ανέβηκε και το πάγιο τέλος. Από τη µια µεριά
έχουµε ελάφρυνση από τη ∆ΕΗ αλλά από την άλλη τα παίρνει ο
ΟΤΕ. Αυτό έγινε γιατί µπήκαν µέσα οι µέτοχοι, ο ιδιώτης και είναι
αυτοί που πιέζουν για τις αυξήσεις και έτσι θα πάρει µια γεύση ο
λαός τι γίνεται µε τις ιδιωτικοποιήσεις που προωθούνται ιδιαίτερα
στο δηµόσιο τοµέα. Αυτό είναι ένα µικρό δείγµα. Και αν
ανατρέξουµε τι έγινε και στην Αγγλία στην αντίστοιχη ∆ΕΗ που
πουλήθηκε εκεί το ρεύµα αυξήθηκε πολλαπλάσια.
Μην ξεχνάµε ότι το νοµοσχέδιο έχει και µια σειρά άλλες διατάξεις
που είναι γενικευµένες. Πάντως µε το άρθρο 25 καταργείται αυτό
που ψηφίσαµε -εµείς το καταψηφίσαµε- δηλαδή ο ν. 2414 που έλεγε
ότι οι επιχειρήσεις του δηµοσίου θα γίνουν πρώτα ανώνυµες
εταιρείες για να εκσυγχρονιστούν δήθεν. Εµείς είπαµε ότι δεν θα
γίνει κανένας εκσυγχρονισµός ότι είναι ο προθάλαµος της
ιδιωτικοποίησης των δηµοσίων επιχειρήσεων.
Σήµερα µε αυτό το νοµοσχέδιο που τόσο πολύ έχετε περιβάλει µε
τα καλύτερα λόγια εδώ, µε κοινή υπουργική απόφαση όλες οι
δηµόσιες επιχειρήσεις µπορεί να περάσουν κατ' ευθείαν στον
ιδιωτικό τοµέα, εφαρµόζοντας το ν. 2000/91 το άρθρο 2.
Καταργείται ο ν. 2414 και περνάνε τα πάντα στην ιδιωτικοποίηση.
∆εν θα µιλήσω για τα αφορολόγητα είδη και αν εισπράχθηκαν τα
χρήµατα ή όχι, αλλά και τα συγκεκριµένα που έβαλε η τροπολογία.
Kύριοι Βουλευτές, αυτό αποσκοπεί µόνο στην πτώση του

πληθωρισµού που στηρίζεται στα εισοδήµατα των εργαζοµένων. Η
αντιπληθωριστική πολιτική στηρίζεται βασικά στην εισοδηµατική
πολιτική που εφαρµόζεται απέναντι στους εργαζόµενους. 'Οταν
έχουµε αυτές τις αυξήσεις τόσα χρόνια, έχουµε και την πτώση
οπωσδήποτε του πληθωρισµού. Πώς, λοιπόν, ωφελείται ο
εργαζόµενος όταν ο ίδιος ο εργαζόµενος παίρνει λιγότερα κάθε
χρόνο από τον πληθωρισµό που έχει η οικονοµία; Μην τα
διαστρεβλώνουµε, λοιπόν, και τα λέµε ανάποδα από ό,τι έχουν.
Κύριε Πρόεδρε, θα αναπτύξουµε τις απόψεις µας και στην κατ'
άρθρον συζήτηση. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν έχω να
προσθέσω τίποτα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των
αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις".
Ερωτάται το Σώµα, γίνεται δεκτό το σχέδιο νόµου επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία
των αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.47' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο, ηµέρα Τετάρτη 13 Ιανουαρίου 1999 και ώρα 18.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη
φορολογία των αυτοκινήτων οχηµάτων και άλλες διατάξεις",
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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